
 
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS 
              KÖZGYŰLÉSE          

 
V-13.031/2008. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének 2008. május 22-én, 9.00 
órai kezdettel a Városháza dísztermében megtartott üléséről.   
 
Jelen vannak: Káli Sándor, Balogh Zoltán, Bartha György, Bazin Géza, Dr.  
Bistei Attila DR. Univ., Cseh László, Csordás Mihály, Doszpoly Orsolya, Fábián 
István, Fedor Vilmos, Fodor Zoltán, Garamvölgyi Attila, Dr. Hardonyi András, 
Dr. Hártó György, Hegedüs Andrea, Horváth Ottóné, Illyés Miklós, Juga György,  
Kobold Tamás, Kocsis Levente, Kovács Józsefné Dr. Kovács László, Lenártek 
András, Dr. Mokrai Mihály, Molnár Péter, Nyírő Pál, Nyulászy Istvánné, Orosz 
Lajos, Riba Istvánné, Sebestyén László, Dr. Simon Gábor, Szabó Tamás, 
Szebeni Péter, Szilágyi Gizella, Dr. Szinay Attila, Szűcs Erika, Szűcs Tamás, T. 
Asztalos Ildikó, Tavaszi Zsolt, Dr. Tompa Sándor, Dr. Varga László, Dr. Varga 
Zoltán, Zámbó Tiborné, Dr. Zsiga Marcell Lóránt. 
  
Az ülésről távol maradt: Dr. Kriza Ákos. 
 
Meghívottak: Molnár Zoltán MIK Zrt. vezérigazgató, Dr. Halmai Gyula Miskolc 
Holding Zrt. Igazgatója, Börzsei Tibor MVK Zrt. Igazgatója, Korózs András 
MIHŐ Kft. Igazgatója, Vojtilla László MIVIZ Kft. Igazgatója, Fridély László 
Miskolci Turisztikai Kft.,Veres István Városgazda Kht. Ügyv.igazgató,  Stefán 
Csaba Régió Park Kft. igazgatója, Varga Zoltán AVE Miskolc Környezetvédelmi 
és Hulladékgazdálkodási Kft. Igazgatója, Dr. Pásztor Albert Miskolci 
Rendőrkapitányság Vezetője  
 
Káli Sándor polgármester: Köszönti a Közgyűlésén megjelent vendégeket, az 
elektronikus és az írott sajtó képviselőit, a testület tagjait.  
Külön köszönti a tanácskozási joggal jelenlévő kisebbségi önkormányzatok 
elnökeit.  
Bejelenti, hogy a testület 45 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 36 fő, 
így a Közgyűlés határozatképes, amit megnyit.  
Tájékoztatja a testületet arról, hogy pályázati kényszerek és személyi 
változások indokolják a sürgősségi előterjesztések számát. A személyi 
változások közé tartozik Szűcs Erika asszony miniszterré kinevezése. Ezúton is 
gratulál miniszter asszonynak. 
Először a sürgősségi előterjesztések napirendre tűzéséről kéri a Közgyűlést, 
hogy döntsön. A következő sürgősségi előterjesztések kerültek benyújtásra: 
  
 
 
 



1. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat közgyűlési feladat- és hatáskör 
átruházására nevelési-oktatási intézmények 
dokumentumainak jóváhagyását illetően  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 
 

2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat egyes szakképző intézmények 
alapító okiratának módosítására és a 
Térségi Integrált Szakképző Központok 
létrehozására 

 
Előterjesztő:  Fedor Vilmos alpolgármester  
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 
 

3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Egészségügyi Központ 
vonatkozásában új önkormányzati biztos 
kijelölésére 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
   
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. Javaslata, ezt a napirendet közvetlenül az ebédszünet után 
tárgyalja a testület.  

A Közgyűlés 25 igen, 13 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
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4. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-Magyarországi Regionális 
Fejlesztési Tanács által meghirdetett a 
decentralizált helyi önkormányzati 
fejlesztési feladatok 2008. évi támogatására 
(HÖF-CÉDE) című pályázat benyújtásához 
való hozzájárulásra 

 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 38 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 

 
5. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Szociális és Munkaügyi 

Minisztérium által meghirdetett a 
„Regionális Szociális Módszertani 
Intézmény kijelölésére” című pályázat 
benyújtásához való hozzájárulásra 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
   
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 

6. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-Magyarországi Operatív 
Program keretében meghirdetett Szociális 
alapszolgáltatások és gyermekjóléti 
alapellátások komplex-, valamint bölcsődék 
önálló fejlesztése tárgyában kiírt pályázat 
benyújtásához való hozzájárulásra 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
   
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
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7. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a „Regionális hatáskörű 
módszertani bölcsőde” és „Regionális 
hatáskörű módszertani gyermekotthon” cím 
elnyerésére benyújtott pályázatok 
közgyűlési támogatására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 
 

8. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására a 2008. évi 
HÖF-CEDE támogatás elnyerése céljából 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
   
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 38 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 
 

9. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására 2008. évi 
KEOP 1.3.0 támogatás elnyerése céljából 
„Miskolc - tapolcai forrás kutakból nyert 
ivóvíz lebegőanyag tartalmának 
csökkentése és mikrobiológiai szennyezés 
eltávolítása” tárgyban 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
   
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 38 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
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10. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a Miskolci Egészségügyi 
Központban 2008. első félévében 
tervezett struktúra - változtatással és 
rekonstrukcióval kapcsolatos 
átalakítási munkák pénzügyi 
fedezetének biztosítására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 

 
 
11. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-magyarországi 

Regionális Egészségügyi Tanács 
számára a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzat ellátási kötele-
zettségébe tartozó fekvő- és járó-
betegellátás struktúrájának meg-
változtatására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A sürgősség indoka, hogy a Regionális Egészségügyi 
Tanácshoz 2008. május 30-ig kell a területi ellátási kötelezettséggel bíró 
kórházaknak a jelenleg finanszírozott egészségügyi struktúra 
megváltoztatására irányuló kérelmeket elkészíteni és benyújtani. 
Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre történő felvételéről. 
 

A Közgyűlés 26 igen,12 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 

 
12. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Szűcs Erika alpolgármesteri 

tisztségéről történő lemondásának 
tudomásul vételére  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Szűcs Erika alpolgármester asszony szociális és munkaügyi 
miniszterré történő kinevezésére tekintettel 2008. május 5-i hatállyal lemondott 
alpolgármesteri tisztségéről. 
Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre történő felvételéről. 
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A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 

 
13. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Dr. Mokrai Mihály 

alpolgármesterré választására és 
illetményének megállapítására  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem, 13 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 

 
14. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Dr. Mészáros Miklós 

címzetes főjegyző közszolgálati 
jogviszonyának megszüntetésére  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A szociális és munkaügyi miniszter dr. Mészáros Miklós 
címzetes főjegyző úr végleges áthelyezését kérte a Szociális és Munkaügyi 
Minisztérium állományába 2008. június 1-jei hatállyal. 
Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre történő felvételéről. 
 

A Közgyűlés 36 igen, 0 nem, 2 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 

 
15. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata jegyzői állás 
betöltésére kiírandó pályázatra  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
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16. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Pénzügyi Bizottság új 
tagjának megválasztására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A címet javasolja úgy módosítani, hogy „Javaslat új bizottsági 
tagok és bizottsági elnök megválasztására”. A mai ülésen feltehetően 
megszületendő döntések után a bizottságokban megüresedések lesznek, új 
tagokat kell jelölni, ennek érdekében előterjesztői módosítót kíván beterjeszteni, 
amelyet a képviselők megkapnak majd. Kéri a Közgyűlést, szavazzon az 
előterjesztés napirendre történő felvételéről. 

A Közgyűlés 38 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 

Polgármester: Ügyrendi javaslata, a személyi kérdéseket érintő sürgősségi 
indítványokat a napirend előtti hozzászólások után tárgyalja a testület és ezt 
követően a döntést is hozza meg.  

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem, 13 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta. 

 
Polgármester: A sürgősségi előterjesztések után a meghívó szerinti napirendi 
javaslat elfogadásáról történő szavazás következik.  
A meghívó szerinti 15. napirendre vonatkozóan a Jogi és Ügyrendi valamint az 
Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság ügyrendi javaslatot nyújtott be. 
Mindkét bizottság azt indítványozza, hogy az előterjesztést a Közgyűlés vegye 
le napirendjéről. 
Az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság ügyrendi javaslatához írásos 
indoklást is fűzött. 
Kérdezi az érintett két bizottság elnökét, kívánják-e szóban is indokolni ügyrendi 
javaslatukat. 

--- 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az ügyrendi javaslatot.  
 

A Közgyűlés 38 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta. 
 

Polgármester: Kérdése, van-e hozzászólás, észrevétel a napirendi javaslattal 
kapcsolatban. 

--- 
Polgármester: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirendi javaslatot, 
figyelembe véve a napirendre felvett sürgősségi előterjesztéseket. 
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A Közgyűlés 35 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 10 fő) az ülés 
napirendjét az alábbiak szerint 
állapította meg: 
 

1. Javaslat a 30 napos bérlet bevezetésére a Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
arcképes bérlettípusai esetében 
Előterjesztő:  Orosz Lajos alpolgármester 

 
2. Javaslat az Önkormányzati Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

rendelet módosítására 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 

 
3. Javaslat Miskolc-Tapolca fejlesztési koncepciójára 

Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
4. Miskolc városi villamosvasút fejlesztése 

Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
5. Javaslat a miskolci Kós-ház értékesítésére 

Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
6. Javaslat települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi közutak 

burkolat felújítására benyújtandó pályázatok önrészének biztosítására 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 

 
7. Javaslat közművelődési megállapodások megújítására és új megállapodás 

kötésére közművelődési feladatellátás céljából 
Előterjesztő:   Fedor Vilmos alpolgármester 

 
8. Javaslat köztéri képzőművészeti alkotás kihelyezésére 

Előterjesztő:   Fedor Vilmos alpolgármester 
 
9. Javaslat a Központi Ügyeleti Szolgálat Szabályzatának módosítására 

Előterjesztő:  Egészségügyi Bizottság nevében  
    Dr. Hardonyi András bizottsági elnök 
 
10. Javaslat Közoktatási Társulás Megállapodás megkötésére Kistokaj 

Önkormányzatával 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 

 
11. Önálló képviselői indítvány: 

Előterjesztés a megújuló energiaforrások Miskolc városára vonatkozó 
alkalmazásának lehetőségeiről 
Előterjesztő: Dr. Szinay Attila frakcióvezető és  

 Lenártek András képviselő 
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12. Önálló képviselői indítvány: 
Javaslat a Kisfaludy – Pfaff – Vörösmarty utcák alkotta közlekedési 
csomópont fejlesztésére 
Előterjesztő: Dr. Szinay Attila frakcióvezető,  

 Balogh Zoltán és Lenártek András képviselők 
 
13. Beszámoló a Városi Rendőrkapitányság munkájáról 

Előterjesztő:  Dr. Pásztor Albert kapitányságvezető 
 
14. Beszámoló a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatainak ellátásáról 
Előterjesztő:  Szűcs Erika alpolgármester 

 
16. Tájékoztató az illegális szemétlerakó helyekről, azok megszüntetésének 

műszaki, adminisztratív és financiális lehetőségeiről 
Előterjesztő:   Orosz Lajos alpolgármester 

 
ZÁRT ÜLÉS 

 
17. Javaslat a 21. sz. Ált. Iskola igazgatója közalkalmazotti jogviszonyának 

felmentéssel történő megszüntetésére 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 

 
18. Javaslat intézményvezetők magasabb vezetői megbízására  

Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 
19. Javaslat egyedi szociális hatósági ügyekben benyújtott fellebbezések 

elbírálására 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 

 
 
1. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat közgyűlési feladat- és hatáskör 

átruházására nevelési-oktatási intézmények 
dokumentumainak jóváhagyását illetően  

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 

2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat egyes szakképző intézmények 
alapító okiratának módosítására és a Térségi 
Integrált Szakképző Központok 
létrehozására 

Előterjesztő:  Fedor Vilmos alpolgármester  
 
3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Egészségügyi Központ 

vonatkozásában új önkormányzati biztos 
kijelölésére 

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
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4. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-Magyarországi Regionális 
Fejlesztési Tanács által meghirdetett a 
decentralizált helyi önkormányzati fejlesztési 
feladatok 2008. évi támogatására (HÖF-
CÉDE) című pályázat benyújtásához való 
hozzájárulásra 

Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 
5. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Szociális és Munkaügyi 

Minisztérium által meghirdetett a „Regionális 
Szociális Módszertani Intézmény 
kijelölésére”című pályázat benyújtásához 
való hozzájárulásra 

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
   
6. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-Magyarországi Operatív 

Program keretében meghirdetett Szociális 
alapszolgáltatások és gyermekjóléti 
alapellátások komplex-, valamint bölcsődék 
önálló fejlesztése tárgyában kiírt pályázat 
benyújtásához való hozzájárulásra 

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
   
7. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a „Regionális hatáskörű 

módszertani bölcsőde” és „Regionális 
hatáskörű módszertani gyermekotthon” cím 
elnyerésére benyújtott pályázatok közgyűlési 
támogatására 

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
8. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására a 2008. évi 

HÖF-CEDE támogatás elnyerése céljából 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
9. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására 2008. évi 

KEOP 1.3.0 támogatás elnyerése céljából 
„Miskolc - tapolcai forrás kutakból nyert 
ivóvíz lebegőanyag tartalmának csökkentése 
és mikrobiológiai szennyezés eltávolítása” 
tárgyban 

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
   
10. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Egészségügyi 

Központban 2008. első félévében tervezett 
struktúra - változtatással és rekonstrukcióval 
kapcsolatos átalakítási munkák pénzügyi 
fedezetének biztosítására 

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
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11. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-magyarországi Regionális 
Egészségügyi Tanács számára a Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzat ellátási 
kötelezettségébe tartozó fekvő- és járó-
betegellátás struktúrájának meg-
változtatására 

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
12. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Szűcs Erika alpolgármesteri 

tisztségéről történő lemondásának 
tudomásul vételére  

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
13. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Dr. Mokrai Mihály alpolgármesterré 

választására és illetményének 
megállapítására  

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
14. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Dr. Mészáros Miklós címzetes 

főjegyző közszolgálati jogviszonyának 
megszüntetésére  

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
15. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata jegyzői állás betöltésére 
kiírandó pályázatra  

Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
16. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat új bizottsági tagok és bizottság 

elnök megválasztására 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
 
 
Polgármester: Tájékoztatja a testületet, hogy 9.40-kor hivatalos ügyben egy 
időre el kell mennie, ezért kéri, aki kimondottan a Polgármesternek címzi 
hozzászólását, most tegye meg.  
A napirend előtti hozzászólásra jelentkezett képviselőtársainak adja meg a szót.  
 
Dr. Szinay Attila: A hozzászólásának apropója nem örömteli esemény, 
búcsúról van szó. Több mint 100 ember búcsúzik Miskolctól. Polgármester úr 
által is képviselt egészségügyi politika következtében a Diósgyőri Kórházban 
működő traumatológiai osztály e hónap végén megszűnik, pedig 1985. január 
1-jétől minőségi munkát végző osztályként működött. A Fidesz frakció és a 
KDNP frakció nevében megköszöni azoknak a munkáját, akik az elmúlt 
évtizedekben hozzájárultak az emberek gyógyulásához és kitartottak a 
végsőkig. 
A költöztetést idő előttinek és túl sok áldozattal járónak tarja. Szakmailag is 
aggályosnak minősíti ezt a rosszul előkészített döntést.  
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A traumatológia is egy reformmal sújtott terület. Látható, hogy a szocialista 
egészségügyi reformnak mindig az a vége, hogy valamit bezárnak. A Közgyűlés 
olyan határozatot hozott, ami feljogosította Polgármester urat, hogy a megyei 
közgyűléssel és a megyei kórházzal közösen szerződést kössenek arra, hogy 
különböző osztályokat és ellátási formákat átköltöztessenek a megyei 
kórházba, illetve onnan átvegyenek a Miskolci Egészségügyi Központba. 
A Gazdasági, Jogi és az Egészségügyi Bizottság közös ülésén a szerződések 
jóváhagyását megtárgyalták. A bizottsági munka során kiderült, hogy az a 
szerződés, amit Polgármester úr aláírt és az a közgyűlési határozat, amellyel 
feljogosították Polgármester urat, hogy aláírja ezt a szerződést, eltér egymástól. 
Nem kizárt, hogy vannak olyan szakmai indokok, amelyek miatt az utolsó 
percekben is módosítani kellett a szerződésekben. Súlyos hiányosság viszont, 
hogy a Közgyűlés nyilvánossága erről nem a megfelelő formában értesült. A 
közgyűlési határozat szerint 52 aktív traumatológiai ágyat adnak át a megyei 
kórháznak. Amit Polgármester úr aláírt, az 52 aktív ágyról és 2 intenzív ágyról 
szól. Az a határozat, ami alapján aláírta Polgármester úr a szerződést, 
közreműködői szerződés értelmében kívánja rendezni a szűrési vizsgálatok 
sorsát, amit aláírt Polgármester úr, az feladatátadási szerződés. A 
finanszírozásban jelenhet meg a jelentős különbség. A bizottsági ülésen 
hiányolták, hogy a Miskolci Egészségügyi Központ megroggyant gazdasági 
helyzete miatt önkormányzati biztost kellett kijelölni. Semmi írásos nyoma nincs 
annak, hogy a biztos a szerződéseket áttekintette. Nem érti, miért kell egy 
láthatóan megbukott egészségügyi politikához csatlakozni. Miért nem lehet az 
alapvető jogi kötelezettségeknek eleget tenni, nevezetesen ha a Közgyűlés 
valakit felhatalmaz valamire attól ne térjenek el, ha eltérnek, akkor sürgősen 
orvosolják.  
 
Polgármester: Ma úgy emlékeznek a két évvel ezelőtti egészségügyi helyzetre, 
mintha az egy fantasztikusan előkészített gépezet lett volna, ahol beérkezik a 
beteg 9.00-ra és 9.02-kor már fogadják is. Az egészségügyben dolgozók hősies 
erőfeszítése tartotta fenn a rosszul összetákolt rendszert, ami megérett az 
átalakításra. Szeged, Debrecen, Pécs hasonló nagy városok, még sincs ilyen 
jellegű kórházfenntartói feladataik. Az erősen másik irányba elkötelezett megyei 
kórházvezető ellenére a kormányzat a súlyponti kórházat mégis a megyei 
kórházba telepítette és milliárdokat juttat fejlesztésre is. Nem érti, miért nem hall 
olyanokat, hogy miért pont a megye – ami szakmai alapon jogos lenne – a 
preferált. Arról nem szólt képviselő úr, mit kapnak. A pszichiátria MEK-hez 
történő telepítése legalább olyan fajsúlyos döntés, mint a traumatológia. Olyan 
dologról nem tud, amelyet nem jegyeztek ellen kollegái, akik biztosként 
tevékenykednek és aláíródott volna.  
Azt látni kell, hogy a terület specialitása miatt fenn kell tartani a MEK-et. Jobb 
volna olyan országban élni, mint például Németország, ahol az 
önkormányzatoknak nincs direkt köze az egészségügyhöz. Annak idején a 
rendszerváltáskor gondolták úgy, hogy Magyarországon ne így legyen.  
Annyit kér, a kérdéseket próbálják szakmai alapon kezelni. 
 

--- Az ülést Fedor Vilmos alpolgármester úr vezeti. --- 
 
Dr. Varga Zoltán: Az avasi 8. sz. választókerület képviselőjeként a 
városvezetéssel együtt nagyon sok erőfeszítést tett az élhetőbb Avasért. Az 
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Európa Ligetet emeli ki példaként. Sajnálatos azonban az, hogy az 
erőfeszítések ellenére sok negatívumról is be lehet számolni. A liget mellett 
kialakítottak 2 éve egy EU-konform játszóteret, amivel azonban már korábban is 
voltak problémák. Az idei költségvetés biztosította keret lehetőséget teremt a 
körbekerítésre és őrzésre. Az intézkedések nem előzték meg azt a sajnálatos 
eseményt, amely május elején történt, nevezetesen felgyújtották az egyik 
játszóeszközt, több milliós kárt okozva ezáltal. Három fiatal az elkövető, egy 
miskolci és két Miskolc környéki diákról van szó. A rendőrség gyors intézkedése 
következtében elfogták mind a három gyanúsítottat. Az avasiak magukénak 
érzik a létesítményeket és igyekeznek is vigyázni rájuk, jelzik azonnal az 
illetékes hatóság felé, ha valami probléma adódik. A fiatalok közül ketten 
miskolci középiskolai tanulók, ahogy a Hősök terét és az Avasi templomot 
megrongálok is ilyenek voltak. Kéri az oktatási intézmények vezetőit, hogy 
osztályfőnöki óra keretében konkrét példákon keresztül akár fejtsenek ki 
propagandát annak érdekében, hogy a fiatalkori deviáns magatartások 
korlátozottabb módon jelenjenek meg. Ebben a rendőrség, az önkormányzati 
bűnmegelőzési előadó is segítően működne közre.  
A Szemere Szakközépiskola a terület mellett található közvetlenül. A játszótér 
és az iskola között korábban három beton szalonnasütőt helyeztek ki, 
amelyeket összetörtek azóta, ami nem kis fizikai erőkifejtést igényelhetett.  
A jelenség fontosságára hívja fel a figyelmet. Az intézményvezetőktől és a 
lakosságtól a nevelő munkát várja, hogy a károkozó cselekmények 
csökkenjenek a fiatalok körében. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Egyetért képviselő úr megállapításaival. Az 
elmúlt években sok olyan érték jött létre a városban, amelyeket megszerettek a 
miskolciak és amelyekre vigyázni kell.  
 
Kobold Tamás: Szerinte azzal nincsen baj, hogy az önkormányzathoz 
tartoznak egészségügyi és oktatási intézmények, a baj azzal van, eszköz nincs 
mellé rendelve. Ha eszköz van mellette, az önkormányzat el tudja a feladatot 
látni. A jelenlegi kormány úgy vezette be ezt az évet, hogy 2008. a stabilizáció, 
a reformok folytatatásának és a pozitív változások elindításának az éve. Azóta 
eltelt már az évből jó pár hónap és látszik mi lett az ígéretekből. A GDP soha 
nem látott mértékű alacsony szinten emelkedik. A gazdaság pendülését és az 
életszínvonal javulását is el lehet felejteni idén. Az infláció 2007-ben elkezdett 
ámokfutása 8%-ra kerekedett. A foglakoztatás csökken, a munkanélküliség nő 
az ígéretekkel ellentétben. A konjunktúrát befolyásoló gazdasági ágak 
növekedési üteme lelassult, a teljesítmény csökkent. A negatív folyamatok 
hatványozottan érvényesülnek Miskolcon és a térségben.  
A térségben a munkavállalási korú népesség 49%-át foglalkoztatják, 
országosan ez a szám 57,3%. A munkanélküliek száma Miskolcon 8%-kal nőtt 
egy év alatt. Az egy éven túl munkanélküliek száma 11%-kal emelkedett. Az 
alkalmazottak száma 0,5%-kal nőtt, a térségben 2%-kal csökkent. Az ipari 
termelés növekedési üteme lényegesen lassult. A tényadatok bizonyítják, hogy 
az elmúlt éveken a város vakvágányra került. Nem biztosította a városvezetés a 
közösség fenntartható fejlődését, az önkormányzati gazdálkodást finanszírozási 
csőd fenyegeti, mivel nincs forrásteremtő városgazdálkodás. 2003-2008. között 
30 milliárd Ft visszafizetési kötelezettséget vállalt a jelenlegi városvezetés. A 
holdingba szervezett városi cégek négy év alatt 22 milliárd adósságot 
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halmoztak a fel a Közgyűlés tudta nélkül, hiszen ilyen az SZMSZ, ezt lehetővé 
teszi. A városvezetésnek szorosabban kellene a gyeplőt fogni.  
 
Valcsev Ivanov János (Bolgár Kisebbségi Önkormányzat elnöke): Május 23-án 
van a szláv kultúra és írásbeliség napja. Ebből az alkalomból hívja és várja 
szeretettel minden érdeklődőt a megemlékezésre.  
A Selyemréti Strandfürdővel kapcsolatban utal arra, hogy január 1-jén a hátsó 
meleg vizes medence megszűnt. A dögönynél ugyanúgy kell, hogy jöjjön a víz, 
mert ha elzárják, elapad a forrás. Pünkösdkor mégis elzárták. Ki lesz a felelős 
azért, ha nem lesz termálvíz? Jelenleg a strandon alig van pár szék, amire le 
lehet ülni. A férfi mellékhelyiséget rendbe kellene tenni, mert szörnyű állapotok 
uralkodnak.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A forrás lezárása vízügyi szakemberek 
bevonásával történt. A pályázat múlt héten a Regionális Bizottság testülete előtt 
nyert és zöld utat kapott. Reményei szerint ősszel átadják a felújított fürdőt. A 
személyi kérdések megvitatása előtt szünetet rendel el.  
 

--- szünet után --- 
 

--- Az ülést Polgármester vezeti. --- 
 

Polgármester: Az elfogadott ügyrendi javaslatnak megfelelően a személyi 
ügyek tárgyalásával folytatódik a Közgyűlés.  
 
12. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Szűcs Erika alpolgármesteri 

tisztségéről történő lemondásának 
tudomásul vételére  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Szűcs Erika képviselő asszony írásban lemondott 
alpolgármesteri tisztségéről, melyet az előterjesztéshez mellékeltek. Megadja a 
szót Szűcs Erika alpolgármester asszonynak.  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megtiszteltetés volt számára, hogy két 
cikluson keresztül, 6 éven át szolgálhatta a várost. Ezután miniszterként is 
Miskolcért szeretne dolgozni.  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja.  
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Szinay Attila: Nem ünneprontás címén szól hozzá, de gondolja, hogy nem 
várja el miniszter asszony, hogy a kisebbségi kormányban hosszú távú 
pályafutást kívánjanak neki. Elhangzott, hogy miniszter asszony az egyéni 
választókerületi képviselőségét megtartja. A miniszteri munkáról az az 
ideálképe a Fidesz frakciónak, hogy egész embert kíván és sok pesti 
tartózkodással és kötelezettséggel jár, ami mellett nem biztos, hogy teljes 
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elhivatottsággal el lehet látni egy választókerület képviseletét is. Azt javasolja, 
fontolja meg miniszter asszony, megtartja-e a képviselői státuszát. 
 
Polgármester: A parlamenti stílushoz képest finom stílusú hozzászólást 
hallhattak. Örülne annak, ha a minisztereknek lenne önkormányzati körzetük, 
hiszen a döntések hatását, reakciókat, a választópolgárok igényeit, problémáit 
testközelből ismerhetnék meg. Fontosnak tartja, hogy miniszter asszony 
felvállalja az egyéni választókerületi képviselőséget.  
Szűcs Erika olyan programot vállal fel, amelyet támogathatónak tart. Fő vonal, a 
szociális segélyezés rendjét munkához kötni. Sok munkaképes ember van 
ebben az országban, akiket jó volna, ha törvény bírna rá a munkavégzésre. 
Tisztában van azzal, előfordul, valaki önhibáján kívül nem tud elhelyezkedni, 
természetesen nem rájuk gondolt, amikor az előzőekben előadottakat kifejtette.  
 
Dr. Szinay Attila: Utal arra, az MSZP-s kormányzat alakította ki azt a 
rendszert, amire azóta rájöttek, hogy rossz a szociális és az egészségügyi 
területen is. Kérdése, el lehet-e látni Budapestről felelősségteljesen egy 
önkormányzati választókerület képviseletét. Az igaz, hogy a napi élet 
részeseként lehet képviselni a választópolgárokat. Talán a miskolciaknak olyan 
ember kell, akit többször és bármikor elérhetnek.  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát lezárja. Miskolc város méltóságához az is 
hozzátartozik, ha alpolgármester asszony miniszter lett, akkor ennek örüljenek.  
 
Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati javaslatot.  
 

 
A Közgyűlés 36 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) meghozta a  

 
 
V-56/13.479/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Szűcs Erika alpolgármesteri tisztségéről történő lemondása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Szűcs Erika 
alpolgármesteri tisztségéről történő lemondásának tudomásulvételére” című 
előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése Szűcs Erika alpolgármesteri 
tisztségéről – 2008. május 5-i hatállyal – történt lemondását tudomásul veszi. 
 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:  azonnal 
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13. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Dr. Mokrai Mihály 
alpolgármesterré választására és 
illetményének megállapítására  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Az Ötv. vonatkozó paragrafusa értelmében a képviselő-testület 
– a saját tagjai közül, a polgármester javaslatára, titkos szavazással – a 
polgármester helyettesítésére, munkájának a segítésére alpolgármestert ill. 
alpolgármestereket választ. A megüresedett alpolgármesteri tisztségre főállású 
alpolgármesterként 2008. május 22-ével Dr. Mokrai Mihály képviselő urat 
javasolja megválasztani, azzal, hogy illetményét 555.000 Ft-ban állapítsa meg a 
Közgyűlés. Képviselő úrnak ezzel egyidejűleg megszűnik a Jogi és Ügyrendi 
Bizottságban betöltött elnöki tisztsége. A napirend feletti vitát megnyitja.  
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
Polgármester: A szavazás következik, mely titkosan történik. A 
megválasztáshoz minősített többség, legalább 23 igen szavazat szükséges. 
Kéri a Közgyűlést, hogy szavazzanak Dr. Mokrai Mihály alpolgármesterré 
történő megválasztásáról. 

A Közgyűlés 24 igen, 12 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 8 fő) Dr. Mokrai 
Mihályt megválasztotta 
alpolgármesternek.  

 
Polgármester: Alpolgármester Úr illetményét 555.000 Ft-ban javasolja 
megállapítani. Kéri a testület állásfoglalását.  

A Közgyűlés 24 igen, 1 nem, 12 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 8 fő) alpolgármester 
úr illetményét 555.000 Ft-ban 
állapította meg és meghozta a  

V-57/13.480/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Dr. Mokrai Mihály alpolgármesterré történő megválasztása és 

illetményének a megállapítása  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Dr. Mokrai 
Mihály alpolgármesterré választására és illetményének megállapítására” című 
előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése Dr. Mokrai Mihályt főállású 
alpolgármesterré választja, illetményét az 1994. évi LXIV. törvény 3. § (5) 
bekezdése alapján 2008. május 22. napjától 555.000-Ft-ban állapítja meg. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:  azonnal 
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Polgármester: A maga és a Testület nevében gratulál alpolgármester úrnak. 
Felkéri, hogy fáradjon a mikrofonhoz és a Közgyűlés előtt e minőségében tegye 
le a törvényben előírt esküt. 
Kéri képviselőtársait, ill. a Közgyűlésen jelenlévőket, hogy szíveskedjenek 
felállni. 
Alpolgármester urat pedig kéri, hogy az általa előmondott szöveget – nevének 
kiegészítésével – szíveskedjen utána mondani, majd a végén meggyőződés 
szerint az „Isten engem úgy segéljen” szöveget mondani. 
 
Dr. Mokrai Mihály: „Én Mokrai Mihály Miskolc Megyei Jogú Város 
alpolgármestere esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar Köztársasághoz, annak 
népéhez hű leszek, az Alkotmányt és az alkotmányos jogszabályokat 
megtartom, az állami és szolgálati titkot megőrzöm, megbízatásomhoz híven, 
pártatlanul, lelkiismeretesen járok el, és a legjobb tudásom szerint, minden 
igyekezetemmel Miskolc javát szolgálom.” 

 
14. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Dr. Mészáros Miklós 

címzetes főjegyző közszolgálati 
jogviszonyának megszüntetésére  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Amint arról a testületet a Közgyűlés elején tájékoztatta, Szűcs 
Erika miniszter asszony felkérésére Dr. Mészáros Miklós főjegyző úr 
szakállamtitkárként tevékenykedik a jövőben. Megköszöni Jegyző úr Miskolc 
város érdekében végzett munkáját. A város tekintélye növekedett a 
közszolgálati munka eredményeképpen. Kiemeli, hogy jelentős változás 
következett be a városkörnyék, a város és a kistérség kapcsolatában. Jegyző úr 
élharcosa volt annak, hogy a kistérséggel a kapcsolatok átalakuljanak. A hivatal 
informatikai átalakításában is jelentős szerepe volt. Jó kapcsolatot ápolt a 
különböző szakigazgatási szervekkel, ami az ügymenet idejét sok esetben 
lerövidítette. Hisz abban, Jegyző úr új szerepe hosszú távra szól. Megadja a 
szót Jegyző úrnak. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megköszöni Polgármester úr elismerő szavait. 
Meghatódott, mert 35 éves közszolgálati életpályájának nagyon meghatározó 
szakaszát zárja le ez a mai nap. Meghatározó szakasz volt ez, tele 
küzdelemmel, örömmel, értékkel, támogatással és eredményekkel, félbehagyott 
és meg nem kezdett tervekkel egyaránt.  
Az értékelést nem szeretné most megtenni, mert sok napirendet kell 
megtárgyalnia ma a testületnek és túl rövid idő ez ahhoz, hogy pontosan rá 
lehessen látni és nem biztos, ezt meg tudná most tenni. Mindenkit arra kér, aki 
ismerte ezt a pályát, hogy értékelje önmagában és ismertessék meg egymással 
az értékelést és okuljanak belőle. Megköszöni a tiszteletteljes együttműködést, 
sok sikert kíván a testületnek, magánemberként pedig jó egészséget kíván 
minden képviselőnek, vezetőnek. Isten áldja meg őket!  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja.  
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
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Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra. 

A Közgyűlés 38 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) meghozta a  

V-58/13.481/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Dr. Mészáros Miklós címzetes főjegyző közszolgálati 

jogviszonyának megszüntetése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a dr. Mészáros Miklós 
címzetes főjegyző közszolgálati jogviszonyának megszüntetéséről szóló 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a közös megegyezésre, illetve a 
Szociális és Munkaügyi Miniszter megkeresésére dr. Mészáros Miklós címzetes 
főjegyző áthelyezésére való tekintettel a Köztisztviselők jogállásáról szóló, 
többször módosított 1992. évi XXIII. törvény 14. § (2) bekezdés alapján 
közszolgálati jogviszonyának megszűnését 2008. június 1-től tudomásul veszi.   
Felkéri a polgármestert a jogviszony megszűnésével kapcsolatos intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő:   azonnal 
Felelős:   polgármester 
  Közigazgatási és Jogi Főosztály 
 
15. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata jegyzői állás 
betöltésére kiírandó pályázatra  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Az előterjesztést megtárgyalta a Jogi és Ügyrendi Bizottság, 
kéri az álláspont ismertetését. 
 
Bizottsági vélemény: 
 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja.  
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra, figyelemmel a kiosztásra került (lásd elfogadott határozat) 
előterjesztői módosítóban foglaltakra is.  
 

A Közgyűlés 36 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) meghozta a  
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V-59/13.482/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Jegyzői állás betöltésére pályázat kiírása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a jegyzői álláshely betöltésére 
kiírandó – mellékelt - pályázati feltételeket megtárgyalta és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés felkéri a polgármestert, gondoskodjon a pályázati kiírás 
Magyar Közlöny Hivatalos Értesítőjében történő megjelentetéséről. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:   polgármester 

Közigazgatási és Jogi Főosztály 
 

(A pályázat a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

16. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat új bizottsági tagok és bizottság 
elnök megválasztására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Nagy Nóra lemondott a Pénzügyi Bizottsági tagságáról, helyére 
az MSZP-frakció Varga Gergőt javasolja megválasztani 2008. május 22-i 
hatállyal. A Jogi és Ügyrendi Bizottság megüresedett elnöki helyére Dr. Simon 
Gábort javasolja az MSZP frakció megválasztani, aki jelenleg is tagja a 
bizottságnak. Dr. Mokrai Mihály helyére Dr. Varga Zoltánt javasolják 
megválasztani bizottsági tagnak. 
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja.  
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 

 
Polgármester: Szavazásra teszi fel Varga Gergő személyét. A 
megválasztásához 23 igen szavazat, szükséges.  

A Közgyűlés 24 igen, 5 nem, 9 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) Varga Gergőt a 
Pénzügyi Bizottság tagjának 
megválasztotta.  
 

Polgármester: Szavazásra teszi fel Dr. Simon Gábor személyét. A 
megválasztásához 23 igen szavazat, szükséges.  
 

A Közgyűlés 27 igen, 4 nem, 7 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) Dr. Simon 
Gábort a Jogi és Ügyrendi 
Bizottság elnökének 
megválasztotta.  
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Polgármester: Szavazásra teszi fel Dr. Varga Zoltán személyét. A 
megválasztásához 23 igen szavazat, szükséges.  
 

A Közgyűlés 36 igen, 1 nem,1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 7 fő) a Jogi és 
Ügyrendi Bizottság tagjának 
megválasztotta és meghozta a  

V-60/13.483/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Új bizottsági tagok és bizottsági elnök megválasztása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat új bizottsági 
tagok és bizottsági elnök megválasztására” című előterjesztést, és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
1.) Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése Nagy Nóra Pénzügyi Bizottsági 
tagságáról történő lemondását tudomásul veszi, és a Pénzügyi Bizottság új 
tagjává Varga Gergőt (MSZP) választja meg 2008. május 22-i hatállyal. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:  azonnal 
 
2.) Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése Dr. Mokrai Mihály 
alpolgármesterré történő választására tekintettel a Jogi és Ügyrendi Bizottság új 
tagjává Dr. Varga Zoltánt (MSZP), elnökévé Dr. Simon Gábort (MSZP) 
választja meg 2008. május 22-i hatállyal. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:  azonnal 
 
Polgármester: Varga Gergő jelen van az ülésen. Gratulál a bizottsági taggá 
történő megválasztásához. 
Felkéri, hogy fáradjon a mikrofonhoz és a Közgyűlés előtt tegye le a törvényben 
előírt esküt. 
Kéri, hogy az általa előmondott szöveget – nevének kiegészítésével – 
szíveskedjen utána mondani, majd a végén meggyőződés szerint az „Isten 
engem úgy segéljen” szöveget mondani. 
Kéri Képviselőtársait, ill. a Közgyűlésen jelenlévőket, hogy szíveskedjenek 
felállni. 
 
Varga Gergő: „Én Varga Gergő esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar 
Köztársasághoz, annak népéhez hű leszek, az Alkotmányt és az alkotmányos 
jogszabályokat megtartom, az állami és szolgálati titkot megőrzöm, 
megbízatásomhoz híven, pártatlanul, lelkiismeretesen járok el, és a legjobb 
tudásom szerint, minden igyekezetemmel Miskolc javát szolgálom.” 
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1. napirend tárgya: Javaslat a 30 napos bérlet bevezetésére a Miskolc 
Városi Közlekedési Zrt. arcképes bérlettípusai 
esetében 

 
Előterjesztő: Orosz Lajos alpolgármester  
 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: A fenntartható fejlődés mellett a lakossági 
igények kielégítése is elvárható az MVK Zrt-től, ezért tettek javaslatot a 30 
napos bérlet bevezetésére, mely adott hónap adott napjától 30 napig érvényes.  
 
Polgármester: Ismeretei szerint több városban bevezették már a bérlet ezen 
formáját és pozitív tapasztalataik vannak.  Kéri a bizottsági álláspontok 
ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Hardonyi András: Korábban már előrehaladott állapotban is beadta azt a 
javaslatát, hogy Miskolcon kismama bérletet vezessenek be. Budapesten már 
bevezették ezt a fajta kedvezményes utazási szolgáltatást biztosító bérletet.  
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Kéri az MVK Zrt-ét vizsgálják 
meg, melyek a feltételei a kismama bérlet bevezetésének.  
 
2. napirend tárgya: Javaslat az Önkormányzati Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló rendelet módosítására 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: 2008. március 6-i Közgyűlésen az ifjúsági és civil tanácsnok 
személyének megválasztása kapcsán rendelettel módosították az SZMSZ 
függelékét, mely a tanácsnokok felsorolását tartalmazza. 
Tekintettel arra, hogy a függelék jogalkotási értelemben – a melléklettel 
ellentétben – nem része a jogszabálynak, csupán tájékoztató jellegű 
információkat tartalmaz, megváltoztatása sem rendeletmódosítással történik, 
ezért szükséges az akkor hozott rendelet hatályon kívül helyezése.  
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Továbbá az elmúlt időszakban többször merült fel jogos igényként az Oktatási 
és Kulturális valamint az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport ill. az Egészségügyi 
Bizottság részéről, hogy az önkormányzati oktatási, kulturális szociális- és 
sport-, illetve az egészségügyi intézmények helyiségeinek értékesítése és 
egyéb hasznosítása tekintetében legyen előzetes véleményezési jogosítványuk, 
ezt tartalmazza az SZMSZ 1. sz. mellékletének módosítására tett javaslat. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Egészségügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
 
3. napirend tárgya:  Javaslat Miskolc-Tapolca fejlesztési koncepciójára 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Az anyag előkészítését és a mostani ülésre történő 
beterjesztését az indokolja, hogy a Tapolcai Strand területén tervezett és 
kudarcba fulladt beruházással kapcsolatos jogi helyzet most tisztázódott. 
Elkezdtek egy olyan fejlesztési csomagot kidolgozni, melynek lényege külső 
cég bevonása volt. Azt a megörökölt problémát, amelyet Miskolc-Tapolca, az 
Anna Szálló és a környező szolgáltató egységek elbontása fémjelez, meg kell 
oldani. Műszaki értelemben sem egyszerű a helyzet, hiszen a strand és a 
Barlangfürdő területe elszakadt egymástól. Turisztikai látványosságok 
magánvállalkozás keretében jöttek létre Tapolcán, ilyen a bob pálya és a 
kalandtúra park. Az az időszak, amikor egy szál törülközővel hasaltak 
valamelyik medence szélén, nem jön már vissza. Az igények és a lehetőségek 
jelentősen megváltoztak. Tapolca sokkal inkább családi házas övezet, mint 
üdülőövezet. A rendezvények vegyes fogadtatásúak voltak az ott élők részéről.  
Megoldandó kérdés a Junó Szálló, az egykori ABC, majd későbbi diszkó 
lepusztult épülete, melyek jelenleg szégyenfoltjai Tapolcának. Tapolca parkolási 
helyzetét is rendezni kell, lehatárolva pontosan az ott élők és a turisták jogait. 
A napirendhez tartozó előterjesztést valamennyi bizottság véleményezte. Kéri a 
bizottsági álláspontok ismertetését.  
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Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 5 igen, 4 nem 

és 0 tartózkodó szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság 2 igen, 0 nem és 3 tartózkodó szavazattal nem 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
Lenártek András: Szóbeli kiegészítésében elmondja, a dokumentum 
jelentős formai hibákat tartalmaz. A cím komplex fejlesztési koncepció 
vázlatát sejteti, de a valódi tartalom inkább turisztikai jellegű. A cím és a 
tartalom tehát nincs összhangban. A koncepcióról alkotott szakmai 
elvárásoknak sem felel meg az anyag, maximum fejlesztési irányt jelöl ki. 
Érthetetlen, miért nem került a határozati javaslatban konkrét megjelölésre 
az elkészült turisztikai koncepció, amire az előterjesztés félig-meddig 
hivatkozik. A tartalmi hibák közül kiemel párat. Az anyag szerint konkrétan 
a minőségi turizmusra és a Barlangfürdőre alapul Tapolca turisztikai 
fejlesztése. Nem biztos, hogy ez így helyes. Fontos elemek ezek, ez tény, 
de másra is kell figyelni. A Tapolcára esetleg ellátogató turisták igényeit 
kellene felmérni. Az anyag elveti a hidegmedencés lehetőséget, amivel a 
bizottság többsége nem értett egyet.  

 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság 4 igen, 4 nem és 1 tartózkodó 

szavazattal nem támogatta az előterjesztés elfogadását.  
 Egészségügyi Bizottság 5 igen, 1 nem és 1 tartózkodó szavazattal 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság 5 igen, 3 nem és 0 tartózkodó szavazattal 

támogatta az előterjesztés elfogadását.  
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Juga György: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti.  1,5-2 hete kaptak 
Polgármester úrtól egy meghívást, hogy Miskolc-Tapolca ügyében vegyenek 
részt egy egyeztetésen. Komoly reményekkel ment el erre az egyeztetésre, de 
ott derült ki, hogy olyan anyagról kell beszélniük, amit nem is ismernek.  
Hangsúlyozza, továbbra is partnerek és szeretnék, ha érdemi egyeztetések 
lennének ilyen városfejlesztési kérdésekben, így Tapolca ügyében is. 
Pillanatnyilag ezt az anyagot ebben a formájában nem tudja a frakció elfogadni. 
A bevezetőben elmondott egyeztetési hiányosságok döntőek. Az anyag nem 
egy átfogó Miskolc-Tapolca fejlesztési koncepció, hanem egy turisztikai 
koncepció, amivel egy gond van, a koncepció nem látszik mögötte. Nagyon 
hosszú és hányattatott eseménysor áll mögöttük az elmúlt 5 évben. Amikor még 
konszenzusos pillanat volt, az a 2003-as strandfejlesztési koncepció volt. A 
határozati javaslatban szerepelt, hogy Miskolc-Tapolca részletes, komplex 
turisztikai és városfejlesztési programját kellett volna a városvezetésnek 
kidolgoztatnia szakértőkkel.  Ez el sem indult, hiszen 2004-ben jelent meg a 
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Pagony Béta befektetői kör. Koncepció nélkül végül elfogadta a Közgyűlés, 
hogy a befektető megvalósítsa elképzeléseit. 2007-ben végül 2,5-3 év szünet 
után a város elállt a szerződéstől. Ekkor fogadta el a Közgyűlés a Fidesz-KDNP 
javaslatát, hogy a Pagony Béta projekttől tekintsenek el és a város vegye 
kezébe Tapolca sorsát. 2008. tavaszára letisztult a helyzet, a város birtokon 
belül van, a városra van bízva milyen fejlesztési koncepció mentén indul el.  
Szakmai, társadalmi és lakossági körben is meg kell vitatni az ilyen fajsúlyos 
koncepciókat.  
A Pagony Béta Kft. szakértői kidolgoztak egy olyan koncepciót, ami 
elképzelhető, hogy önmagában megáll, de az biztos, hogy nem abból a 
szempontból dolgozták ki, hogy mi Miskolc és Miskolc-Tapolca komplex 
fejlesztési érdeke. Hiba tehát újra rálépni arra az útra, miszerint egy 
részbefektetői érdeknek megfelelő koncepció alapján akarnak továbblépni.  
A Közgyűlésnek kell fő irányokat kijelentenie. Kéri a városvezetést, hogy rövid 
távú – például, egy építési engedéllyel rendelkező terv nyilván hamarabb meg 
tud valósulni – érdekeket ne helyezze előtérbe. Értelmes, konszenzusos 
koncepció mentén kellene lépéseket tenni.  
 
Garamvölgyi Attila: A KDNP frakció álláspontját ismerteti. Részt vett a tapolcai 
történéseket vizsgáló ad hoc bizottság munkájában. A koncepció sok mindenről 
szól, lényeges eleme azonban a strand. A bizottság munkája eredményes volt, 
de ennek ellenére a strand kérdése tovább húzódott. Nem találkozott olyan 
miskolcival, vagy turistával aki nem a strandra lett volna kíváncsi. Évekre 
sikerült parkoló pályára tenni Tapolcát egy elhamarkodott és előnytelen 
szerződéssel.  
A koncepció kimondja, Tapolcát egy magasabb fizetőképességű 
idegenforgalom szolgálatába kell állítani, nem a kispénzű turista, vagy a 
miskolci polgárok igényét kiszolgálni. A koncepció vendégkör-átalakításról 
beszél. Szerinte inkább az igénytelen környezettel kellene foglalkozni.  
Szerencsésnek tartja, hogy a Pagony Bétától megszabadultak. A koncepcióban 
lévő elemek jövőbe mutatóak, tényleg jó, ha 4-5 csillagos szállodák is lesznek. 
Ez azonban nem változtat azon az igényen, hogy elérhető áron fürödhessenek 
a miskolciak. Továbbra is él benne az az aggály, hogy csekély 
befogadóképességű szabadtéri vízfelülettel bővül az immáron nem létező 
strand.  
Tapolca arculatát kellene megteremteni végre és óvni a tájat. Négy év telt el a 
Vizek völgye elképzelés óta és sikerült 21 alapelvet megfogalmazó 
koncepcióhoz jutni. Tehát még mindig a javaslatok szintjén állnak. Úgy kell 
minőséget fejleszteni, hogy az elérhető legyen. Több csoportot kell célcsoporttá 
tenni.  
Megfelelő befogadóképességű és vízfelülettel rendelkező tervekben kellene 
gondolkodni, mert már a kispénzű és kevésbé igényes turista is elmenekül 
innen.  
 
Kocsis Levente: Múlt héten lakossági fórumot tartottak Tapolcán annak 
érdekében, hogy az ott élők véleményét is megismerjék. A témát nagy 
érdeklődés övezte, körülbelül 200-an vettek részt ezen a fórumon. Egységes 
lakossági vélemény alakult ki. Megfogalmazódott, hogy Polgármester úr 
korábban megígérte, hogy minden komolyabb döntés előtt kikéri az ott élők 
véleményét. Sem a Pagony Bétával kötött szerződésmódosításkor sem most 
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nem kérte ki Polgármester úr – aki a terület országgyűlési képviselője - a 
véleményüket és tájékoztatást sem adott, vagyis a beígért fórumok elmaradtak.  
Markáns vélemény volt az is, hogy nem szeretnének a strand park felőli 
részénél szállodát látni.  
A fejlesztési elképzelések konkrét megfogalmazásai hiányoznak az anyagból, 
nevezetesen mi lesz a tóval, hány EU-s pályázatot adott be a városvezetés, 
milyen ütemezéssel teszik Tapolcát a város gyöngyszemévé.  
Nem konkrétan a szálloda ellen tiltakoztak, csak az ellen, hogy ne a strand 
területén épüljön.  
Sok helyen romos állapotok uralkodnak Tapolcán, a leégett esőbeállót, a 
csónakázó tavat említi példaként. Első körben élhetővé kellene Tapolcát tenni.  
 
Molnár Péter: Az elmúlt években nagyon sok szó esett Tapolcáról, de sajnos 
semmi nem történt ez idő alatt. A lakossági fórum nyomán Dr. Nagy Kálmán 
országgyűlési képviselő úr nyílt levelet juttatott el Polgármester úrhoz, melyben 
négy pont szerepel Tapolca problémáinak összefoglalásául. Az első pont, 
készüljön a közterületekre rövid határidővel végrehajtható rendezési terv, 
melynek megvalósítása 2008. júniusában kezdődjön el. 2. pont: a tapolcaiak 
tiltakoznak az ellen, hogy a strand területén 4 csillagos vagy magasabb 
besorolású szálloda valósuljon meg. A strandnak a hotelhez kötése ellen is 
tiltakoznak. A tapolcaiak szolidaritást vállalnak a város más területén, így 
különösen az Avason élőkkel, hiszen nekik is joguk van a strandot használni és 
nem csak horribilis belépőjegyár megfizetése ellenében. 3. pont: a tapolcaiak az 
elmúlt évek fejlesztési elképzelései helyett reális fejlesztéseket szeretnének, 
aminek nem a tapolcaiak a vesztesei. 4. pont: ha nem következik be változás, a 
tapolcaiak megint mérlegelni fogják a leválást. Dr. Nagy Kálmán a levelét 
vitaindítónak tartja, politikai szándék nélkül. Tapolca a szocialista városvezetés 
kudarca. Polgármester úr elismerte a felelősségét már több ízben. 
A fő probléma a mostani anyaggal kapcsolatban, hogy sem a szakmát, sem a 
tapolcaiakat nem kérdezték meg, hatástanulmányról szó sem esik az 
előterjesztésben.  Tapolcán először a látható problémákat kellene kezelni úgy, 
hogy a Barlangfürdőre helyezik továbbra is a hangsúlyt. A megtalált Miskóc 
nemzetség kolostor romjait be kellene a nyilvánosságnak mutatni.  
A helyi vállalkozókat is félti a multi cégektől, a hotelkomplexumtól.  
Az anyagban utalás van a rendezetlen tulajdonviszonyokra is. 
Reméli a miskolciaknak nem kell soká Tiszaújvárosba, Szikszóra járni fürdeni. 
 
Polgármester: Ő a felelős, hogy a projekt így alakult, elmondta már többször is 
és azért is felelős, hogy hallgatott azokra, akik a projektet megbízhatónak 
tartották. Ha valaki nyilvánosan beolvassa azt a levelet, amely utal megint 
Tapolca leválására, szemben megy azzal, hogy egységes várost teremtsenek 
meg, ebben a pártok között egyesség van. Jó volna, ha képviselő úr is 
találkozna számokkal, mert akkor látná, hogy Tapolcának sem előnyös a 
leválás. Miskolc egységében képviselő úrnak is van felelőssége, gondolja végig 
az esküjét.  
 
Dr. Tompa Sándor: Nagyon hosszú történetről van szó. Az előzőekben 
hozzászólók azt elfelejtették, hogy a kialakult helyzetnek nem a 2002-ben 
hatalomra került városvezetés a felelőse. Az ezt megelőzően kialakított 
privatizációs bérbeadási kísérlet hozta Tapolcát ilyen helyzetbe. A városvezetés 
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is követett el hibákat, de jogilag is igyekeztek úgy kikerülni a szituációból, hogy 
a város cégei dönthessenek. Miskolc-Tapolca a város turisztikai 
zászlóshajóinak az egyike. A turisztikai koncepciót közmegegyezéssel fogadta 
el a testület. A képviselők olyan fejlesztési irányt fogalmaztak meg ekkor, ami 
konfliktusoktól sem mentes, ezt fel kell tudni vállalni. Várospolitikusként 
elmondja, ha közösen tűztek ki célokat, a megvalósítás is legyen közös, 
akárcsak a konfliktusok kezelése.  
Bizottsági ülésen elhangzott a nemmel szavazók részéről, hogy a mai 
előterjesztés nem szolgálja a város érdekét. Igazából azonban alternatívát nem 
vázoltak a kritizált anyag helyett. A mostani ellenzéknek volt lehetősége, hogy 
alternatívát mutasson Tapolca vonatkozásában is, látható mi lett az eredménye, 
egy lepusztult strandterület. Ezek után előállnak azzal, hogy például a szakma 
fogalmazzon meg terveket. 2007. novemberében szakértői anyag készült 
Miskolc-Tapolca turisztikai fejlesztési koncepciója címmel. Reméli, az ellenzéki 
képviselők ezt áttanulmányozták. Alapos helyzetfeltáró anyagról van szó, amely 
vitatott megoldásokat javasol ugyan, de olyan irányokat megfogalmaz, amikről 
dönteni kell.  
A kiindulópont természetesen nem rózsás. Miskolc lakossága 172.000 fő, a 
kereskedelmi vendégéjszakák száma 2006-ban 236.000 fő volt. Egerben 
56.000-en laknak, a vendégéjszakák száma: 306.000 fő. Bogács lakossága 
2555 fő, ehhez képest 82.000 fős vendégéjszakát produkált a város. 
A turizmus arról szól, hogy vendégeket csalogatnak ide. Ebben a miskolciaknak 
is van felelősségük. Az is fontos, hogy a miskolciak is jól érezzék magukat, de 
turisztikai célok megvalósításakor egyes esetekben tűrniük is kell az itt élőknek.  
  

--- Az ülést Orosz Lajos alpolgármester úr vezeti. --- 
 
Balogh Zoltán: Nosztalgia jellegű a hozzászólása. Korelnökként emlékeiben az 
a Miskolc, Görömböly és Tapolca is elevenen él, amikor Rába buszok vitték az 
embereket a Király utcából Tapolcára. Akkoriban Tapolca gyönyörű és 
színvonalas volt. Elhangzott már többször is, hogy a képviselő a Miskolciakat 
képviseli, ez az esküszövegben is benne van. Senki nem akarja kisajátítani, 
vagy elvenni a külföldiek elől az itt töltött napokat. Szeretettel fogadják a 
városba érkezőket.  Európát bejárta sportolóként, mindenhol szeretettel 
fogadták. A miskolciaknak is joguk van Tapolcához. Az nem lenne jó irány, 
hogy menjenek a miskolciak az Augusztus 20-ra, mert a turistáké Tapolca. 
Jelenleg inkább az jellemző, hogy a miskolciak Bogácsra, Tiszaújvárosba 
mennek inkább.  
 
Kobold Tamás: Tanulságként elmondja, nem felejt. A strandok bérbeadása 
1997-ben történt, az alpolgármester Káli Sándor volt, Dr. Tompa Sándor 
ugyanúgy ott ült a Közgyűlésben mint most.  A nagykoalíció hagyta jóvá a 
döntést. Nem vitatja, ők is követtek el hibákat, de azt azért ne felejtsék el, 2002. 
óta már eltelt pár év. 2005-ben a strand bérleti szerződése lejárt, lehetett volna 
vele már valamit kezdeni. Tapolca idegenforgalmi fejlesztése nem választható 
el Tapolca, mint városrész fejlesztésétől. Nem tartja szerencsésnek, hogy külön 
tárgyalják. Az általános infrastrukturális fejlesztés is befolyásolja az 
idegenforgalmi lehetőségeket.  
Jóváhagyott stratégiák, feladattervek, cselekvési programok vannak, ezeket 
kellene először megvalósítani és nem új dolgokat kitalálni. Az elmúlt hat év 
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adóssága, hogy ezen a vonalon nem haladnak. A Barlangfürdő fejlesztése is 
lassú. Jogos a tapolcaiak kérdése, hogy miért nem adtak be több pályázatot 
Tapolca fejlesztésére. 
A barlangfürdőt termálfürdőnek hirdetik. Baj van ezzel, ezt mindenki tudja, 
hiszen a víz lehűlt, mert a talajban a hideg és meleg vizet elválasztó falak 
összeszakadtak természeti okokból. A vizet hőszivattyúval melegítik. A külső 
részen hideg a víz, erre a látogatók is panaszkodnak. 
A régi kőbánya területének bevonásáról is gondolkodni kellene. A vízbázis 
védőidoma található ott, de ez nem lehet akadálya a bevonásnak. A 
Barlangfürdő akkor lesz vonzó, ha világszámot csinálnak belőle.  
A strand területén szálloda építését nem támogatja.  
 
Dr. Szinay Attila: Látható, hogy az előttük lévő döntések nem ma keletkeztek, 
hanem akár 10 évre is visszanyúlhatnak az időben az okokat és kiváltó 
tényezőket keresve. Nem a felelősök keresésével jutnak előre. A tapolcaiakat 
kell az ügy mellé állítani, hiszen ők élnek az érintett területen. 2005-ben hiba 
volt versenyeztetés, egyeztetés nélkül viszonylag zárt körben meghirdetni 
Tapolca ügyét. Most miért kell megint ugyanabba a folyóba lépni? Miért hagyják 
ki a tapolcaiakat? 
Tájékoztatja a testületet, a Fidesz frakció módosító indítványt nyújtott, be 
melyet ismertet. Tapolca fejlesztését egységként kell kezelni. A városvezetés 
sem a tapolcaiakat sem az ellenzéket nem tekinti partnernek, ezt érezte az 
egyeztetésen is, hiszen érdemi dolgokról komolyan nem esett szó. A Fidesz 
frakció a határozati javaslatot nem tudja ebben a formában támogatni. A 
fejlesztésre kiírt pályázat Holdinghoz telepítésének az az üzenete a tapolcaiak 
felé, hogy a Közgyűléstől kikerült az ügy.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 
Dr. Tompa Sándor: 1997-ben nem volt tagja a testületnek, így nem vehetett 
részt a döntésben, amelyet Kobold Tamás részben neki is tulajdonított. 1998-
2002. között tétlenül nézte az akkori vezetés, mi történik a strandokkal.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Többen a komplex fejlesztést hiányolták. Sok 
tapolcai anyag készült az elmúlt évtizedekben. Olyan típusú fejlesztési 
csomaggal nem találkozott korábban, ami egyszerre foglalkozik turizmussal, a 
lakhatási feltételek javításával, az élhetőbb városrészi megfogalmazással, 
közlekedés átalakítással és közterület rehabilitációval.  
Ki kell mondani, a város nem tud egy szabadtéri strandot fenntartani olyan 
feltételekkel, hogy egy évben 22-24 kánikulai nap van. Ezután jött a bérbeadás 
ötlete, ami nem zárult jó eredménnyel.  
Egyetért azzal, hogy Tapolca Miskolc idegenforgalmának legfontosabb része, 
ehhez azonban további fejlesztésekre van szükség.  
Elmondja, a helyi vállalkozók tisztában vannak a lehetőségekkel, leült velük 
ugyanis beszélgetni. Két panzió is fejlesztésre pályázik. Ha nem lenne érdemes 
befektetni sem a Bástya, sem Kikelet Panzió nem fejlesztene. A 
magánszállások tekintetében 800 ágy van Miskolcon, melynek 60%-a Tapolcán 
van. A magánszállások is bővülnek Tapolcán.  
A közös hang megtalálását ebben a kérdésben nagyon fontosnak tartja, ezért is 
vállalta el Polgármester úr felkérésére a tapolcai fejlesztések felelősi szerepét. 

 27 



Tapolca Miskolc város része, újra kell a szerepét pozícionálni. Tapolcát 
Hévízhez kell sorolni, ezt a színvonalat kell elérni.  
Azért voltak fejlesztések Tapolcán, a panziófejlesztést, a bob pályát és a 
kalandtúra parkot emeli ki.  
Soha nem volt igazán termálvíz Tapolcán, 1948-ban is azt írták a vízről, hogy 
radioaktív, 31,5 fokos. A szolgáltatások színvonalát kell mellé tenni, hiszen nem 
gyógyvízről, hanem gyógyhatású vízről van szó. 
 
Juga György: A felelősségben is csak akkor tudnak osztozni, ha engedik. Az 
ad hoc bizottság elnökeként vette a fáradtságot és az összes létező koncepción 
átrágta magát. A döntéshozatal pillanata nem alkalmas szakmai vitára. Egy 
hónappal ezelőtt kellett volna szakmai alapon konszenzusos megoldásra jutni. 
A konszenzus után is van feladat, nevezetesen az érintettekkel is el kell 
fogadtatni a koncepciót. Senki nem gondolja komolyan, hogy még egyszer le 
lehet ugyanazt nyomni a tapolcaiak torkán a megkérdezésük nélkül. A 
tapolcaiak sem ellenségük maguknak sem és a fejlesztéseknek sem, de ha 
nem kérdezik meg őket, nem tekintik partnernek őket, akkor nem képes sem a 
felelősségben osztozni, tűrni sem kötelesek. Ahhoz, hogy valaki eltűrjön 
valamit, ahhoz partnerként kell tekinteni a másik oldalt. 
Kéri, ne hozzanak elhamarkodott döntést. 
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Elhangzott egy olyan mondat, 
hogy Tapolcával hogyan egyeztettek. Mai eszével nem a Pagony Bétával 
szerződne, de akkor más érdeklődővel nem találkozott. A Kék Hullám azért 
kellett, mert minimális volt a strandfürdő látogatottsága. Ma az a helyzet 
máshova járnak az emberek, ha valaki hideg vízre vágyik, sokkal inkább a 
természetes vizeket keresi fel. Arról a hajóról már lemaradtak, ami a wellness 
fejlesztéseket képviselte, 10 éve kellett volna felszállni rá. A Barlangfürdő egy 
részéből is strand lett, ami rontotta a strandfürdő helyzetét. A tapolcai vállalkozó 
is 4 csillagos panzióra pályázik, óvatosan kell bánni azokkal a kijelentésekkel, 
hogy nem kell 4 csillagos szálloda. 
Az, hogy mi Tapolca központja ma, nehéz kérdés, mert igazából nincs 
központja. Annak idején az Anna Szálló és térsége köré épült fel az egész 
Tapolca kultusz. Kell lennie Tapolcának egy szerves központjának, ahol a 
szolgáltatások elérhetőek.  
Nagyszerű dolog kijelenteni nem kell külföldi tőke, de honnan lenne még tőke? 
Hajdúszoboszlón és Debrecenben is így tiltakoznak vajon ez ellen? Nem, mert 
a képviselők ott számolnak és mérlegelnek. Nem egyeztek meg senkivel 
egyelőre, de tesztelni kell, nem volt pénz vagy fantázia sincs benne. Véleménye 
szerint ebben a furcsa helyzetben a befektető pénzügyileg nem tudott megfelelő 
választ adni.  
A kevésbé indulatos tapolcaiak rendkívül jó javaslatokkal éltek. A 
parkgondozást, a parkolás kérdését emeli ki.  
Tapolcát rendszerben kell látni. Ebbe beletartozik a Hejő völgye, az Egyetem, 
az új városi uszoda és a Selyemréti Fürdővel való kapcsolat is. 
Fél órás ebédszünetet rendel el. 
 

--- szünet után --- 
 

 28 



3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Egészségügyi Központ 
vonatkozásában új önkormányzati biztos 
kijelölésére 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 

 
Polgármester: Tájékoztatja a testületet, Dr. Zsipi Róbert megbízott főigazgató 
úr levélben kérte közalkalmazotti jogviszonyának megszüntetését május 31. 
napjával. Az előterjesztést a bizottságok nem tárgyalták. Az előző 
önkormányzati biztos szervezettel kötött szerződés lejárt. Úgy döntött a jövőben 
nem velük kötnek szerződést. Az önkormányzat jelentős átszervezéssel és az 
ezzel kapcsolatos finanszírozási problémákkal küzd.  Az egészségügyben is 
számolni kell a versenytársakkal ez új szituációkat eredményez. Dr. Tasnádi 
Zoltán jelen van az ülésen, akinek megadja a szót. 
 
Dr. Tasnádi Zoltán: Közgazdász végzettséggel rendelkezik. A szakmai 
tapasztalatai közül az egészségügy vonatkozásában relevánsnak az Ernst & 
Young Kft. és a Perfekt ZRt. cégeknél végzett tanácsadói munkáját emeli ki. 
Egy évig kórházi gazdasági igazgatóként dolgozott. Miniszteri megbízottként az 
Országos Pszichiátriai és Neurológiai Intézet feladatai átadásának 
koordinálására, a költségvetési intézmény megszűntetésének előkészítése, 
megbízott gazdasági igazgatóként az intézmény gazdálkodásának irányítása 
volt a feladata.  
Több kórházban tevékenykedett már önkormányzati biztosként. Két féléves 
ciklusban a Pécsi Tudományegyetem kincstári biztosaként dolgozott 2005-
2006-ban. A több mint 3 milliárd Ft-os hiány a betegellátásból és kisebb 
részben az orvosképzésből adódott, melyet sikerült felére redukálni. Véleménye 
szerint a szakmai menedzsmenten, struktúrán múlik egy kórház egészséges 
gazdálkodása. Erős műszaki és gazdasági háttérszervezet nélkül azonban nem 
lehet megoldani a problémát.  
Ahogy Polgármester úr is említette, valóban versenyhelyzet van. A bevételek és 
kiadások egyensúlyának megteremtése irányába kell elindulnia. A MEK-ot 
igyekezett már megismerni. A kórház a volumenkorlátját nem tudja kihasználni. 
A szakmai menedzsmenttel közösen kell azokat a tényezőket felderíteni, 
amelyek a lehetséges teljesítménykorlát alulteljesítését eredményezték.   
Az okok ismeretében rövid távú programot lehet kidolgozni, ami az azonnali 
intézkedéseket jelenti. Ezt követően – a várható javulással kalkulálva – lehet 
közép-, ill. hosszú távú programot kidolgozni. Azt kell hitelt érdemlően 
bizonyítani, hogy a lépések megtétele után a kórház a működési egyensúlyát 
tekintve talpra állhat. 
Az egészségügy finanszírozása nem megfelelő, ez tény, de ezzel az ügyet nem 
lehet elintézni. Feszes gazdálkodás mellett ugyan, de lehet egyensúlyt 
teremteni.  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
 
 

 29 



4. napirend tárgya:  Miskolc városi villamosvasút fejlesztése 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Tájékoztatás, ill. a téma előzetes megtárgyalása céljából a múlt 
hét csütörtökjén valamennyi bizottság meghívásával közös bizottsági ülésre 
került, melyen részt vett Fleskó Gábor projektvezető valamint Vargha Tibor úr a 
projekt önkormányzati biztosa. A témakör miniszteri megbízottja Dr. Simon 
Gábor, megadja a szót, tegye meg szóbeli kiegészítését. 
 
Dr. Simon Gábor: A projekt szükségességéről elmondható, hogy a villamos 
rendszer nem a legjobb állapotban van. Ha a Zöld Nyíl Projekt nem indulna, az 
önkormányzat cégeinek akkor is jelentős összegeket kellene fordítaniuk a 
felújításra, karbantartásra. Több éves előkészítés ellenére sem támogatták a 
Fideszes képviselők a projektet a Jogi és Ügyrendi Bizottság ülésén. Ezt azért 
tarja szomorúnak, mert a mai sajtóban olvasható, az ellenzék vezére 
kijelentette, ha kormányra kerülnek, az elindult nagyprojekteket leállítják. A 
miskolci projektet konkrétan nem emelte ki. Bízik abban, a villamos projektet 
nem fogják leállítani és nem kerülnek abba a helyzetbe sem, hogy ezt 
egyáltalán megtehessék.  
A projektet szimbólumnak tartja, mivel a világszínvonal megvalósítása a cél. A 
tájékoztatást is új alapokra kell helyezni a megvalósításnál és később az utas 
tájékoztatásnál is. A gyors és biztonságos villamos a dinamizmust és a fejlődést 
jelenti. Esélyegyenlőséget kívánnak biztosítani nem csak a peronon, hanem a 
szerelvényeken is. Olyan projektről van szó, amely a környezetvédelmet helyezi 
előtérbe. Megvalósítás esetén a zajterhelés és a káros anyag kibocsátás is 
csökkenne. 
Miniszteri biztosként mindent elkövet azért, hogy az útvonalterv megvalósuljon. 
Jelenleg első feladatuk a közgyűlési döntés után, megtegyenek mindent azért, 
hogy a kormány is támogassa a projektet és a végeleges döntést meghozza. 
Ezt követően Brüsszel dönt, ami előreláthatólag 2009. januárban lesz. A 
támogatási szerződés megkötése után a kivitelezés 2009 őszén kezdődhet. A 
végleges befejezés 2011-re várható.  
 
Polgármester: Megadja a szót Vargha Tibor főosztályvezető úrnak. 
 
Vargha Tibor: A Közgyűlés az elmúlt időszakban több olyan stratégiai döntést 
is hozott, ami ehhez a projekthez köthető. 1999-ben fogadta el a város a 
környezetvédelmi és természetvédelmi kerettervét, amelyben feladatként 
határozták meg a környezetkímélő közösségi közlekedés fejlesztését. 2004-ben 
fogadta el a Közgyűlés a hosszú távú közlekedésfejlesztési koncepciót, 
melyben a villamos vonal Majlátig történő meghosszabbítása szerepel. 2005-
ben fogadták el a 2007-2013 közötti időszakra vonatkozó városfejlesztési 
stratégiát. Stratégiai operatív program keretében a városhasználatot biztosító 
infrastruktúra megújítását, a tömegközlekedés fejlesztését tűzték ki célként. 
2006-ban fogadták el a 6 évre szóló környezetvédelmi programot, melyben az 
előzőeken túl a tömegközlekedés vonzóvá tétele szerepelt feladatként.  
A villamos, mint tömegközlekedési ágazat leromlott műszaki állapotú pályán, 
részben hamarosan kiselejtezendő és részben teljesen felújítandó eszközökkel 
működik. 
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Vonzó, műszakilag felújítandó, fenntartható és gyors tömegközlekedés 
megvalósítása a céljuk. 
Az EU-s szakértők azt is vizsgálták, hogy olyan fejlesztés ne jöjjön létre, ami 
később átépítésre szorul.  
2004-ben két nagy projektcsomag került kidolgozásra a közúti közlekedés és a 
villamos megújítása témában. 2005 májusában a kormány úgy döntött, hogy a 
villamos fejlesztéshez 100 millió Ft-os támogatást ad.  2005 őszén hozta meg a 
Közgyűlés azt a döntését, melyben a projekt tartalmát meghatározta és az 
önrész biztosításáról is rendelkezett. 2006-ban megindult a tervezés, melyet a 
Közgyűlés decemberben elfogadott. A projekt tartalma a pálya felújítása, 
meghosszabbítása, új végállomás kialakítása, új járművek vásárlása és a 
szükséges karbantartó egységek létrehozása.  
Jelen pillanatban az előkészítési szakasz azon fázisában vannak, amikor ha a 
Közgyűlés elfogadja, benyújtják a pályázatot a kormányhoz.  
 
Polgármester: Megadja a szót Fleskó Gábornak, a projekt vezetőjének.  
 
Fleskó Gábor: Kivetítőn mutatja be a lehetséges villamosokat. Minden 
villamost úgy kell tekinteni, mint egy személygépkocsit. Számítógép tervezi, 
magas színvonalú gyártmányokról van szó.  
A projekt alapvetően műszaki beruházás, melynek legláthatóbb eleme a 
villamos. Maximális hosszban 32 métert, szélességben 2650 millimétert 
határoznak meg, padlózat tekintetében alacsonypadlós modern járműben 
gondolkodnak. A hajtott tengelyeknél beszűkül az átjárhatóság, a folyosó 
szélesség szűkület a futóművek elfordulási lehetőségei és az alacsony padló 
beépítettség miatt szükséges.  
A járművek formatervezett belső térrel, új üléselrendezéssel, új színvilággal, 
tágas, 200 fő befogadására alkalmas belső térrel készülnének. 
Az esélyegyenlőségnek maximálisan eleget kívánnak tenni. 70 km/óra a 
maximális elérhető sebesség. A pálya és a közút között nyomsüveg 
elválasztásra kerül sor.  
A jármű teljesen számítógép koordinált, vezérelt, fedélzeti adatrögzítővel 
ellátott.  
A projekt magas színvonalú közlekedésbiztonság megteremtését is célul tűzi ki. 
Ebbe a járműn belüli biztonság is beletartozik.   
Az energiatakarékosság a hálózat optimalizálásában határozzák meg. 
A meghosszabbítás természetesen többletkilométereket jelent, az 
energiafelhasználás így nőni fog. A komfortfokozat növekedése – fűtés, 
légkondicionálás – az energiafogyasztás növekedését eredményezi. 
A villamosokon túl a megállók, peronok átalakulása, utas tájékoztató 
berendezés felszerelése lesz szembetűnő. Megfigyelő kamerák, vésztelefonok 
segítik majd a közbiztonságot.  
A strandmegálló 50-70 méterrel nyugatabbra kerül, a Vince utca megálló 
megszűnik, a Zenta utcai megmarad. 
A pályaépítés 2 évig felbolygatja majd a város életét. Zaj- és rezgéscsillapítóval 
ellátott pályát valósítanak meg különösen a kiemelt, védelemre szoruló 
területeken, így a Nemzeti Színháznál, a Zenepalotánál, a Tizeshonvéd utcánál, 
az Árpád utcai bérházak előtt és a Máltai Szeretetszolgálatnál. A 
pályaszerkezet is gumiágyba helyezetten akadályozza a rezgés 
továbbterjedését.  
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A burkolati felület előnye, lehet aszfalttal és díszburkolattal is borítani, 
nagyterhelésű átjáróknál pedig speciális burkolattal.  
Diósgyőr és Felső-Majlát között 1,5 km-rel meghosszabbodik a pálya. A lehető 
legkevesebb fa kivágásával tervezik a kivitelezést. 
A járműveken bicikliszállító részt is kialakítanak. 
Jelenleg a projekt a közgyűlési döntés fázisában van. A kormánydöntést 
követően a projekt Brüsszelbe kerül, ahol 90 napos bírálati időn belül döntenek. 
Ha minden jól megy, 2009-ben kezdik a kivitelezést.  
Tartalékot, régészeti költséget is beterveztek, hiszen az elmúlt években a 
területen előásatásokat már folytattak. A projekt összköltsége 37 milliárd 658 
millió Ft. Ehhez előkészítési költségként 103 millió Ft-ot kell számolni. Miskolc 
pályázaton ehhez 107 millió Ft-ot nyert.  
A Tiszai pályaudvarnál és a Vasgyárnál kialakítandó hurokforduló a projekt 
része, de az EU által nem támogatott.  
A www.zoldnyil.hu honlapon mindenki tájékozódhat a fejleményekről.  
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 5 igen, 0 nem 

és 4 tartózkodó szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság 2 igen, 0 nem és 3 tartózkodó szavazattal nem 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
Lenártek András: Szóbeli kiegészítésében elmondja a bizottság hosszú 
vitát folytatott le a projekt megtérüléséről, a díjakról. Az Árpád utcai szűk 
keresztmetszettel kapcsolatban felmerült, változtatható-e a nyomvonal. 3 
év kevés volt ahhoz, hogy a lakosok egyetértésével történjen a nyomvonal 
kijelölése. A Tiszai pályaudvar és a Majlát végponttal kapcsolatban is úgy 
vette észre a bizottság, vannak bizonytalanságok. A Tiszai pályaudvar 
kimaradt a projektből. A kisvasúttal az intermediális kapcsolat nem 
valósítható meg ezen projekt keretében. Mi lesz a többi közlekedési 
projekttel?  

 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 

Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Juga György: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. Egyetért Polgármester 
úrral, a közelmúlt és a közeljövő legnagyobb miskolci fejlesztéséről tárgyalnak 
most. A fejlesztés eredményeként létrejövő környezetbarát, gyors, 
akadálymentes nagy előrelépést jelentő Zöld Nyíl Projektet a város a miskolciak 
döntő többségének megelégedésére fogja megvalósítani. Nem lenne 
szerencsés, ha a vita a miniszteri biztos által megütött hangnemben zajlana. A 
közelgő kormányváltás nem fenyegeti a miskolci villamos projektet. Ha valaki 
elolvasta azokat a nyilatkozatokat, amelyek az EU-s források felülvizsgálatáról 
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szóltak és két területet neveztek meg – az autópálya fejlesztést és a metró 
építést – akkor világos, hogy azért kell ezeket a programokat felülvizsgálni, mert 
az EU-s normáknak a többszörösébe kerül fajlagosan ezen beruházások 
megvalósítása, ami sem az országnak, sem a költségvetésnek nem jó. A 
pénzpazarlás más projekttől veszi el a pénzt.  
Olyan méretű projektről van szó, amely egyszeri. Még egy ilyen volumenű 
projektre nincs is esélye a városnak. Nagy a tétje, mi valósul meg ebből. Más 
prioritást is lehetett volna választani, de ez a projekt nyert támogatást. A 
miskolciak többsége bizonyára örül majd a fejlesztésnek. Felmerül, kellő 
hatékonysággal dolgoztak-e a tárgyaló delegációk az EU-ban, akik arról 
tárgyaltak, hogy Magyarországon a forrásokat mire lehet felhasználni.  
A közlekedésfejlesztés területén égető problémák vannak a közútfejlesztés 
területén és az É-D-i villamosvasút kapcsán is. Lehettek volna más prioritások, 
ha lettek volna tervek. 
Nem kérdés, hogy szükség van-e erre a fejlesztésre, hiszen nyilvánvaló, hogy 
elavult villamos pályával és villamosokkal rendelkezik a város.  
Véleménye szerint a program megvalósítása tekintetében nem állnak olyan jól, 
hiszen van egy pár neuralgikus pont, amiben 3 éve nem tudnak előre lépni. Az 
egyik a Tiszai pályaudvar, mint végpont kérdése, hiszen ezt a projekt keretében 
nem tudják megvalósítani. A másik ilyen pont a hosszabbítás végpontja, ezen 
belül a szűkület. Nem biztos, hogy a szűk keresztmetszet jó megoldás, nem 
kívánatos 10 emeletes bérházak közelébe újabb terhelést létesíteni. Marketing 
eszközökkel meg lehet az ott élőket győzni, nem lesz bajuk ebből a pálya 
megoldásból, de ez csak akkor derül ki, ha majd készen lesz. 3 évig 
bizonygatták, hogy simán elfér a pálya, majd az előző Közgyűlésen 
sürgősséggel terjesztették be, hogy családi házakat kell kisajátítani, hogy 
elférjen a villamos. Majd kiderült, nem csak a villamos miatt kell, hanem teret is 
akarnak csinálni. Az összevont bizottsági ülésen az derült ki, hogy a 
kisajátítások ügyében a projektigazgatóság sem volt teljesen képben, hiszen a 
MIK Zrt. tartotta kezében ezt a kérdéskört. Nem hiszi, hogy 3 év tervező munka 
után a mostani helyzetet alaposnak és jól előkészítettnek lehessen minősíteni.  
A Fidesz frakció a fejlesztést üdvözli, de a városvezetés projektben végzett 
munkája eredményezte a bizottsági üléseken a tartózkodó szavazatokat.  
 

--- Az ülést Fedor Vilmos alpolgármester úr vezeti. --- 
 

Dr. Kovács László: Két éve számtalan egyeztetésen, lakossági fórumon vett 
részt. Egy héttel ezelőtt az összevont bizottsági ülésen is részt vett. Elsősorban 
a diósgyőri lakótelep egyik képviselőjeként szól. A legelső fórum, amin 2006 
novemberében részt vett, igen forró hangulatban telt, ahogy a későbbi, az Ady 
Művelődési Házban tartott fórum is. A képviselőnek az egész város érdekét kell 
szem előtt tartania. Bízik benne, hosszú távon a közlekedésben megoldás 
lehetne a projekt. Az Árpád utcai lakók aggodalmait viszont kezelni kell. A 
Szilvamag épületeinek lebontásáról, amikor az előző ülésen sürgősséggel 
tárgyaltak, azt gondolta, ez azt jelenti, a pálya távolabb kerül a házaktól. Erre a 
feltételezésére nem kapott megnyugtató választ.  
A villamos nyomvonal, amikor az Árpád utcában a szűkület után átmegy a 
jobboldalra, a parkon fog keresztül menni. Megkérdezte, hol fog pontosan 
áthaladni, de nem kapott pontos választ erre.  Középen található az 
országzászló és van itt egy gyönyörű fasor is.  
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Dr. Simon Gábort, mint miniszteri biztost arra kéri, módosítsák a nyomvonalat 
annyiban, hogy a házaktól egy kicsit messzebb menjen.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 

Dr. Tompa Sándor: Pozitívan értékeli, hogy az ellenzék is felelős 
várospolitikusként, hosszú távon gondolkozik. A projekt csírája Szilágyi István 
igazgatósága alatt kezdődött. A projekt közösségi közlekedést favorizáló 
beruházás, ami környezetkímélő is. Szerinte az ellenzék a kritikák ellenére 
akkor dönt felelősen, ha támogatja a projektet. Minden lakossági felvetésre 
felelőtlenség lenne a projektet átterveztetni. Bizonyára lesznek olyanok, akik 
úgy érzik majd, érdeksérelem érte őket a projekt megvalósítása miatt. 
Megnyugtatja, hogy felelős Fideszes politikusok azt mondják, nem eszik olyan 
forrón a kását, a miskolci projekt nem érintett. Valószínű más városban is ezt 
mondják a Fideszesek, így az elnökük szava kiüresedik és végül egy lufival 
állnak majd szemben. Bízik benne, egyetértenek és felelős magatartással, 
közösen haladnak előre. 
 
Bartha György: Az Árpád utcáról megkeresték őt is ezzel a problémával. 
Mindenkit emlékeztet a mostani villamos nyomvonalára. A keresztanyja a 
Tizeshonvéd u. 19. sz. alatt lakik a keresztanyja. A lépcsőház bejáratától 5,5 
méterre van a villamos sín. Az egész Tizeshonvéd utcára igaz ez. Az itt élő 
emberek fognak örülni annak, ha csend lesz és nem fogják hallani a villamos 
zaját. 
 
Dr. Szinay Attila: Dr. Tompa Sándor képviselőtársa által előadottakra reagálva 
elmondja, világos, egzakt és érthető volt a Fidesz álláspontja.  
A bizottsági ülésen azt fogalmazták meg, hogy a projekt megvalósítási idején 
kell a dugókra fokozottan figyelni.  
Zárt pályás, fém gömbsüvegekkel védett pályáról van szó, melynek célja a 
menetidő rövidülése. A Győri kapu esete merült fel. Ahol normál sebesség 
mellett is használják a pályát előzésre, akkor zárt pályánál vagy nagyon lelassul 
a forgalom, vagy nem zárják ki az autókat teljesen a pálya használatából. 
A közlekedésszervezési hatásokkal kapcsolatban elmondja, miniszteri biztos úr 
azt mondta, a párhuzamos buszjáratok megszűnnek. Kérdése, hogyan tervezik 
ezt? 
 
Nyírő Pál: Busszal és villamossal járó ember. Nem sok ilyen ember van a 
testületben. A projekt tekintetében a Tiszai pályaudvartól Majlátig terjedő 
területről kell beszélni. Vissza nem térő lehetőség ez a projekt Miskolcnak. 
Jelenleg a villamosok és a pálya állapota tarthatatlan. A legtisztább, 
legkörnyezetkímélőbb közlekedési eszköz a villamos. Vannak konkrétumok, 
ezekből kell gazdálkodni, de nem szabad a részletekben elveszni és a projektet 
nem szabad elszalasztani.  
 
Dr. Simon Gábor: Az ellenzéket valóban provokálta a hozzászólása elején. Ezt 
azzal a szándékkal tette, ami be is következett, nevezetesen azt, amit Juga 
György kimondott, hogy kérdéseik ellenére is támogatják a projektet. Több száz 
tisztázatlan részletkérdés lesz még, ebben biztos.  
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Azzal részben vitatkozna, hogy ha csak úgy az ölükbe hullana ez a 33 milliárd 
Ft, akkor nem biztos, hogy a villamosra fordítanák. Lehet, van ebben igazság, 
de tény és való, a fejlesztésre szükség van. Ha nem lenne villamos, 8 sávosra 
kellene a közutat bővíteni. 50 tonna plusz káros anyag kibocsátást jelentene, ha 
azok az emberek, akik villamos járnak most, autóval járnának.  
A maga részéről szorgalmazni fogja, hogy az Árpád utca térségében a szűkület 
ne következzen be és a legoptimálisabb megoldást valósítsák meg. A projekt 
jelen helyzetében sem ő, sem a projektmenedzserek nincsenek abban a 
helyzetben, hogy más felelős kijelentést tegyenek, mert a projekt sikerét 
veszélyeztetnék.  
A Győri kapu lakosai azt fogják látni, hogy a gépkocsiforgalom lassul. Azokon a 
gömbsüvegeken, amelyek kiépítésre kerülnek, kocsival át lehet majd hajtani vis 
maior esetben, de nem a most megszokott 50-60 km/h sebességgel.  
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. A projekten keményen dolgozó 
kollegák munkáját segítve elmond egy történetet. Annak idején, amikor az EU 
csatlakozáshoz közeledtek, elhangzott egy olyan kijelentés, hogy tegyenek le 
bátran olyan projekteket, amelyek siker várományosok. Jelentős elképzelések 
voltak, amelyekre ma már azt lehet mondani, bátor dolgok voltak. Az Avas 
alagútja is ilyen elképzelés volt. Majd szembesültek azzal, az EU egész 
máshogy bánik az újonnan belépőkkel, mint a régi tagokkal. Sok város így is 
örülne, ha a villamos fejlesztésre pénzt kapna. A villamosok egy része – 
sarkítva igaz – markolóként működnek. Vadonatúj villamosokra eddig nem sok 
esélyük volt. Az EU-s követelményeknek megfelelő sínpályákat sem építhettek 
eddig. Az Európa-szerte közlekedő villamosok messze eltérnek a jelenleg 
Miskolcon közlekedőktől. Európában már a közösségi közlekedés 
preferálásáért tesznek igen komoly erőfeszítéseket.  
Kéri, ne a rosszat tételezzék fel a vezetésről. Kellő alázattal kezeli a 
városvezetés az értékeket, utal itt az országzászlóra, nem kívánják ledózerolni. 
Ha valamit szanálni kell, azért teszik, hogy jobb legyen.  
Kormányzati támogatás nélkül nem jöhetett volna létre ez a projekt. Az 
építkezéssel valószínű lesznek gondok, de semmi sincs áldozatok nélkül. A 
végeredményt szem előtt tartva kellene kiindulni.  
 
5. napirend tárgya:  Javaslat a miskolci Kós-ház értékesítésére  
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Építész Kamara több ízben 
jelezte vételi szándékát az ingatlanra azzal, hogy az épület funkcióját megtartja 
ill. vállalja, hogy a Miskolci Városszépítő Egyesület részére használati jogot 
biztosít a jelenlegi mértékig, valamint helyet ad egyéb városi exkluzív 
rendezvényeknek. 
Ezt figyelembe véve, nyílt, kétfordulós eljárás alkalmazásával, a vevői 
kötelezettségek meghatározásával az ingatlan értékesítésre történő kijelölésére 
tettek javaslatot. 
Csak akkor kerülhet más tulajdonba a Kós-ház, ha arra a funkcióra használják 
majd, amire most is. A városnak nincs arra forrása, hogy egész évben 
üzemeltesse a házat.  
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
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Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság 2 igen, 0 nem és 3 tartózkodó szavazattal nem 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság módosítójával együtt egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
6. napirend tárgya:  Javaslat települési önkormányzati szilárd burkolatú 

belterületi közutak burkolat felújítására benyújtandó 
pályázatok önrészének biztosítására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Az Észak-Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács 
pályázatot írt ki „Települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi közutak 
burkolat felújítása” címmel 
A támogatás - működési támogatásnak nem minősülő visszafizetési 
kötelezettség nélküli végleges juttatás (vissza nem térítendő támogatás), - 
amelynek kifizetése utólagos finanszírozással, teljesítés igazolás alapján 
történik. az elismerhető bruttó felújítási kiadások maximum 50%-a igényelhető 
támogatásként.  
A felújítandó utak a korábbi években elkezdett útfelújításokhoz, kapcsolódóan 
kerültek kijelölésre, kiegészítve olyan utak felújításával, amelyeknek a 
szőnyegezése nem tűr halasztást.    
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
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7. napirendi tárgya:  Javaslat közművelődési megállapodások megújítására 
és új megállapodás kötésére közművelődési 
feladatellátás céljából 

 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester 
 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A beterjesztett közművelődési megállapodások 
közül kettő meghosszabbítás, egy új szerződés. Törvény szabályozza a helyi 
civil szervezetekkel köthető megállapodások feltételeit. Van, hogy egy feladat 
ellátására köt szerződést az önkormányzat. Arra tesz javaslatot, hogy újabb 5 
évre kössenek megállapodást a Fügedi Márta Népművészeti Egyesülettel és a 
Filharmónia Kelet-Magyarország Kht-val.  Továbbá arra, hogy Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzata közművelődési megállapodást kössön 1 évre 2008. 
június 1-től 2009. május 31-ig a Miskolctapolcáért egyesülettel Tapolca 
városrész közművelődési feladatellátására. 
 

--- Az ülést Orosz Lajos alpolgármester  úr vezeti. --- 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását azzal a módosítással, hogy a hatálybalépés 2008. május 22-e 
legyen. 

 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
8. napirendi tárgya:  Javaslat köztéri képzőművészeti alkotás kihelyezésére 
 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester 
  
Orosz Lajos alpolgármester: Megadja a szót Fedor Vilmos alpolgármester 
úrnak.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A Tapolcai Rotary Klub azzal a kéréssel fordult 
a Közgyűléshez, hogy engedélyezze Tapolcán az első Rotary emlékművet. Bíró 
Lajos szobrászművész alkotása a kihelyezendő oszlop. A tervezett helyszín a 
Bástya Hotellel szemközti közterület.  
Miskolcon két Rotary klub működik. A másik klub a virágóra környékén 
terveznek emlékművet elhelyezni.  
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Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
9. napirendi tárgya:  Javaslat a Központi Ügyeleti Szolgálat 

Szabályzatának módosítására 
 
Előterjesztő: Egészségügyi Bizottság nevében  

 Dr. Hardonyi András bizottsági elnök 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg 
szóbeli kiegészítést.  
 
Dr. Hardonyi András: Régi igényt pótol az előterjesztés, nevezetesen évek óta 
nem történt meg a központi ügyeleti szolgálat készenléti díjának és ügyeleti 
óradíjának a rendezése. Ezt a hiányt pótolja a javaslat. Az Egészségügyi 
Bizottság módosítóját előterjesztőiként befogadja. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Egészségügyi Bizottság módosítójával együtt egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
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10. sz. napirend tárgya:  Javaslat Közoktatási Társulás Megállapodás 
megkötésére Kistokaj Önkormányzatával 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester   
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kistokaj község polgármestere azzal a kéréssel 
fordult a város képviselőtestületéhez, hogy támogassa a Napsugár Napközi 
Otthonos Óvodának (3553 Kistokaj, Széchenyi u. 43. sz.) 2008. július 1-jével 
társulási formában történő működtetését. 
Az óvoda gyermeklétszáma 54 fő, az óvodapedagógusok száma 4 fő, a dajkák 
száma 3 fő.  
Kistokaj képviselőtestülete a 53/2008. (IV.15.) sz. határozatával kifejezte 
csatlakozási szándékát (1. sz. melléklet).  
A társulás elsősorban a szakmai feladatok magasabb szintű ellátását szolgálná. 
A kistokaji óvoda a megállapodás elfogadását követően a Belvárosi Napközi 
Otthonos Óvoda tagóvodájaként működne tovább. 
A közoktatási feladatellátás biztosítása érdekében Társulási Megállapodás 
megkötését kezdeményezte Kistokaj Önkormányzata. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 

Az együttműködési megállapodásban a bizottság kéri, hogy a kistokaji 
óvoda ne telephelyként, hanem tagóvodaként szerepeljen. A normatíva 
lekérésénél van ennek jelentősége.  

 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 

--- AZ ülést Fedor Vilmos alpolgármester úr vezeti. --- 
 
11. sz. napirend tárgya: Önálló képviselői indítvány: 

Előterjesztés a megújuló energiaforrások Miskolc 
városára vonatkozó alkalmazásának 
lehetőségeiről 

 
Előterjesztők:  Dr. Szinay Attila frakcióvezető és Lenártek András 

képviselő 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Megadja a szót az előterjesztők képviseletében 
Lenártek Andrásnak. 
 
Lenártek András: Magyarországon még gyerekcipőben jár az előterjesztés 
témája. Általánosságban elmondható, hogy minden olyan dolgot, ami újszerű, 
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félelmek, érdekellentétek és alulinformáltság övezik. Nő a széndioxid 
kibocsátás, ebből adódóan klímaválság következett be. Ezzel együtt is 
kimondható az energia kevés az ipari és egyéb tevékenységekhez. Az 
energiaár folyamatosan nő. Új energiaforrások feltárása elkerülhetetlen. Az 
energiaforrások nem egyik napról a másikra szűnnek meg, ez egy folyamat. Az 
előterjesztés célja az érdeklődés felkeltése. Miskolc állandó kiszolgáltatott 
helyzetben van az energiaszolgáltató cégek vonatkozásában. A távhővel 
kapcsolatos érdekellentétekre utal.  
A fejlettebb országok a széndioxid csökkentését évek óta célul tűzték ki. Az EU 
direktívát adott ki, melyben célul tűzték ki 2020-ra 20%-kal a kibocsátás 
csökkentését.  
A miskolci teendőkkel kapcsolatban elmondja, fontos az ellátás biztonságát, 
gazdaságosságot és környezetvédelmet szem előtt tartó energiapolitika 
megvalósítása.  
A napenergiával kapcsolatban évekkel ezelőtt volt fejlődés, de a folyamat 
lelassult. A szélenergia hasznosításáról elmondja, hogy 3m/s szélsebesség 
mellett gazdaságos erőművet létesíteni. Bükkábrány és Felsőzsolca jó példával 
szolgál ebben a témában.  
Előreláthatólag a megújuló energiák egyik meghatározó vonalát a biomassza 
képezi. A biogáz, biodízel feltörekvő energiaforrások. 
A hidrogén az energiaforradalom egyik eleme. A tüzelőanyag cellákhoz félelem 
társul egyelőre, de gazdaságos, környezetkímélő energiaforrásról van szó. A 
tárolása nem megoldott egyelőre. 
A geotermikus energiaforrás Miskolc vonatkozásában érdekes. Az ilyen típusú 
energia helyben hozzáférhetőségében rejlenek a lehetőségei, hiszen 
függetlenítheti a helyi közösségeket a nagy ellátórendszerektől. 100 fok felett 
közvetlen áram előállítás lehetséges. A beruházás megtérülése gyors. 
Magyarországon több városban bevezették kiegészítő módszerként a 
geotermikus energia hasznosítását.  
Átfogó tanulmányra van szükség. A szolgáltatókkal való kapcsolatot ugyanúgy 
át kell tekinteni mint azt, milyen lehetőségeik vannak egyáltalán az alternatív 
energiák felhasználása területén.  
A biomassza, biogáz azok a témakörök, amelyekben most is lehetne már lépni.  
Felsoroltak olyan pályázatokat, amelyek a megújuló energiák támogatásával 
foglalkoznak.  
Tájékoztatja a testületet előterjesztői módosítót is megfogalmazott a szakmai 
pontosítás illetve Orosz Lajos alpolgármester  úr módosító indítványa miatt.  
Olyan területről van szó, amely nem csak lehetőség, hanem felelősség is, 
hiszen törődni kell azzal a világgal, amelyet az utódokra hagynak.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 

Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. A város cégei ebben a témában igen komoly 
munkálatokat végeznek.  
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 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság 3 igen, 0 nem és 5 tartózkodó szavazattal 

nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Fodor Zoltán: Az MSZP frakció álláspontját ismerteti. A Közgyűlés ülésein több 
ízben szólt Miskolc város energetikai problémáiról. Miskolcnak és térségének 
nem a hejőpapi szemétlerakóban kellene gondolkodnia, hanem 
szemétégetőben. A szemétlerakó befogadóképessége korlátos. Megfelelő 
technológiával korszerű égetőket lehet létesíteni. 
Ausztriában, Németországban, Spanyolországban elterjedtek a szélerőművek. 
Ezek gazdagabb országok, ez igaz, de a példát lehet követni. Magyarországon 
is van már néhány szélerőmű.  
A napkollektor nem olcsó, de érdemes a beruházást támogatni. 
A nádasréti szemétlerakó több évtizedes szemétállományából felszabaduló 
gázt hasznosítani lehetne. Ugyanígy hasznosítható lenne a szennyvíziszap.  
Miskolcon a föld mélyén található meleg vizet sok területen lehetne 
hasznosítani. A fűtést és a villamos energia termelést emeli ki.  
A jövő útja nem más, mint az olcsóbb energiaforrások felkutatása.  
Pozitívan értékeli, hogy az ellenzék is foglalkozik a témával. A konkrét dolgok 
megszavazásánál is reméli, az ellenzék is a városvezetés mellett szavaz majd.  
Az Holding cégeinek és az önkormányzat intézményeinek energetikai 
kérdéseivel a MIHŐ Kft-t bízták meg. A vezetékes földgáz jelentős szerepet tölt 
be az energiaellátásban. A földgáz világpiaci árát a kőolaj világpiaci ára 
határozza meg, mely folyamatos emelkedést mutat.  
A klímaváltozás fenyegető veszélyeit komolyan kell venni. Az üvegházhatású 
gázok kibocsátását csökkenteni kell.  
A földgáztól való függést csökkenteni kell.  
A napkollektorok használására több példa van. A Futó utcában a MIHŐ Kft. 
1998-ban szerelt fel egyet. A Szentgyörgy u. 1. sz. alatt található társasház 
tetejére 2007-ben telepítettek kollektort. 
Az elmúlt időszakban a biomassza felhasználásával kapcsolatban több aggály 
is felmerült. Az élelmiszertermelő területek csökkenhetnek, a biomassza 
égetése pedig a CO2 kibocsátást fokozza.  
A biogáz hasznosítására már konkrét eredmények vannak. A bezárt Bogáncs 
utcai hulladéklerakónál már működik a gázok összegyűjtésére alkalmas 
rendszer. A gázvezeték építésére a tervek elkészültek és a Bányakapitányság 
engedélye is rendelkezésre áll. A következő fűtési szezonban már a MIHŐ Kft. 
Futó utcai kazánházban már felhasználhatják a gázt hőtermelésre.  
A vízenergia hasznosítása az előterjesztők szerint is szűkös. A geotermikus 
energia hasznosítása kapcsán nem szóltak arról, hogy a Holding Zrt. ezt már 
korábban felismerte. A melegvíz-réteget a hosszú távú ellátás érdekében óvni 
kell.  
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--- Az ülést Fedor Vilmos alpolgármester úr vezeti. --- 
 
T. Asztalos Ildikó: Az SZDSZ frakció álláspontját ismerteti. Pozitívan értékeli, 
hogy a téma felszínre került. Az energiaspirálba belekeveredett probléma 
tekintetében megoldást kell találniuk. Az energiafelhasználás hatékonyságát 
többféleképpen lehet elérni. A Közgyűlés létrehozott egy alapítványt ezzel 
kapcsolatban, de pénzt elfelejtett belerakni. A miskolciak szigetelésre 
pályázhattak volna például.  
Az intézményeken keresztül is több pályázati lehetőség van, fűtésre és 
világításra is. 
A geotermikus energiafelhasználás területén vannak próbálkozások, de 
nincsenek még elégséges pozitív tapasztalatok. 
A lobbizás az országgyűlési képviselők feladata kell, hogy legyen.  
Az SZDSZ frakció az előterjesztést pozitívan értékeli és azt gondolja, egy 
folyamat közepén járnak.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megköszöni az előterjesztők munkáját és a 
lehetőséget, hogy a témáról beszélhetnek. 2002-ben Kobold Tamás 
előterjesztésében fogadta el a Közgyűlés az energetikai koncepcióját, amely 
lefedi az város energia jövőképét. 2006-ban az Energiagazdálkodási 
Tudományos Egyesület tanulmánya a megújuló energiaforrásokkal foglalkozott, 
amely nagy segítséget jelentett. Az önkormányzati intézményrendszer öko-
térképezése az energetikai hatékonyság növelésére kiemelt prioritás, melyet ő 
koordinál. A hivatal részéről Szegedi Zoltán, a Holding részéről Korózs András 
vesz részt a munkában. A legfontosabb energiahatékonysági intézkedésük a 
panel program jelenleg.  
Az önkormányzat részéről Csizmadia János és Pápai Zoltán az energetikai 
találkozón képviseli a várost. Miskolcon kívül hat európai város vesz részt ezen 
a konferencián. Az energiaellátottság önállósítása is téma. Törekvések 
mutatkoznak az orosz gáztól való függetlenedéshez.  
Az önkormányzat munkájának megismerését, a közös gondolkodást javasolja 
az ellenzéknek.  
A kommunális hulladékból nyert energia nem felhasználása bűn.  
Tájékoztatja a testületet módosító indítványt nyújtott be. A közeljövőben az 
energiastratégia továbbgondolását tervezi, amiben kézzel fogható fejlesztési 
tervek vannak. 
 
Fábián István: Több képviselői hozzászólásában is szorgalmazta, hogy 
készítsen a város felmérést azokról az alternatív energiaforrásokról, melyekkel 
csökkenthetik, illetve akár megszüntethetik Miskolc energiafüggőségét. Ezen 
törekvések elősegítését célozta meg a Fidesz frakció jelen előterjesztéssel. 
A fosszilis energiák készletei fogyóban vannak, annak ellenére, hogy vannak 
még tartalékok, illetve fel nem tárt lehetőségek. Ezen tények pedig az 
energiaárak folyamatos emelkedésével járnak, melyeket most is tapasztalnak 
Példaként az üzemanyagok menetrendszerinti heti emelését említi. 
Az energiaárak emelkedése pedig tovább növeli a családok már így is 
elviselhetetlen nagy terheit, melyet a fűtés és egyéb energia számlák kifizetése 
jelent. Ezért égetően fontos az alternatívák megtalálása a földgáz kiváltására, 
vagy felhasználásának csökkentésére. 
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Ezen tények ismeretében elérkezett az egész világ, illetve Miskolc városa 
számára is a 0. óra, hogy más energiák kihasználása felé nyisson, 
racionalizálja a meglévő energia-felhasználó rendszereit. Az energiák 
felhasználásának csökkentése mellet a másik fontos dolog, hogy így a 
környezetet is jobban védhetik. 
Az ilyen alternatív energiaforrásokban (az előzetes felmérések alapján) 
Magyarország és Miskolc szerencsés helyzetben van, amelyet már most el kell 
kezdeni kihasználni. 
Köztudott, hogy jelentős meleg víz mezők vannak a város alatt, mely sok helyen 
magától tör a felszínre, majdnem ivóvíz tisztaságú, a hőmérséklete pedig 43 – 
45 °C, mely ha villamos energia termelésre, vagy fűtésre direktben nem is 
használható, de a használati meleg vizet megoldhatja, és így legalább már 
ennyivel csökkenthetik a mára oly drágává vált felhasznált földgáz 
mennyiségét.  
Az ilyen jellegű beruházások viszonylag kis költségekkel megvalósíthatók. Így a 
jelenlegi díjak csökkenhetnek, vagy legalább is nem emelkednek, és az így 
képződő nyereségekből további fejlesztéseket valósíthatnak meg. Az ilyen 
törekvések megvalósítására jelentős pályázati források vannak az Európai 
Uniótól a KEOP-ban. 
Vannak egyéb lehetőségek, melyeket megvizsgálva lehet azok hatékonyabbak, 
olcsóbbak. De ezen döntések meghozatalához az első lépcső a szakemberek 
által elkészített tervek és számítások. 
Nem vitatja, elindultak törekvések és próbálkozások már ebbe az irányba, de 
vannak még kiaknázatlan lehetőségek, hogy az intézmények és lakóházak 
energiaköltségeit racionalizálhassák. 
Nagyon sok helyen azzal is jelentős költségeket csökkentettek, hogy egy nagy 
erőmű helyett több kisebbet építettek (mellyel 1-1 városrész fűtését látják el) és 
így csökkent az energiafelhasználás, mert a drágán előállított hőt és meleg 
vizet rövidebb úton juttatják el a felhasználókhoz, így csökken a veszteség, a 
feleslegesen elpocsékolt energia. 
Az új lehetőségek mellett persze fontos, hogy folytatni kell az épületek, 
intézmények energiaracionalizálási felújításait, vagyis a reneszánszát élő 
Panelprogramot, mert ezzel is jelentős energiákat lehet megtakarítani. 
 
Dr. Tompa Sándor: A téma aktuális. Alpolgármester úr hozzászólásából 
világosan kiderült, hogy az önkormányzat és a Holding egyaránt foglalkozik 
szervezetten a kérdéskörrel. Az MSZP frakció Orosz Lajos alpolgármester  úr 
módosító indítványát javasolja támogatni. Az előterjesztés szerinti határozati 
javaslat túl konkrét. A Miskolci Egyetem is felajánlotta közreműködő segítségét.  
 
Dr. Szinay Attila: Azért van szükség arra, hogy a Fidesz frakció nevében 
beterjesztett határozati javaslatot elfogadják, mert 2008-ban ideje lenne a 
konkrétumoknál tartani. Miskolc energiagazdálkodása nehézkes helyzetben 
van, épp küzdenek az erőműért.  
A távhő leválás problémája is szinten van. Nem kizárt olyan áremelés 
közeledik, hogy panelprogrammal együtt is megterhelő lesz a lakosságnak. Ha 
valamelyik várossal kapcsolatban kimondja az Alkotmányíróság, hogy 
törvénytelen a leválás megtiltása, újra elkezdődik a leválási procedúra minden 
erőfeszítéseik ellenére is. 
A szűk határidők mögött a cselekvés ösztönzése áll.   
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Orosz Lajos alpolgármester: Nincs ellentmondás a Közgyűlésben, egyetért 
azzal lépniük kell. A városházán is munka folyik, ezt akarta jelezni az 
előzőekben. A Holding részéről is konkrét elképzelések vannak. Az Egyetem is 
kezdeményező szerepet tölt be a témában. Stratégiára van szükség 
mindenképpen, ami mentén haladni lehet.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót 
az előterjesztők képviseletében Lenártek Andrásnak, reagáljon a vitában 
elhangzottakra.  
 
Lenártek András: Megköszöni a konstruktív hozzászólásokat. Többségében 
elmondható, egyetértenek. Úgy vette észre, nem olvasták el az előterjesztői 
módosító indítványt, amelyet ma osztottak ki. Abból gondolja ezt, mivel azokat 
jelezték hozzászólásiakban, amelyeket belefogalmaztak az előterjesztői 
indítványba. Nem akarják úgy beállítani a témát, mintha ők fedezték volna fel. A 
városnak a problémákat meg kell oldani és az tény, eddig döntéshozó anyag 
nem igazán született. A geotermikus energiát kivette az előterjesztésből, mert 
már a bizottsági üléseken is felmerült, muszáj-e ezt a középpontba helyezni.  
A kőolaj korszak sem akkor ér véget amikor elfogy az összes készlet, hanem 
sokkal hamarabb. 
Nem ért egyet azzal, hogy túl konkrét az anyag. Olyan stratégiát kell kialakítani, 
amely elég erős ahhoz, hogy ne egy beesett befektető mondja meg, mi legyen 
a hő hasznosításával.  
Fodor Zoltán képviselőtársa hozzászólásában tett javaslatait megköszöni.  
Úgy érzi egyetlen baja a városvezetésnek az előterjesztéssel, hogy azt a Fidesz 
frakció nyújtotta be. 
 
12. sz. napirend tárgya: Önálló képviselői indítvány: 

Javaslat a Kisfaludy – Pfaff – Vörösmarty utcák 
alkotta közlekedési csomópont fejlesztésére 

 
Előterjesztők:  Dr. Szinay Attila frakcióvezető, Balogh Zoltán és 

Lenártek András képviselők 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Megadja a szót az előterjesztők képviseletében 
Lenártek Andrásnak, tegye meg szóbeli kiegészítést. 
 
Lenártek András: Olyan ismert problémakörről van szó, amely rendszerint a 
közérdekű hozzászólásokban is előkerül és a miskolciak is jól ismerik ezt a 
csomópontot. Reggelente az áthaladás nehézkes, kilométeres sorokban állnak 
rendszerint az autók. Régebben is voltak tervek, de a megvalósulás eddig 
elmaradt. Az Y-felüljáró szép és jó elképzelés, de az ott élők joggal vetik fel, 
addig mi lesz, amíg ez meg nem valósul. A megoldásra tesznek javaslatot az 
előterjesztésben. A kihasználatlan MÁV ingatlan elbontásával új sávot lehetne 
kialakítani. A MÁV Zrt. partner az elbontásban az előzetes beszélgetések 
alapján. A közlekedési szakemberek is jónak és kivitelezhetőnek tartják ezt a 
megoldást.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
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Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését.  
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 4 igen, 6 nem és 

0 tartózkodó szavazattal nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság 3 igen, 0 nem és 4 tartózkodó szavazattal nem 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Balogh Zoltán: Martin-kertvárosi lakosként is kéri a városvezetést támogassa 
az előterjesztés elfogadását. Az Y-hidat már évtizedekkel ezelőtt is ígérték, 
amíg el nem készül, muszáj valami megoldást találni. A MÁV is felajánlotta 
segítségét. Az út kiszélesítését nagyon fontosnak tartja.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Balogh Zoltán képviselőtársával nem ért egyet. 
Szeretné, ha Martin-kertváros épülne, fejlődne, de más álláspontot képvisel. A 
MÁV és a Közútkezelő felé a kérvényt egyébként egy éve már megírta. A 
csomópont megvalósítása érdekében Lévai István már többször tárgyalt a MÁV 
képviselőivel. Minden elvi lehetősége megvan az állami forrásból történő 
finanszírozásnak, de személy szerint egyáltalán nem szeretné, ha az átmenő 
forgalmat bővítenék és gyorsítanák. A csomópontban két közlekedési lámpát 
helyezne ki a Csele utcai buszmegállóhoz és a Kisfaludy ABC elé a gyalogosok 
védelme és az átmenő forgalom lassítása érdekében. A lámpa az egyenes úton 
való száguldást megakadályozná.  
Reggel valóban beáll a forgalom a város felé, ez tény. Meg kell azonban érteni, 
hogy a biztonság mindennél fontosabb. Javasolja, a csúcsidőt osszák fel, 
induljanak el az emberek 10 perccel hamarabb. Egyébként a feltorlódás az 
iskolai szezonban jellemző leginkább.  
Forgalomlassító sziget kialakítását is jónak tartaná.  
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót az előterjesztők 
képviseletében Lenártek Andrásnak, reagáljon a vitában elhangzottakra. 
 
Lenártek András: Meglepte Orosz Lajos alpolgármester  úr hozzászólása, nem 
érti az álláspontját. Azt mondta egy éve megkezdte a megoldását a 
problémának, majd azt közölte szerinte erre nincs szükség. A problémát 
aktuálisnak ítéli, a javasolt megoldás kivitelezhető.  
Nem állítja, hogy a közlekedésbiztonságot nem kell javítani, sőt kimondottan 
egyetért a lassító szigettel és a lámpával is.  
Az előterjesztést a martin-telepiek és szirmaiak érdekében írták, mert nekik 
joguk van és szeretnének is a belvárosba bejutni normális feltételekkel.  
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13. sz. napirend tárgya:  Beszámoló a Városi Rendőrkapitányság 
munkájáról  

 
Előterjesztő: Dr. Pásztor Albert kapitányságvezető 
  
Polgármester: Megadja a szót Dr. Pásztor Albert kapitányságvezetőnek, tegye 
meg szóbeli kiegészítését.  
 
Dr. Pásztor Albert: Aki a jelentést áttanulmányozta kellő áttekintést kapott a 
rendőrség munkájáról és a város közbiztonsági helyzetéről, ezért szóbeli 
kiegészítést nem tesz, a vita végén az elhangzottakra reagál majd. 
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági véleménye: 
 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Nyírő Pál: Az MSZP frakció álláspontját ismerteti. A közrend, közbiztonság 
megteremtése érdekében sokan és sokféleképpen tettek az elmúlt évben. 
Miskolc földrajzi fekvését tekintve is speciális helyzetű nagyváros. A városban 
és városkörnyékén élő emberek megszenvedték 1989-től napjainkig a 
társadalmi, gazdasági átalakulást, válságot, gyárak bezárását, ami 
kiszolgáltatottságot, munkanélküliséget eredményezett, családok hullottak szét. 
Miskolc, mint befogadó város mai napig küzd azokkal a problémákat, amelyeket 
az új és régi bűnelkövetési módok jelentenek.  
A szubjektív biztonság érzése mindenki számára elsőrendű. A közrend, 
közbiztonság nem pártpolitikai kérdés, hanem közügy, alkotmányos jog. A 
demokráciát az anarchiával manapság sokan összekeverik. Fel kell tenni 
azokat a kérdéseket, miszerint, jók-e a törvényeik, van-e kellő védettség a 
bűnelkövetőkkel szemben, biztonságban élnek-e. Ki kell mondani: nem. A 
szankciók gyengék, a büntetéseknek nincs visszatartó ereje, a rendőri 
munkában kevés a motiváció.  
A közrend városvezetés általi erkölcsi és anyagi támogatása évek óta jelentős. 
A Miskolci Rendőrkapitányság munkáját 2007-ben országosan is elismerték. 
Ezt bizonyítja Dr. Sütő János alezredes úr az országos rendőrnap alkalmából 
vezetői kategóriában az év rendőre lett. Ezúton is gratulál a kitüntetéshez. 
Az MSZP frakció a beszámoló elfogadását támogatja.  
 
Sebestyén László: Kapitány úr beszámolóját korrektnek minősíti. Fontosnak 
tartja elmondani, a rendőrség állományából sokan fiatalon a nyugdíjba 
menekültek. A határőrök nem válnak egy gyorstalpaló tanfolyam elvégzésével 
tapasztalt, képzett, rutinos rendőrré. Az anyagi megszorítások a rendőrséget is 
érintik. Problémának tartja a vagyon elleni bűncselekmények és a megélhetési 
bűnözés növekedő tendenciáját. A megélhetési bűnözés kategóriáját el kell 
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törölni. A környező településekről is bejárnak olyan emberek, akinek nincs 
munkájuk. A napi járőrözést kevésnek tartja, főleg az esti órákban.  
Több területre kamerák kihelyezését javasolja. A 17. választókerületben a 
Bábonyi bércen, a Galagonyás és Feszty Á. utcákban nagy szükség lenne 
kamerákra és gyakoribb járőrözésre. 
Kapitányságvezető úrnak további sikeres munkát és jó egészséget kíván. 
 
Bazin Géza: A kapitányság munkáját megköszöni, kiemeli a Diósgyőri 
Rendőrőrs hatékonyságát, gyors reagálását. Ha probléma volt Perecesen, 
mindig gyorsan intézkedtek és rövid időn belül kiértek a rendőrök a helyszínre. 
Kérésére februártól Perecesen mindig egy rendőrpáros járőrözik. A lakosság 
elégedett, a biztonságérzet nőtt.  A Kuti Általános Iskolában kialakítandó 
állandó rendőri jelenlét biztosítására kapitányságvezető úr pozitívan 
nyilatkozott, reméli lesz eredménye ennek a kezdeményezésnek. 
 
Cseh László: A rendőrség munkáját igyekeznek segíteni, hiszen a feltételek 
biztosítása nélkül nem várható hatékony munka. Nyírő Pál közbiztonsági 
tanácsnok úrral összefogva felújítatták a Vasgyári Rendőrőrs belső helyiségeit 
és az Avasi Rendőrőrs belső épületét is. A választókerületében található az ITC 
székház. Ismerve az eladási problémáit a Megyei Közgyűlésnek, arra tett 
javaslatot, hogy a városi és megyei rendőrséget vonják össze és alakítsanak ki 
az ITC-ben rendőrpalotát.  
A rendőrség munkáját Miskolcon 5 polgárőr egyesület és 6 polgárőr csoport 
segíti. A rendőrséggel együttműködve a polgárőrök kiemelkedő rendezvények 
biztosításában is részt vettek.  
 
Dr. Zsiga Marcell Lóránt: A számok a szavaknál is beszédesebbek. 
Összességében 25%-kal csökkent az ismertté vált bűncselekmények száma 
Miskolcon. Vannak azonban olyan problémák, ahol nem várhatnak csodát a 
rendőrségtől sem. Nevezetesen a létszámproblémákra gondol. Az állomány 
súlyos létszámgondokkal küzd, megközelítőleg 100 fővel vannak kevesebben.  
A munkanélküliség nő a városban. A vagyon elleni bűncselekményeken belül a 
betöréses lopások száma 33%-kal a rablások száma 42%-kal emelkedett. 48%-
kal nőtt a közfeladatot ellátó személyek elleni bűncselekmények száma. A 
fiatalkorú bűnelkövetők száma 19%-kal emelkedett.  
A miskolci polgárok biztonságérzetének növelése kiemelt feladat. A prevencióra 
kell a hangsúlyt helyezni. Ez a járőrözésben valósulhat meg például, amihez 
több gépkocsi, üzemanyag kell. Elgondolkodtató, hogy a rendőrkapitányság 
nem rendelkezik terepjáróval. Kéri Polgármester urat találjon forrást terepjáró 
vásárlására és adják át a rendőrségnek. Ha arra telik, hogy a Holding egész 
oldalas hirdetésekben üzen a Magyar Köztársaság Kormányának, akkor 
terepjáróra is van pénz.  
 
Polgármester: Ez a megjegyzés nem volt szép képviselő úr részéről.  
 
Dr. Kovács László: A rendőrség munkájában problémát okoznak a financiális 
gondok és a jogszabályok korlátai. A Diósgyőri Rendőrőrsöt támogatták 
robogókkal és számítógép vásárlással is. Amikor szervezték a polgárőrséget 
megtapasztalta mennyire nem aktívak az emberek ezen a területen.  
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Örömmel tapasztalta, hogy diósgyőri rendezvényeken fokozott a rendőri 
jelenlét. A járőrözés sűrítését kéri Lillafüred területén.  
 
Kovács Józsefné: A 1. sz. választókerületben a prostitúció komoly gondot 
jelent a Selyemréten. Ezzel megválasztásakor szembesült. Megköszöni 
kapitányságvezető úr intézkedését. A rendőrség elmúlt két év folyamatos 
ellenőrző tevékenységének eredményeképpen 30%-kal csökkent a prostituáltak 
száma.  
A lakossági bejelentésekkel szemben nagyobb toleranciát kér, hiszen sok 
adatot kell bediktálni. 
Az 1. sz. választókerületben közbiztonsági fórumot tartottak és a polgárőrséget 
is elkezdték szervezni. Egyelőre erre a feladatra csak két fő jelentkezett. Ahhoz, 
hogy egy városrészben rend legyen nem csak a rendőrségnek kell tennie. 
Ősszel a közbiztonsági fórum megismétlését tervezik. 
 
Dr. Szinay Attila: A köszönő szavakon túl azt is meg kell nézni, hogy az 
önkormányzat mit tud tenni. A polgárőrségek létrejöttét támogatja, az 
önkéntességgel van némi probléma. Nem hiszi azt, hogy a költségvetésben ne 
lenne forrás arra, hogy vegyenek egy terepjárót. A hétvégi házas telkek, 
Lyukóbánya védelme megér ennyit szerinte.  
Sajnos nem csak éjjel a kihalt utcákban követnek el bűncselekményeket 
manapság, hanem világos nappal is.  
A központi kormányzat nem tud több forrást adni a rendőrségnek, ezért kell az 
önkormányzatnak lépni. 80 rendőr hiányzik jelenleg a miskolci állományból. A 
határőrség és a rendőrség fúziója nem eredményezte a gépjárműpark várt 
bővülését.  
 
Bartha György: A Bulgárföld egy része is a választókerületéhez tartozik. A 
Diósgyőri Rendőrőrssel jó kapcsolatot sikerült kiépíteni. A járőrözés sűrítését 
kéri, mert megjelentek a kábítószeresek nyomai is. Az ÉMÁSZ épület mögött 
fecskendőket, gumicsövet és tűket találtak.  
Napközben, esténként a padokon kétes alakok tanyáznak és az járókelőket le-
leszólítják, molesztálják őket.  
A diósgyőri képviselők által vásárolt két motort a bérházak között is lehet 
használni.  
 
Doszpoly Orsolya: A hejőcsabaiak köszönetét tolmácsolja kapitányságvezető 
úr felé. A lakosság úgy tapasztalja, nincsenek kiemelkedő bűntények 
mostanában. Egyetlen észrevétel fogalmazódott meg, miszerint a Csaba vezér 
és a Sütő János utcában a tiltott tehergépjármű forgalom ellenére 
bemerészkednek a teherautók. Ennek a problémának a megoldásában kéri a 
rendőrség közreműködését.  
 
Nyírő Pál: Egy évvel ezelőtt jelentős átalakulásról beszéltek, nevezetesen a 
határőrség beolvadásáról. Az átalakulástól többet vártak, ezt nem vitatja. Közel 
19 millió Ft-ot fogadtak el a Költségvetésben a közbiztonság támogatására. 
Ebbe a tűzoltóság, a rendőrség és a polgárőrség is beletartozik. Ismételt 
átgondolást tart szükségesnek. A terepjáróra szükség van. 
A kamerák elhelyezése fontos feladat, 20 millió Ft-ot terveztek erre a projektre. 
A térfigyelő kamerák jogi háttérét kell először megteremteni.  
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Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót 
kapitányságvezető úrnak, reagáljon a vitában elhangzottakra.  
 
Dr. Pásztor Albert: Megköszöni az elismerő szavakat. Az integráció 
eredményeképpen kaptak gépjárműveket, sajnos terepjáróból csak egyet. A 
felajánlott Niva gépjárműveket visszautasították, mert nem tudják benzinnel 
ellátni, a benzinkeretük ugyanis ugyanannyi, mint volt, ezen nem emeltek. A 
városkörnyékén olyan ösvények és csapások vannak, amelyek menekülési 
útvonalként szolgálnak, amelyeket azért többségében feltártak már. 
A szép számok mögött vannak negatív tendenciák, ez tény. Van egy bővülő 
lakossági réteg, amely nem csinál mást, mint generációk óta életvitelszerűen 
bűncselekmények elkövetéséből él. 519 fiatalkorú elkövető vált ismertté 
Miskolcon, ehhez jön hozzá a 200 gyerekkorú elkövető. Megállapítható, hogy a 
helyzet drámai. A fő szabályuk a védtelenek megtámadása. Sajnos ezek az 
elkövetők a csonttöréstől sem riadnak vissza. A tévé is bemutatta, hogy az 
apuka büszkén vitte be börtönbe a fiát. A minta ebben a körben a 
bűncselekmény, nem a kiemelkedés a szegénységből.  
A fémlopások sajnos folyamatosak.  
Az elmúlt év december 31-i állapot szerint 80 fős a hiányuk. Ezek az üres 
státuszok, erre még rá kell számolni azokat, akik tartósan távol vannak. Így 
elmondható a hiány meghaladta a 100 főt. A határőrség beolvasztása 
valamelyest enyhítette ezt a problémát. A határőrség technológiája messze 
jobb volt, mint a rendőrségét. Így végre lett laptopjuk is.  
A térfigyelő kamerák jó irányt képviselnek.  
A látható rendőrség követelményének igyekeznek eleget tenni. Perceken belül 
helyszínen tudnak lenni, ami hozzájárul az eredményességhez.  
Rendőrpalotára nem vágynak. Festékre vágynak, hogy kifesthessék legalább 
az öltözőket, a többi az álom kategóriájába tartozik.  
A polgárőrséggel és mezőőrséggel jó, együttműködésen alapuló kapcsolatot 
alakítottak ki. 
A robogókat ezúton is köszöni. Az Avason és Diósgyőrben is nagy hasznát 
veszik ezeknek a járműveknek. A napokban három gépkocsijukat összetörték, 
így felértékelődött a robogók szerepe.  
Van olyan prostituált, akit 62-szer jelentettek már fel, melyet bíróság 12 
eljárásban bírálta el. 340 napja jött össze végül és bevitték a börtönbe nagy 
nehezen.  
Lehet, a kollegák néha nyersen reagálnak a bejelentésekre, de érdemes beülni 
12 órára és megnézni mi folyik ezen a szolgálati helyen.  
 
Polgármester: Megköszöni a rendőrség munkáját. Ma Magyarországon igen 
súlyos gond több városban is, amit Miskolcon tapasztalnak. Az élethelyzetet kell 
megoldani sok esetben. Az elhangzottakat nem lehet egy terepjáróra 
leszűkíteni. Dr. Zsiga Marcell hozzászólására kicsit erősebben reagált, amit 
azért tett, mert nem volt szerencsés a példája. Minden lehetőséget meg kell 
ragadni és hangsúlyozni azt, Miskolc nem hagyja magát.  
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14. sz. napirend tárgya:  Beszámoló a helyi önkormányzat gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

 
Előterjesztő: Szűcs Erika alpolgármester asszony  
  
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Szilágyi Gizella: Szóbeli kiegészítésében elmondja, a beszámoló a 

koncepció 2007-ben teljesített részéről szól. A hiányosságokat is 
megfogalmazták természetesen. A szakmában dolgozók emberfeletti 
erővel végzik munkájukat. Az alapellátás jelzőrendszerként megpróbálja 
azt elérni, hogy a problémás családokban élő gyermekek ne a 
bűnelkövetés útjára lépjenek. Az intézményeknél is vannak hiányosságok. 
A bölcsődei férőhelyek szűkösségét emeli ki. Jó volt annak idején az a 
döntés, amikor nem hagyták felszámolni a bölcsődéket. Nyilas 
Ferencnéhez fordul az alábbiakkal. Amikor a gyermekjóléti alapellátást 
egységesítendő tavaly a Gyermekjóléti Központtól elvették az alapellátás 
feladatát és szétosztották az Iránytű Avasi Családsegítő Szolgálat és a 
Miskolci Családsegítő Központ között, a létszámot átették és az hangzott 
el, hogy a bért is átteszik, de ez nem történt meg.  
A lyukosi program beindulásával a létszámgond tovább fog jelentkezni. 
Akkor lehet a program eredményes, ha jól képzett szakemberek 
dolgoznak a helyszínen. 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 

--- Az ülést Orosz Lajos alpolgármester  úr vezeti. --- 
 

Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
 
 
16. sz. napirend tárgya:  Tájékoztató az illegális szemétlerakó helyekről, 

azok megszüntetésének műszaki, adminisztratív 
és financiális lehetőségeiről. 

 
Előterjesztő: Orosz Lajos alpolgármester   
 
Orosz Lajos alpolgármester: Vannak az előterjesztésben számok, amelyek a 
költségvetést terhelik. Elhiszi, könnyebb leborítani egy talicska szemetet a 
szomszéd elé leborítani, mint igénybe venni az önkormányzat és az AVE 
szolgáltatását. A hulladékudvarokban a szemetet ingyen lehet elhelyezni.  
Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
 

 50 



Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását.  
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag  támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Juga György: Az előterjesztésből kimaradt a történelmi Avas területe, ahol az 
illegális szemét igen jelentős méreteket ölt.  
 
Bartha György: Az illegális szemét elleni harcról valamennyi képviselő tudna 
beszélni. Elszállíttatják a szemetet, majd rövid időn belül újratermelődik. Sokan 
csodálkoznának azon, kik is azok az emberek, akik elhajítják a szemetet. A 
három hulladékudvarban ellenőrizetten ingyen helyezheti el a lakosság a 
hulladékot.  
 
Tavaszi Zsolt: Az előterjesztést korrektnek tartja. Dr. Pásztor Albert az 
előzőekben a rendőrségi beszámolónál beszélt a kamerák kihelyezéséről. Ezt a 
példát idézve elmondja, kábelezésre sem lenne szükség és fel lehetne deríteni 
az elkövetőket a kamerák segítségével. Azért tartja ezt fontosnak, mert ezt a 
szabálysértés egyelőre 99,9%-ban megtorlatlan marad. A kérdésben tovább 
kell lépni, előremutató javaslatokra van szükség. 
 
Dr. Zsiga Marcell Lóránt: A Városgazda Kht. által felderített illegális hulladék 
becsült mennyisége 4500 m3. A város 15 millió Ft-ért megközelítőleg 10.000 m3 
hulladékot ártalmatlanít. A mezőőrök is részt vesznek a hulladék-felderítésben, 
reméli a munkájuk hatékonyabb lesz a jövőben. 
 
Dr. Kovács László: Többször jelezte már, hogy Lillafüreden a volt Vadászkürt 
felett található egy illegális szemétlerakó. A héten kiment és megnézte, sajnos 
most is megtalálható. A hulladékudvarokat pozitívan értékeli és igyekszik az 
igénybevételre ösztönözni a lakosságot.   
 
Szilágyi Gizella: Nagyfokú változásokra van szükség az emberek fejében. 
Utánajárt annak, ha rendszámokat is tud mondani, de nem éri tetten az 
elkövetőt a megfelelő hatóságok által, akkor adott esetben őt jelenthetik fel. A 
közpénzeket lehetne jobb dolgokra is fordítani, mint az illegális szemét 
elszállíttatása. A Gizella utcában előfordul, hogy meglévő edényzetből öntik ki a 
Szinva partra a hulladékot. Ezt azért nem érti, mert a konténereket amúgy ürítik.  
A buszmegálló környékén meg lehet nézni hányan dobják el a csikket, 
buszjegyet. Sok kis szemétből áll össze a szeméthegy. A választókerületi 
alapjából nem hajlandó többet szemétszállításra költeni. Olyan szabályozás 
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kellene, hogy ha megállapítható ki az elkövető, lehessen megbüntetni úgy, hogy 
elmenjen a kedve az illegális szemeteléstől.  
 
Hegedűs Andrea: A tájékoztatót korrektnek tartja. A szelektív hulladékgyűjtő 
szigetek mellett előfordul az illegális hulladék megjelenése. A Bogáncs utcában 
található legális lerakó, mégis ennek ellenére illegális kupacok is vannak, 
csakúgy, mint a Somlai Artúr utcában, ahol háztartási szemét is található.  
Véleménye szerint jó az a program, amit Szirmán indítottak országos 
környezetvédelmi program keretében az általános iskolások körében. Már 
gyerekkorban fontos a környezettudatos nevelés. Több iskolában javasol 
hasonló program indítását. 
 
Molnár Péter: A Bükkben gyakran túrázik és szomorúan tapasztalja, hogy 
messze a lakott területektől is számos illegális lerakó található, amelyet 
valószínű miskolci lakosok szaporítanak. A tájékoztatásra, nevelésre kell 
helyezni a hangsúlyt. 
 
Sebestyén László: A 17. sz. választókerületben is komoly problémát okoz az 
illegális szemét a Feszty Árpád utca végén, a Pece patak, a Bábonyi bérc a 
Záportározó és a Galagonyás egész területe.  A 8 millió összköltségű 
programot kevésnek tartja. A Városgazda Kht. által leírt 20 millió Ft körüli 
összeget reálisnak tartja az illegális szemét elszállítására. A magánterületeken 
előfordul, hogy nem a tulajdonos, hanem idegenek hordják oda a szemetet. 
Javasolja szemétgyűjtők kihelyezését. Segélyt annak kellene csak adni, akiknek 
szolgáltatási szerződése van az AVE-vel és fizetik is a szemétdíjat.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Tavaszi Zsolt 
hozzászólását külön megköszöni. A rendőrséggel már felvették kamerák 
vonatkozásában a kapcsolatot. A rejtett kamerás felvételeket nyilvánosságra 
kell hozni, hiszen az illegális szemét elhelyezése bűncselekmény. Akik 
gyanúsan olcsó áron kínálják a szemét elszállítását, nagy valószínűséggel az 
illegális lerakókat gazdagítják a hulladékkal. 700 tonna hulladék ment tavaly a 
hulladékudvarba. Ezt a lehetőséget népszerűsíteni kell. A környezet védelme 
költségbe kerül, utal a lomtalanításra, takarításra.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. ---  
 

1. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat közgyűlési feladat- és hatáskör 
átruházására nevelési-oktatási intézmények 
dokumentumainak jóváhagyását illetően 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: Az önkormányzat által fenntartott nevelési intézmények jelentős 
száma, valamint az, hogy a kapcsolódó dokumentumok rendkívül nagy 
terjedelműek, indokolja, hogy a jóváhagyásukat a Közgyűlés a polgármesterre 
ruházza át. Az erről szóló határozat a pályázatok benyújtásának kötelező 
kelléke. 
A napirend feletti vitát megnyitja. 
 

 52 



Vitában hozzászólók:  
 
Szűcs Tamás: Nem érti, hogy ez a nem túl bonyolult és nem túl terjedelmes 
anyag miért nem került az Oktatási és Kulturális Bizottság elé megtárgyalásra. 
Mi indokolja a sürgősséget? Egyetért azzal, hogy a Közgyűlést ne terheljék 
ezzel a szakmai feladattal. Véleménye szerint a szakbizottság alkalmasabb 
lenne erre a feladatra. Javasolja a határozati javaslatban is ezt megjeleníteni.  
Korábban a pedagógiai programot és az SZMSZ-t is áttelepítette a Közgyűlés. 
Most ezekről is szó van?  
 
Polgármester: Nem hatalom mániáról van szó, szívesen lemond bármiről, amit 
a bizottságok át akarnak venni, de azt gondolja ezt a javaslatot szakmai 
indokok miatt tették. A napirend feletti vitát lezárja. Megadja a szót Dr. Kormos 
Vilmosnak, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Dr. Kormos Vilmos: A pedagógiai programok az 1993-ban megalkotott 
közoktatási törvényben megfogalmazott feladatokról szólnak, a 
minőségirányítási program csak ezt követően jelent meg.  A pályázatok 
beadásához szükséges a minőségirányítási programokkal kapcsolatos döntést 
mellékelni tudják. A helyzet leegyszerűsítése indokolja a polgármesterre történő 
átruházást. Később lehet a bizottságé is, ezt át lehet gondolni, de most az a 
legfontosabb, hogy a pályázatokat beadják. 
 
Polgármester: Megadja a szót Jegyző úrnak, reagáljon az elhangzottakra.  
 
Dr. Mészáros Miklós: Nincs kétsége afelől, hogy a Közgyűlésnek van joga 
átruházni feladatot polgármesterre, bizottságra. Az SZMSZ melléklete rendezte 
az átruházott jogköröket. A határozati formával kapcsolatban vannak aggályai, 
hogy alkalmas-e hatáskör átruházására.  
Javasolja, hogy az SZMSZ 3. sz. mellékletében rendezett jogköröket a 
következő ülésre a bizottságok gondolják át és ezt követően teljes hatáskörrel 
rendezzék a kérdést. 
Javasolja, a mostani javaslatot ideiglenesen a teljes körű módosításig ma 
fogadják el. 
 
Szűcs Tamás: Elhangzott, hogy a bizottság foglalkozhat majd a kérdéssel. Az 
elvvel sem ért egyet. Elfogadja, hogy most ilyen helyzet van és dönteni kell és 
későbbiekben visszatérnek a hatáskörök rendezésének megtárgyalására.  
 
2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat egyes szakképző intézmények 

alapító okiratának módosítására és a 
Térségi Integrált Szakképző Központok 
létrehozására 

 
Előterjesztő:   Fedor Vilmos alpolgármester 
 
Polgármester: Megadja a szót Dr. Kormos Vilmosnak, tegye meg szóbeli 
kiegészítését.  
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Dr. Kormos Vilmos: Decemberben már tárgyalt erről a témáról a Közgyűlés. A 
vonatkozó törvény módosítása megköveteli azt, hogy a szakképző intézmények 
közül csak azok részesülhetnek fejlesztési támogatásban, akik több mint 1500 
gyermekkel foglalkoznak.  Az intézmények szuverenitását legkevésbé érintő, 
legrugalmasabb változatot választották. A szándéknyilatkozatot a decemberi 
Közgyűlés elfogadta. Lényegét tekintve a mostani javaslat megegyezik a 
decemberivel, most a határozati javaslatot kell csatolniuk a pályázathoz. Az 
Oktatási Hivatal által kijelölt független szakértő is véleményezte a 
dokumentációt. A vélemény tartalmazza, hogy a létrehozandó Fazola Henrik 
TISZK minden tekintetben kiemelkedő szakképzési szolgáltatást tud nyújtani.  
 
Polgármester: Az előterjesztést véleményezte az Oktatási és Kulturális 
Bizottság. Kéri a bizottsági álláspont ismertetését. 
 
Bizottsági vélemény:  
 

 Oktatási és Kulturális Bizottság 6 igen, 0 nem és 3 tartózkodó 
szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását.  

 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók:  
 
Molnár Péter: A témát már decemberben valóban tárgyalták. Tisztában van 
azzal, hogy törvényi kényszerről van szó. Amit a KDNP frakció decemberben is 
kritizált, ami ma is aktuális. Évekre meghatározó döntésről van szó, nem tartja 
szerencsésnek sürgősséggel tárgyalni a témát. A legkevesebb áldozattal járó 
megoldást választotta a fenntartó.  
Véleménye szerint a koncepció körvonalazása, kialakítása későn kezdődött. A 
decemberi Közgyűlés határozati javaslata azt tartalmazta, hogy április a 
határidő az egyeztetések lefolytatására. Az érintett szakképző intézményekben 
elég nagy a bizonytalanság és az információ hiány mind a mai napig. Nem tartja 
szerencsésnek pályázati határidőkre hivatkozni az előkészítetlenség 
magyarázataként.  
Azt pozitívan értékeli, hogy két TISZK pályázat is eljutott a második fordulóig. 
Szélesebb körű konzultációra lett volna szükség a konszenzusos döntés 
érdekében. Hiányolja a hatástanulmányt és a garanciákat. 
 
Szűcs Tamás: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. Az Oktatási és Kulturális 
Bizottság megtárgyalta az anyagot, de úgy, hogy az ülésen kapták kézhez az 
előterjesztést. Országosan kaotikus az oktatás helyzete. A TISZK-eket 
felügyelő regionális fejlesztési és képzési bizottságoknak az oktatás regionális 
irányításának szerepét kellene betölteniük, de még nem hozták létre ezeket a 
szerveket.  
A decemberi Közgyűlésre beterjesztett anyaghoz képest nincsenek nagy 
eltérések. Nem érti, miért nem lehetett a pályázattól függetlenül – egy 
verzióként – áprilisban megfuttatni az anyagot. Az érdemi egyeztetést, 
tájékoztatást el lehetett volna kezdeni. Ennek hiánya törvényességi aggályokat 
is felvet. A pályázat második fordulójában, 3 héten belül olyan konkrétumokat 
kell beírni, amelyekről jó lett volna tudni. A projekt várt számszerűsíthető vagy 
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egyéb módon meghatározható eredményt kér. Nem teljesen igazolható 
mulasztásról van szó szerinte. Meg lehetett volna az egyeztetést normálisan 
futtatni.  
Törvényességi aggályokat vet fel az is, hogy a nevelőtestület úgy tárgyal meg 
egy anyagot, hogy nem is kapják kézhez. Lehet a testületek így is támogatták a 
javaslatot.  
A szülőket nem tájékoztatták a tervekről.  
A szakértői véleményben az is szerepel, hogy a koncepció elvi kialakítása után 
a szervezeti átalakítás következő lépései kissé késve kezdődtek meg.  
A legtöbb kollegát az érdekegyeztetéseken a jövő érdekelte volna, de erre nem 
kaptak választ. Tud olyanról, akivel már most elbeszélgetett az igazgató, hogy 
jövőre nem lesz rá szükség.  
A TISZK-en kívül nincs más út, ezt nem vitatja. Az alapos kidolgozásra kell a 
hangsúlyt fektetni. Nem árt tudatosítani a munkavállalókban, hogy munkahelyek 
is veszélybe kerülhetnek. A város kényszerben van, de áldozatok árán a 
TISZK-ekből ki lehet normális dolgot hozni.  
  

--- Az ülést Fedor Vilmos alpolgármester úr vezeti. --- 
 
T. Asztalos Ildikó: Az SZDSZ frakció álláspontját ismerteti. A városnak most 
van lehetősége regionálisan versenyképes szakképző intézményt kialakítani, 
amely a sikeres jövőhöz biztos tudást is ad a diákoknak. A város és az iskolák 
életében is fontos lépésről van szó.  
A hiányosságokra is felhívja a figyelmet. Az előterjesztés majdnem ugyanaz, 
mint a decemberi. A változások indoka nem teljesen kristálytiszta. Az 
információk nem tényszerűek, nincsen elégséges empirikus adat, vagy 
legalábbis nem kerülnek bemutatásra kellő hatékonysággal. A monitoring az 
egész iskolarendszerből és a szakképzésből hiányzik. 
A többiskolás együttműködés feszültséget is rejt magában. Erről mi a szakma 
véleménye? A pályázati pénzek felhasználására mi a tervezet? Az elaprózódás 
veszélyére hívja fel a figyelmet.  
Nagyon fontos döntésről van szó, amely lehetőségekkel és feszültséggel 
tarkított.  
 
Horváth Ottóné: T. Asztalos Ildikó hozzászólását megköszöni, mert látszik, érti 
miért fontos a pályázat Miskolcnak, miről is van szó. A pályázatot októberben 
írták ki. Több fordulóban is beszéltek, egyeztettek a modellek törvény adta 
lehetőségeiről az intézményvezetőkkel és közösen döntöttek a TISZK mellett. A 
pályázatot beadták, az első fordulóban három TISZK-ből kettőt fogadtak be, 
melyről április 23-án értesültek. A következő fordulóhoz szükséges feladatokat 
megtették. Június 10-e a beadási határidő, addig nem lesz már Közgyűlés, de a 
felhatalmazás kell, ezért tárgyalják sürgősséggel. Szó nincs évtizedekre szóló 
iránymeghatározásról. A pályázat arról szól, hogy 24 hónapot kapnak arra, 
hogy a tananyagfejlesztést és struktúrakiépítést megpróbálják, elkészítsék. 
Infrastrukturális fejlesztésekre nagyobb pénzeket nyerhetnek. 
Ha pedagógust el kell küldeni, nem lesz köze a pályázathoz, hiszen a 
beiskolázás ebben a tanévben is ugyanúgy történik mint eddig. Ha jelentkeznek 
a tanulók szakmára indulhat osztály, ha nem, akkor nem.  
Az RFKB szerepe a regionális szakképzés. Az EU-s pénzek felhasználása 
regionális szempontok szerint tervezett.  
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A bizottsági üléseken vázolták, mi történik a gyerekekkel 9-10. osztály után.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A napirend feletti vitát lezárja. A véleményeket 
megköszöni. Molnár Péter képviselőtársa is elismerte, hogy a lehetőségek 
közül a legkisebb áldozattal járót választották. A város kényszerpályán van, de 
ezzel ugyanígy van a többi város is. Az empirikus kutatások valóban 
hiányoznak, ebben T. Asztalos Ildikónak igaza van. Az az ipar, ami korábban a 
szakképző rendszert eltartotta, az iskolarendszert is maga alá temette. Évek óta 
küszködnek, mire képezzék a fiatalokat. Olyan pályázatban gondolkodnak, 
amely variálható elemeket tartalmaz.  
Az egyeztetéseket nagyon fontosnak tartja. Ha elnyerik a pályázati pénzt, azt 
nyomon is kell követni, itt van szerepe a monitoringnak. A három TISZK-ből 
kettőre április 23-án jött a válasz. Ez előtt nem lett volna szerencsés egyeztetni.  
A veszélyeket látják, felelősséggel kell az oktatás átalakításáról gondolkozni. 
 
4. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-Magyarországi Regionális 

Fejlesztési Tanács által meghirdetett a 
decentralizált helyi önkormányzati 
fejlesztési feladatok 2008. évi támogatására 
(HÖF-CÉDE) című pályázat benyújtásához 
való hozzájárulásra 

 
Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A meghirdetett pályázati felhívás keretében 
benyújtásra kerülő pályázat címe a „Miskolci Védőnők az egészséges boldog 
családokért”. Az önrész a teljes bekerülési költség 40 %-a. 
A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Szilágyi Gizella: A gyermekvédelmi beszámolóra visszautalva elmondja a 
védőnői hálózat informatikai fejlesztése valósulhat meg a pályázat révén.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A napirend feletti vitát lezárja.  
 
5. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Szociális és Munkaügyi 

Minisztérium által meghirdetett a 
„Regionális Szociális Módszertani 
Intézmény kijelölésére” című pályázat 
benyújtásához való hozzájárulásra 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
   
Fedor Vilmos alpolgármester: A Szociális Regionális Módszertani 
intézmények régiónként jönnének létre, az országban összesen 7 darab, 
térségükben - Észak-Magyarországi Regionális Módszertani Intézmény 
elnevezéssel - Borsod-Abaúj-Zemplén, Heves és Nógrád megye ellátási 
területtel. 
A pályázathoz szükséges a fenntartó egyetértését igazoló okiratot is becsatolni. 
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Támogatólag terjesztette elő a Miskolci Családsegítő Központ pályázatát, hogy 
a város módszertani gyakorlattal rendelkező intézménye pályázatot nyújtson be 
a Szociális Regionális Módszertani címre. 
A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Szilágyi Gizella: A bizottság szöveges formában ugyan nem tárgyalta az 
előterjesztést, de ismert volt előttük, így előzetes támogatásáról biztosította a 
Közgyűlést.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A napirend feletti vitát lezárja.  
 
6. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-Magyarországi Operatív 

Program keretében meghirdetett Szociális 
alapszolgáltatások és gyermekjóléti 
alapellátások komplex-, valamint bölcsődék 
önálló fejlesztése tárgyában kiírt pályázat 
benyújtásához való hozzájárulásra 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A pályázati kiírás célja, hogy a régió 
kistérségeiben hozzáférhetővé váljanak a megfelelő infrastrukturális 
ellátottsággal rendelkező szociális intézmények közszolgáltatásai. 
A bölcsődék fejlesztése keretében csak kapacitásbővítést eredményező 
fejlesztés támogatható. 
A pályázat benyújtásához 10 % önerő szükséges, tehát az Önkormányzatnak 
mindösszesen a mintegy 88 millió forintból megvalósítandó projektekből 
hozzávetőlegesen 8,8 millió forint önrészt kell biztosítania. 
A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Szilágyi Gizella: A Bokréta és a Kassai utcai épület visszaalakítását segíti elő 
a javaslat minimális önkormányzati hozzájárulás igénybevételével.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A napirend feletti vitát lezárja.  
 
7. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a „Regionális hatáskörű 

módszertani bölcsőde” és „Regionális 
hatáskörű módszertani gyermekotthon” cím 
elnyerésére benyújtott pályázatok 
közgyűlési támogatására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Az Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi 
Szolgálat, valamint a Miskolci Gyermekvédelmi Központ jelezte, hogy 
pályázatot kíván benyújtani "A" kategória: Bölcsődék számára regionális 
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hatáskörben és "B" kategória: Gyermekotthonok számára regionális 
hatáskörben kiírt pályázatokra. 
Az Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat a 23. számú bölcsőde 
vonatkozásában nyújtana be pályázatot a regionális hatáskörű módszertani 
bölcsőde cím elnyerésére. 
A Miskolci Gyermekvédelmi Központ Fruska Gyermekotthona 2003. 
szeptember 15-én nyerte el a „Regionális Hatáskörű Módszertani 
gyermekotthon” kijelölést öt évre, mely 2008. szeptember 15-én lejár, ezért a 
Pályázati Felhívás „B” kategória „Gyermekotthonok számára regionális 
hatáskörben” című kiírásra kíván pályázatot benyújtani. 
A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Szilágyi Gizella: Az Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat eddig nem 
látta el a pályázott feladatot, eddig Egerben történt az ellátás.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A napirend feletti vitát lezárja.  
 
8. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására a 2008. évi 

HÖF-CEDE támogatás elnyerése céljából 
 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
  
Fedor Vilmos alpolgármester: A pályázati kiírás értelmében  
 pincék, természetes partfalak és földcsuszamlások megelőző jellegű 

veszélyelhárítására,  
 játszótéri eszközök biztonságáról szóló GKM rendeletnek megfelelő köztéri 

játszóterek bővítésére, felújítására, 
 a helyi önkormányzati feladatellátás színvonalának javítását eredményező 

fejlesztésekre 
nyújthatnak be pályázatot. 
Az elnyerhető támogatás formája vissza nem térítendő támogatás, mértéke az 
elismerhető költségek 60 %-a – támfal esetén 70 %-a -, de maximum 20 millió 
Ft.  
A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Doszpoly Orsolya: Szóbeli módosító indítvánnyal él. A Szeretet utcai játszótér 
felújítása helyett javasolja a Szalag utcai játszóteret. A 2005-ben elfogadott 
intézkedési tervben az szerepel, hogy 2006-ban a Szalag utcai, 2007-ben a 
Szeretet utcai játszóteret újítják fel. A sorrendiséget véleménye szerint meg kell 
tartani.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A napirend feletti vitát lezárja. Megadja a szót 
Nagy László osztályvezető úrnak, reagáljon az elhangzott módosításra.  
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Nagy László: A módosításra már nincs lehetőség. A pályázat beadásának 
határideje május 15-e volt. Április 16-án írták ki a pályázatot és 15-én be kellett 
adniuk. A közgyűlési döntést hiánypótlásként adják be. 
 
Doszpoly Orsolya: Kivel egyeztetett osztályvezető úr erről?  
 
Nagy László: Képviselő asszonnyal egyeztetett. A döntés szakmai döntés volt, 
ezen a területen 3 játszótér szerepelt a programban és ennyi fért bele, mivel 20 
millió Ft-os támogatási korlát van egy pályázatnál.   
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Kéri, hogy a  következő lehetséges alkalommal 
térjenek vissza a játszótér fejlesztésére és vegyék figyelembe képviselő 
asszony javaslatát is.  
 
9. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására 2008. évi 

KEOP 1.3.0 támogatás elnyerése céljából 
„Miskolc - tapolcai forrás kutakból nyert 
ivóvíz lebegőanyag tartalmának 
csökkentése és mikrobiológiai szennyezés 
eltávolítása” tárgyban 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
  
Fedor Vilmos alpolgármester: A pályázati kiírás értelmében a pályázatok 
kétfordulós eljárás keretében kerülnek elbírálásra. Az első fordulót követően a 
támogatott projektek a megvalósításra vonatkozó pályázat kidolgozása céljából 
pénzügyi támogatásban, valamint a közreműködő szervezet részéről 
tanácsadásban részesülnek. 
A jelen pályázat keretében elnyerhető támogatás összege: minimum 10 millió 
Ft, felső határa nincs. 
Saját erő (mint egyéb forrás) összegét a MIVÍZ Kft, mint az ivóvíz szolgáltatási 
rendszer üzemeltetője biztosítja. 
A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
10. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a Miskolci Egészségügyi 

Központban 2008. első félévében 
tervezett struktúra - változtatással és 
rekonstrukcióval kapcsolatos 
átalakítási munkák pénzügyi 
fedezetének biztosítására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
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11. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-magyarországi 
Regionális Egészségügyi Tanács 
számára a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzat ellátási kötele-
zettségébe tartozó fekvő- és 
járóbetegellátás struktúrájának 
megváltoztatására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Hártó György: Az előterjesztést az indokolja, hogy idén már a RET dönthet 
arról meghatározott időpontban, hogy egy kórháznak a benyújtott kérelme 
alapján, hogyan alakítják át a fekvő és járóbeteg struktúráját.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A napirend feletti vitát lezárja. A közérdekű 
bejelentések, interpellációk tárgyalása következik. Az április 17-ei 
Közgyűlésen írásban interpellált a Jegyző úr felé Dr. Mokrai Mihály úr, a Jogi és 
Ügyrendi Bizottság elnöke. Jegyző úr válaszát elnök úr ill. képviselőtársai 
írásban megkapták. 
Megkérdezi Dr. Mokrai Mihály képviselő urat, elfogadja-e a választ? 
 
Dr. Mokrai Mihály: A választ elfogadta.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 

Dr. Varga Zoltán: A napirend előtti hozzászólásához kapcsolódva elmondja az 
Európa Liget problémája összetett. Az avasi lakosok arra panaszkodtak, hogy 
évek óta nem tapasztaltak ilyen rossz minőségű parkgondozást, mint ami most 
tapasztalható a városrészben. Tisztában van azzal, hogy a parkgondozók 
számára a legideálisabb a 90 napos szárazság volna. Annak idején, amikor a 
Városgazda Kht. a közbeszerzési eljárást lefolytatta, emlékei szerint a 
szerződésbe kitételként belekerült, hogy a vállalkozók tevékenységét 
időszakonként felülvizsgálják és ha szükséges a szerződést felbontják, majd új 
pályázatot is kiírhatnak.  
Problémaként jelentkezik a fák gondozása a Középszer u. 9-15. sz. előtti 
területen. A balesetveszélyes fák gallyazása jó volna, ha mielőbb megtörténne.  
A fagyöngy egyre jobban terjed, javasolja a fák védelmében ez ellen az 
ártalmas élősködő ellen a védekezést. 
 
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. A 
Városgazda Kht. igazgatóját kéri, hogy 3 héten belül készítessen összefoglaló 
jelentést a fűnyírással kapcsolatos tapasztalatokról. Megadja a szót Orosz 
Lajos alpolgármester úrnak, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Tájékoztatja a testületet, hogy minden hónapban 
a Városgazda Kht. és az illetékes osztály munkatársai a Városüzemeltetési 
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Bizottságot tájékoztatják a témában. Természetesen Polgármester úr kérésére 
olyan tájékoztatást adnak közzé, ami a későbbi időkre megoldást jelent. Reméli, 
hogy júliusban, augusztusban meleg lesz és nem fog nőni a fű.  
 
Polgármester: A dolgok rendszerét kell áttekinteni. Zavarónak tartja, hogy a 
10m-es kezelési kötelezettség ellenére sokan nem kaszálják le a füvet ezeken 
a területeken. 
 
Dr. Szinay Attila: Két közérdekű témában szól hozzá. Az egyik egy civil 
kezdeményezés, amely Polgármester úrhoz is eljutott. A Pereces Kertvárosért 
Egyesület, a Pereces Polgárőr Egyesület és az Új Bányamécs Baráti Kör a 
napokban jutattak el Polgármester úr titkárságára egy levelet, amelyben kifejtik 
a véleményüket a volt Kuti Általános Iskolával kapcsolatban. Saját, eddig meg 
nem hallgatott elképzelésük van az iskola hasznosításáról. A perecesiek úgy 
érzik, nem hallgatták meg őket. Javasolják, az iskola sorsáról népszavazással 
döntsenek. Tisztában van azzal, hogy nem egy jogi formába öntött levélről van 
szó. Azt is tudja, Jegyző úr mit reagált rá. Úgy is értelmezhetik a felek 
szándékát, hogy akár a Közgyűlés is dönthet ilyen témában. Kéri, gondolják át 
még egyszer a Gyermekváros szétköltöztetésének módját. Valószínűnek tartja, 
hogy a Sas utcai lakosság is megkeresi majd a városvezetést hasonló 
szándékkal. 
A turista szezon közeledtével fontosabbá válik a Diósgyőri várárokkal 
kapcsolatos problémakör. A Nagy Lajos Király Magánegyetemet befogadta az 
Evangélikus Egyház. A furcsa tulajdoni viszonyok következtében a templomot 
övező udvarban található épület egy ingatlannak tűnik, de van egy sáv, ami a 
városé. Egy régi romos épület is található itt, amit néha a Rotary Klub használ. 
A Nagy Lajos Király Magánegyetem szeretné, ha gondozhatná az épületet, a 
klubbal egyeztettek is ez ügyben. Ha a felek megállapodnak, kéri, a város 
lehetőség szerint támogassa ezt, hiszen a városnak is jó, ha a vár környékén 
nem egy romos épület díszeleg. 
 
Polgármester: Az utóbbi kéréssel kapcsolatban elmondja, az önkormányzat 
egy hasonló kéréssel kapcsolatban nagyon komolyan lépett. Vettek egy olyan 
területet, amire szükségük nem nagyon volt, de az Evangélikus Egyház kérte és 
ezzel nyújtottak segítséget. Tehát egyszer már léptek ebben az ügyben.  
A másik felvetéssel kapcsolatban egyet vissza kell utasítania, nevezetesen azt, 
hogy ha az ellen lép fel valaki, amiről azt sem tudja mi. Könnyű így az 
indulatokat felkorbácsolni. Ezt nem képviselő úrnak címzi, hanem azoknak, akik 
benyújtották az indítványt. Utal arra, hogy az előző Közgyűléseken részletesen 
tárgyaltak arról, mi is az, amivel foglalkozni szeretnének. Előtte népi mozgalom 
volt a Kuti bezárásáért. Most pedig, hogy bezárták az iskolát – ami sok más 
problémát is felvetett – és más funkciót szeretnének az önkormányzat saját 
tulajdonú ingatlanjában, egyesek kitalációk alapján tiltakoznak.  
Megadja a szót Szilágyi Gizella képviselő asszonynak reagáljon az 
elhangzottakra.  
 
Szilágyi Gizella: Megkéri az ellenzéki képviselőket, próbáljanak meg abban 
segítségükre lenni és változtatni azon, - még ha nehezükre esik is - hogy egy 
olyan társadalmi problémát, ami nem tetszik, ahelyett, hogy megismernék, 
csípőből elutasítanak. Egyes emberek, akik így járnak el, hiányos 
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információikkal adott esetben felkeresik a képviselőket, akik utána úgy adják elő 
a témát Közgyűlésen, hogy az a lakosság érdeke.  
Azon a bizonyos Közgyűlésen az előterjesztés kapcsán elmondták, hogy 
családok átmeneti otthona kerül kialakításra a Kuti iskolában. Olyan családokról 
van szó, akik önhibájukon kívül kerültek krízisbe. A családok maximálisan 
kétszer fél évig vehetik igénybe ezt a szolgáltatást a vonatkozó jogszabály 
értelmében. A gyermekváros kiszervezése a gyermekvédelmi törvény óta 
feladata lett volna az önkormányzatnak, csak soha nem volt forrása rá. Az itt 
lévő gyermekek, fiatalok érdekképviselete nem olyan erős, mint másoknak, 
ezért mindig volt aktuálisan fontosabb feladat. Most adott a lehetőség, hogy 
pályázati pénzből, önkormányzati intézménynek funkciót találjanak és ne váljon 
az épület hajléktalanok tanyájává. Meg tudnának felelni a gyermekvédelmi 
törvény előírásainak is ezáltal. Ehelyett egyesek a vitát gerjesztik és a 
feszültséget keltik. Az ilyen otthonban felnövő gyermekeknek is ugyanolyan 
esélyeket kell biztosítani. Szinay képviselőtársán és a nyilvánosságon keresztül 
kéri, menjenek el és nézzék meg a Gyermekvárost, az ott élőkkel 
ismerkedjenek meg és talán akkor máshogy állnak majd a kérdéshez.  
 
Dr. Szinay Attila: A téma fontossága, ami életre hívta, hogy közérdekű 
hozzászólások keretei között vitát nyitnak.  
Le kell szögeznie, hamarabb volt a Gyermekvárosban munkavégzés kapcsán, 
mint ahogy azt képviselő asszony gondolja. A Pereces Kertvárosért Egyesület, 
a Pereces Polgárőr Egyesület és az Új Bányamécs Baráti Kör egyike sem az ő 
személyes háttérszervezete. Perecesi emberekről van szó, akiket a 
városvezetés nem szólított meg. A városi képviselőnek nincs más dolga, ha 
megkeresi egy civil szervezet, akkor az érveket, gondolatokat megjeleníti. A 
perecesiek nem nyugodtak meg, mert nem tájékoztatták őket. Ez lakossági 
vélemény.  
 
Polgármester: Azt tapasztalata, ha tájékoztatnak valakit, akinek a kapott 
információ nemleges, az illető azt mondja nem tájékoztatták. Óvatosan kell 
bánni azzal, hogy a perecesiek véleményéről általánosságban beszéljenek. A 
perecesiek, akik aláírták a levelet, azt gondolják, hogy nem tájékoztatták őket 
megfogalmazás helytállóbb. Szűcs Erika alpolgármester asszony sok 
egyezetésen részt vett Perecestől a Sas utcáig.  
Az indítványozók egyébként rögtön stábbal érkeztek, ahelyett, hogy előtte 
beszéltek volna a témáról. A problémát a médiumok nem oldják meg, de a 
feszültséget kiválóan lehet gerjeszteni ezáltal.  
Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
 
Szebeni Péter: Civil tanácsnokként bejelenti, hogy május 29-én a 
Díszteremben az Esélyegyenlőségi Tanács, az Esélyegyenlőségi Koordinációs 
Iroda és az Esélyek Háza ünnepi ülésére kerül sor, ahol díjak átadását is 
napirendre tűzték. Kéri a képviselőket vegyenek részt ezen az ülésen.  
Az Állatsegítő Alapítvány ügyét szívén viseli, ezért kéri, az 1%-os 
támogatásokon túl, aki tud a továbbiakban is segítse az új menhely 
megépülését.  
Vasárnap a Győri kapui lakótelepi részönkormányzat támogatásával az Ifjúsági 
Házban Gyermeknapocska elnevezéssel kerül megrendezésre a helyiek 
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számára a gyermeknapi ünnepség, melyre szeretettel vár minden környéken 
élő gyermeket és szüleiket. 
A mai napon fejeződött be a Thököly 2-14 illetve Győri kapu 35-45 előtti parkoló 
30 éve romló állapotának megszüntetése és új aszfaltszőnyeggel történő 
borítása. Megköszöni a munkálatok elvégezésében közreműködők segítségét 
és az ott parkolók türelmét.   
 
Nyulászy Istvánné: Polgármester úrnak mond köszönetet a hejőcsabai 
lakosok nevében azért, hogy a 14H-s busz menetiránya június 16-tól 
megváltozik. 
2007. december 22-én a Közgyűlés megszavazta a Gárdonyi Géza Művelődési 
Ház parkja helyi természeti védettségének fenntartását. A kezelő feladatokat a 
Holding Zrt. helyett a Városgazda Kht. látja el. A parkban május 1-je előtt 
lekaszálták a füvet, azóta azonban nem, pedig kérte, havonta kaszálják, azt a 
választ kapta, nincs rá pénz.  
 
Polgármester: Képviselő asszony felvetéseire írásban, 15 napon belül választ 
kap. Gazdálkodó szervről van szó, meg kell nézni a finanszírozást.  
 
Hegedűs Andrea: Lakossági fogadóórán elhangzott kérdéseket tolmácsol. A 
berekkerti játszótérre és a focipályára vezető három híd padlózata hiányos. Kéri 
a pótlást, javítást.  
Kéri a Berekkerti út keresztirányú aszfaltfelgyűrődéseinek korrigálását. Van, aki 
szeretné, maradnának a felgyűrődések, hiszen fekvőrendőrként funkcionálnak. 
Kéri az út szélén, az út padkán a gaz kaszálását. A parlagfűvel terített területek 
kaszálására fokozottabb figyelmet kell fordítani.  
Martin-kertváros és Szirma között nagy volumenű földmunkák kezdődtek két 
éve. Tájékoztatást kér a folyamatban lévő beruházásokról.  
Megköszöni a szirmai utak kátyúzását. 
A hétvégén a Hősök Napja lesz, Szirmám is tartanak a Hősök emlékművénél 
megemlékezést. 
 
Polgármester: Képviselő asszony felvetéseire írásban, 15 napon belül választ 
kap. Vasárnap 10 órától kezdődik Hősök napi városi megemlékezés. 
 
Doszpoly Orsolya: Az MVK Zrt. igazgatójának címzi hozzászólását. Van-e 
lehetőség arra, hogy a Sütő utcáról teljesen kizárják az átmenő buszforgalmat 
este 6 és reggel 6 óra között? A lakosság kereste fel ezzel a kéréssel.  
A 2008. évi költségvetésben szerepel a Világ utcai csapadékvíz elvezetés 
megoldása. Kérdése, mikor realizálódik ez a feladat. 
Június 16-án lesz 50 éve lesz, hogy Nagy Imrét és mártírtársait kivégezték. A 
Nagy Imre Társaság Miskolcon is méltó megemlékezést tart június 16-án, mely 
délelőtt 10 órától az emléktáblánál veszi kezdetét. 
 
Polgármester: Képviselő asszony felvetéseire írásban, 15 napon belül választ 
kap. 
 
Szűcs Tamás: A 13. sz. választókerületből többen megkeresték szelektív 
hulladékgyűjtő sziget kihelyezése tárgyában. A Kassai u. 40-42-44. sz. előtti 
parkoló kiváló hely lenne, hiszen a családi házakból is könnyen megközelíthető.  
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Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
Pozitív, hogy a város élen jár a hulladékgyűjtő szigetek számában, igénybe 
vételében.  
 
Balogh Zoltán: Hegedűs Andrea már említette a parlagfű problémáját, ebben 
csatlakozik képviselő asszonyhoz, az irtás égetően sürgős feladat.  
Aranyos, kicsi és szép buszok járnak mostanában Miskolcon, amelyeket 
bevethetnének Martin-kertvárosban is csúcsidőn kívül.  
 
Polgármester: Kísérletről van szó, a buszokat bérlik a szolnokiaktól.  
 
Dr. Kovács László: Az előző Közgyűlésen elhangzott kérdésére kapott választ 
Polgármester úrnak megköszöni. Az MVK Zrt. a menetrendekkel kapcsolatos 
felvetésére a menetrendet elküldte, ezt köszöni, de ezt e nélkül is meg tudta 
nézni. 
A Városgazda Kht. hatékony munkáját ezúton megköszöni. 
A Palotaszálló térségében bejárást tartott az elmúlt két hétben. A támfal 
rekonstrukciós program az Anna Barlang környékén hamarosan véget ér. Itt 
található egy régóta nem működő nyilvános WC. Sajnos az itt megfordulók 
ennek ellenére illemhelyként használják a területet. Jó volna a nyilvános 
illemhelyet üzembe helyezni. 
A vízeséssel kapcsolatban elmondja, nagyon veszélyes, hogy a vízesés alá 
sokan bemásznak. Tábla nincs kitéve, hogy tilos bemenni, pedig nagyon 
balesetveszélyes. Lehet, tábla ellenére is bemennének, de legalább a 
felelősség csökkenthető ezáltal. 
 
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
Tábla kihelyezését javasolja, de nem olyan anyagból, ami a színesfémgyűjtők 
kedvére való. Megadja a szót Fedor Vilmos alpolgármester úrnak, reagáljon az 
elhangzottakra.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Több alkalommal futottak neki a kérdésnek. Az 
ÉSZAKERDŐ nagyon konstruktívan állt a kérdéshez és különböző cserék útján 
a függőkert visszakerült a városhoz. Jövő héten úgy tűnik, pont kerül az ügy 
végére és a város üzemeltetésre átadja a függő kertet. Több mint 70 fát 
kivágtak, melynek többsége magonc volt, belenőttek a falba eltakarva a 
látványosságot. A Bükki Nemzeti Park gondozza az Anna Barlangot. A 
fenntartása, üzemeltetése a barlangnak a WC-vel együtt a park feladata volna.  
 
Polgármester: A Vadászkürttel is nézzék már meg, mi a helyzet. A Vadászkürt 
nem a városé, ez tény. Az önkormányzat sokáig úgy gondozta a függő kertet is, 
hogy nem is a saját tulajdona volt.  
 
Nyírő Pál: Az előző Közgyűlésen interpellált Orosz Lajos alpolgármester  úrhoz 
a felvonulási területekkel kapcsolatban. Az írásos választ megkapta, a további 
fejleményekről is várja az írásos tájékoztatást.  
A Perecesi Erdő Birtokossági Társulás elnöke, Dávid László úr köszönőlevelet 
írt Jegyző úrnak, melyben a mezőőrök munkáját dicséri meg.  
Reggel minden képviselő asztalán megtalálta azt az életrajzi lexikont, melyet 
ezúton is megköszön.  
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Közbiztonsági tanácsnokként külön köszöni Jegyző úr munkáját, a 
bűnmegelőzési centrum, a kistérség és az országos kapcsolatok 
vonatkozásában.  
 
Zámbó Tiborné: Áldatlan állapotok uralkodnak a Verseny utcában, az ott 
működő kft. nagymértékben zavarja az utcában élők nyugalmát. Késő estig 
folyik a munka, nagytestű gépjárművek haladnak az úton, zaj van, a közlekedés 
is nehézkes. Az ott élők aláírást gyűjtöttek a kft. működése ellen, a 
tevékenységet fényképekkel is bizonyítani tudják. Kéri Polgármester urat, 
vizsgáltassa felül a kft. működését.  
A Komlóstetőn a reggeli órákban teljesen bedugul a Puskin utca. Kéri 
kivizsgáltatni, milyen megoldást lehetne találni újabb kivezető út kivitelezésére. 
 
Polgármester: A kollégákat arra kéri, hogy azt nézzék meg, hogy az 
oxigéngyár előtt, a vasúti sín nyomvonalán van-e lehetőség ilyen út 
kialakítására.  
 
Zámbó Tiborné: Egyébként egyik javaslat ez volt korábban is. Egyúttal az 
egyik legterjedelmesebb illegális hulladéklerakó is felszámolásra kerülne.  
A Gózon Lajos utcáról a Puskin utcára kikanyarodó gépjármű esetén a buszok, 
nagyobb kamionok kénytelen a járdára felhajtani, hogy be tudjanak hajtani a 
Puskin utcára. A vízműnek itt található egy csapott kerítésű vízháza, ami az 
úttest kiszélesítésnek nem lenne akadálya. Nem lenne nagy költség a 
megoldás. 
A kátyúzással kapcsolatban elmondja, hatalmas kátyúk találhatók a 
választókerületében, a Ládi telep utca 15. számnál az úttest széle pedig 
leszakadt, ami igen veszélyes, ezt kéri kijavítani. 
 
Polgármester: Képviselő asszony felvetéseire írásban, 15 napon belül választ 
kap.  
 
Bazin Géza: A teljesebb kép érdekében szól hozzá. A Kuti Iskola épületét lehet 
hasznosítani és lehet hagyni, hogy az enyészeté legyen. A családok átmeneti 
otthona olyan anyáknak és gyermeknek nyújt segítséget, akik maguktól nem 
tudnának a társadalomba visszailleszkedni. Aki nem pozitívan áll ehhez a 
kérdéshez, az nagyon csúnya emberi tulajdonsággal bír. Akik az indulatokat 
gerjesztik a Perecesi Részönkormányzat Fidesz-es delegáltjaihoz köthetőek, 
nevezetesen Mellik Béla és Csatári Józsefről van szó. Annak idején bejárást 
szervezett a Gyermekvárosba, ők ketten voltak, akik nem is voltak hajlandóak 
eljönni. Igazgató úr felajánlotta, bármikor megnézhetik a jelenlegi átmeneti 
otthont, de a két úr nem élt ezzel a lehetőséggel. Mellik Béla tagja a 
Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottságnak, de ennél a napirendi 
pontnál a bizottsági ülésen nem is volt jelen. Módosító indítványt bármelyik 
társa kezdeményezhette volna.  
 
Polgármester: Az érintetteknek nincs módja, saját álláspontjukat ismertessék. 
Mielőtt indulatokat kavarnak, jó volna, ha a szándékot néznék. Nem jó út, 
rögtön a rossz szándékot feltételezni minden városvezetés felől érkező 
javaslatról. Értelmes funkciót szeretnének az épületben elhelyezni. Néhány 
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ilyen nagy csatát már megvívott, amikor utólag már csak annyi hangzott el, 
tényleg ezt gondolták, nem is rossz ötlet. 
 
Bazin Géza: Olyan pályázati pénzről van szó, amit ki kell használni és ezzel 
egyidejűleg az épületet is meg lehet menteni és pozitív funkcióval megtölteni.  
  
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap.  
 
Fodor Zoltán: Véget ért az elemgyűjtés. 3000 kg-ot gyűjtöttek a miskolci 
iskolások. Köszönetet mond az AVE Kft-nek a segítő közreműködésért. Jövő 
héten értesítik a nyertes iskolákat. 
Hétvégén ismét Mozdul az Avas újra, szeretettel vár minden érdeklődőt. 
Köszönetet mond Jegyző úr munkájáért, további sikereket és jó egészséget 
kíván neki.  
 
Polgármester: Zárt ülést rendel el. 
 
 

--- 
 

Az előterjesztésekről történő tételes szavazás következik: 
 

1. napirend tárgya:  Javaslat a 30 napos bérlet bevezetésére a Miskolc 
Városi Közlekedési Zrt. arcképes bérlettípusai esetében 

 
Polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelet megalkotásáról kell 
szavazni. Módosító indítvány nem érkezett. 
Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetet, melynek 
elfogadásához minősített többség, legalább 23 igen szavazat szükséges. 
 

 
A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 11 fő) megalkotta a 
15/2008. sz. rendeletét a 
Miskolc Városi Közlekedési 
Zrt. árhatósági árformába 
tartozó viteldíjainak 
megállapításáról és azok 
alkalmazási feltételeiről szóló 
79/1995. sz. rendelet 
módosításáról. 
 

 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
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2. napirend tárgya:  Javaslat az Önkormányzati Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló rendelet módosítására 

 
Polgármester: Az előterjesztés kapcsán két rendelet megalkotásáról és egy 
határozati javaslatról kell szavazni. Módosító indítvány nem érkezett. 
Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti első rendelet-tervezetet (a 9/2008. 
sz. rendelet hatályon kívül helyezése) melynek elfogadásához minősített 
többség, legalább 23 igen szavazat szükséges. 
 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a  
16/2008. sz. rendeletét az 
Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról 
szóló 7/2007. sz. 
rendeletének módosításáról 
szóló 9/2008. sz. rendelet 
hatályon kívül helyezéséről. 
 

 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti második rendelet-
tervezetet, (a bizottsági feladatkörök bővítésére vonatkozó SZMSZ módosítás) 
melynek elfogadásához minősített többség, legalább 23 igen szavazat 
szükséges. 
 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a 
17/2008. sz. rendeletét az 
Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról 
szóló 7/2007. sz. 
rendeletének módosításáról. 
 

 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 
 
Polgármester: A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. 
 

 
 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
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V-64/13.446/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: SZMSZ módosítás átvezetése az ifjúsági és civil tanácsnok 

személyét illetően 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 7/2007. (III. 7.) sz. 
rendelet módosítására, valamint a 9/2008. (III. 12.) sz. rendelet hatályon kívül 
helyezésére” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés 2008. március 6-án megtartott ülésén hozott III-10/13.185/2008. 
sz. határozatát az alábbi 3. ponttal egészíti ki: 
 
„3. A Közgyűlés utasítja a jegyzőt, hogy az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 7/2007. (III. 7.) sz. rendelet 2. sz. függelékében 
az ifjúsági és civil tanácsnok személyét megfelelően vezesse át. 
 
 Felelős:  Jegyző 
 Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
 Határidő:  azonnal” 
 
3. napirend tárgya:  Javaslat Miskolc-Tapolca fejlesztési koncepciójára 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz, melyhez 
módosító indítványt a Fidesz frakció nyújtott be. Erről kéri, szavazzanak.  
 
A Fidesz frakció módosító indítványa: 
 
Határozati javaslat:  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc-
Tapolca fejlesztési koncepciójára” című előterjesztést és az alábbi határozatot 
hozza: 
 
1. A közgyűlés utasítja a polgármestert, hogy a fejlesztési irányokat, 

programokat valamint a konkrét, elvégzendő feladatokat is magában 
foglaló „Miskolc-Tapolca Turisztikai Fejlesztési Koncepciója” című 
dokumentumot dolgoztassa át és jóváhagyásra terjessze közgyűlés elé. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Főépítész 
   Polgármesteri Kabinet Stratégiai Városfejlesztési  
   Osztály 
Határidő:  2008. június 30. 
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2. A közgyűlés utasítja a polgármestert, hogy a határozat 1. pontjában 
foglaltak teljesülését követően terjessze a közgyűlés elé az elfogadott 
koncepció megvalósítását célzó konkrét intézkedéseket. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Főépítész 
   Polgármesteri Kabinet Stratégiai Városfejlesztési  
   Osztály 
Határidő:  2008. augusztus 30. 
 

3. A közgyűlés utasítja a polgármestert, hogy dolgoztassa ki Miskolc-Tapolca 
– infrastrukturális és egyéb, az életkörülményeket javító - nem turisztikai 
jellegű Fejlesztési Feladattervét és jóváhagyásra terjessze a közgyűlés 
elé.  

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Főépítész 
   Polgármesteri Kabinet Stratégiai Városfejlesztési  
   Osztály 
Határidő:  2008. augusztus 30. 

 
A Közgyűlés 16 igen, 23 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
indítványt elutasította. 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatról kéri a Közgyűlés 
állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 26 igen, 14 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta 

V-65/13.447/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolc-Tapolca fejlesztési koncepciója 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta „Miskolc-Tapolca 
fejlesztési koncepciója” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése Miskolc-Tapolca fejlesztési 

céljaként – a területen kialakult lakófunkciót szem előtt tartva – olyan 
magas minőségű üdülőhely kialakítását fogadja el, mely hosszabb 
tartózkodás alatt is változatos programkínálatot nyújt a vendégeknek. A 
jövőbeni fejlesztések által a már meglévő adottságokra alapozva – 
„központi termék” a Barlangfürdő – magas vonzerővel rendelkező komplex 
turisztikai kínálat jöjjön létre, amely a szezonalitás mérséklésével egész 
évben biztosíthatja a minőségorientált és fizetőképes szegmensek 
számára az élménydús, aktív kikapcsolódást, ugyanakkor a rekreációt és 
a pihenést célzó időtöltés összhangját. 
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2. Elfogadja az előterjesztésben kifejtett fejlesztési irányokat és fejlesztési 
program javaslatot. 

 
3. Kerüljenek tisztázásra a Barlangfürdő környezetében lévő kulturális 

értékek (Bencés kolostorrom, kelta várrom) feltárásához, 
bemutathatóságához szükséges feltételek és forrás lehetőségek  

 
Felelős:   Fedor Vilmos alpolgármester 
Közreműködik: Viszlai József főépítész 
   Ujvári Andor Stratégiai Városfejlesztési Osztály,  
   osztályvezető 
Határidő:  folyamatos 

 
4. Tekintsék át és indítsák meg a terület fejlesztéséhez szükséges a 

településrendezési terv szabályozásának felülvizsgálatát, módosítását.  
 

Felelős:   Fedor Vilmos alpolgármester 
Közreműködik: Viszlai József főépítész 
   Ujvári Andor Stratégiai Városfejlesztési Osztály,  
   osztályvezető 
Határidő:  2008. június 30. 

 
5. Végezzék el a Barlangfürdő kapacitásának, belső területének növelési és 

a fürdőhöz közvetlenül kapcsolódó szálláshely kialakításának 
lehetőségének vizsgálatát, a szakhatósági feltételek megismerése 
teljesíthetősége és a városrendezési szabályozás változtatásának 
szükségessége szempontjából. 

 
Felelős:   Fedor Vilmos alpolgármester 
Közreműködik: Viszlai József főépítész 
   Vargha Tibor Építési, Környezetvédelmi és   
   Településfejlesztési Főosztály, főosztályvezető 
   Dr. Bernáth Attila Miskolc Holding Zrt. stratégiai  
   igazgató 
Határidő:  2008. október 31. 
 

6. Indítsák meg Miskolc-Tapolca integrált fejlesztéséhez szükséges központi 
közterületek, közparkok és a tájvédelmi, tájrehabilitációs feladatok 
feldolgozását, készítsék el a közterületek fejlesztésének koncepcionális 
tervét. 

 
Felelős:   Fedor Vilmos, alpolgármester 
Közreműködik: Ujvári Andor, Stratégiai Városfejlesztési Osztály,  
   osztályvezető  
   Viszlai József főépítész 
Határidő:  2008. június 30. 

 
7. Miskolc MJV Közgyűlése megbízza a Miskolc Holding Zrt.-t, a volt 

Tapolcai Strand fejlesztésére vonatkozó operatív feladatok 
végrehajtásával, úgymint: 
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a. Tisztázzák a fennmaradt jogi kérdéseket, - lehetőség szerint - vonják 

a teljes fejlesztési területet és felépítmény állományt Miskolc MJV 
tulajdonába. 

 
Felelős:   Dr. Halmai Gyula  
    Miskolc Holding Zrt. elnök-igazgató 
Közreműködik: Dr. Bernáth Attila MIK Zrt. cégvezető 
Határidő:  folyamatos 

 
b. Kezdjék meg a strandterület rendezését, a balesetveszélyes 

állapotok megszűntetését  
 

Felelős:   Dr. Halmai Gyula  
    Miskolc Holding Zrt., elnök-igazgató 
Közreműködik: Molnár Zoltán, MIK Zrt. vezérigazgató 
Határidő:  azonnal 

 
c. Bonyolítsa le a két strandterület hasznosítására vonatkozó 

pályázatokat a következő tartalmi meghatározások mellett: 
 

- „Felnőtt” strand területén 
o legalább négy csillagos, emblematikus építészeti megjelenítésű 

wellness és/vagy konferenciaturizmus számára alkalmas 
szálloda létesítése, térítés ellenében külső vendégek számára is 
igénybe vehető medencével 

o a Garas S. sétány felöli területén egy helyre koncentrált, 
színvonalas új építésű épületbe telepített, „nosztalgikus” 
élménykonyha, magas minőségű pecsenyesütő, 
vendéglátóhelyek, szolgáltatási és turisztikai funkciók valamint 
információs pont létesítése 

o Hejő-patak mentén „zöld korzó” kialakítása 
 
- „Gyermek” strand területén 
o minőségi szórakoztató központ létesítése, alacsony beépítettség 

mellett,  
o Hejő-patak mentén „zöld korzó” kialakítása és a teljes területre 

kiterjedő közforgalomnak nyitott új épített és zöld parkfelület 
kialakítása 

o „Tapolca autós kapuja” parkoló terület kialakítása a város felé 
eső területén 

 
Felelős:   Dr. Halmai Gyula  
   Miskolc Holding Zrt. elnök-igazgató 
Közreműködik: Dr. Bernáth Attila, MIK Zrt. cégvezető 
Határidő:  folyamatos 
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4. napirend tárgya:  Miskolc városi villamosvasút fejlesztése 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz, melyhez 
módosító indítvány nem érkezett. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását.  

 
A Közgyűlés 30 igen, 0 nem, 10 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

 
V-66/13.448/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolc városi villamosvasút fejlesztése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Miskolc városi 
villamosvasút fejlesztése” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése - figyelemmel a VIII-
241/71.571/2005. (X. 20) határozatban foglaltakra - pályázatot nyújt be az MVK 
Miskolc Városi Közlekedési Zrt-vel konzorciumban a KözOP-5-2 városi 
közösségi kötöttpályás közlekedés fejlesztése konstrukcióhoz „Miskolc városi 
villamosvasút fejlesztése” című nagyprojekt 2008-2012. években történő 
megvalósítására, 37 761 millió Ft beruházási értékkel, 10,74% (3 951 millió Ft) 
saját forrás biztosításával. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
   Építési Környezetvédelmi és  
   Településfejlesztési Főosztály 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
   Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:   2008. május 30.  
 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy 
az 1./ pont szerinti saját forrást a 2008 - 2012 évek költségvetéseiben biztosítja 
azzal, hogy a konzorciumi partnerek közötti forrásmegosztás mértékét külön 
megállapodásban később rögzítik és azt a Közgyűlés elé terjesztik.  
A visszaigényelhető áfa átmeneti finanszírozásához a forrást a 
Kedvezményezettek külön-külön biztosítják, a tulajdonukba kerülő eszközök 
számlái alapján. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály  
    Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
    Építési Környezetvédelmi és  
    Településfejlesztési Főosztály 
    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:  2008. szeptember 30.  
    a megállapodásra; folyamatos 
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3./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy az 1./ pont szerinti saját forrást az Önkormányzat 2008-2012. évi 
költségvetéseibe tervezze be.  
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Építési Környezetvédelmi és  
    Településfejlesztési Főosztály 
    Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
    Miskolc Holding Zrt 
Határidő:  folyamatos 
 
4./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése vállalja, hogy ha a projekt részben 
vagy egészben neki felróható okból meghiúsulna, illetve ha a támogatást 
szabálytalanul használja fel, abban az esetben a támogatást a Támogatási 
Szerződésben meghatározott módon részben, vagy egészben visszafizeti. 
Egyben tudomásul veszi, hogy ennek elmulasztása esetén annak összegére 
inkasszó nyújtható be.  
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
    Építési Környezetvédelmi és  
    Településfejlesztési Főosztály 
    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:  folyamatos 
 
5./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése kijelenti, hogy a projekt saját 
forrása a Támogatási Szerződésben megfogalmazásra kerülő módon 3 951 
millió forint összegben rendelkezésre fog állni.  
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:  folyamatos 
 
6./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése kijelenti, hogy a támogatott 
beruházással létrehozott, a kedvezményezettek tulajdonába kerülő termelő 
kapacitásokat, szolgáltatásokat az 1083/2006. EK rendelet szerint a projekt 
fizikai befejezését követően minimum 5 évig fenntartja és gondoskodik annak 
üzemeltetéséről.  
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:  folyamatos 
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7./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése vállalja, hogy a támogatott 
beruházás üzemeltetése során olyan hosszú távú árpolitikát folytat, amely 
alapján az eredményszint az ellentételezések és a közszolgáltatásból eredő 
költségek - eredmények összevetésében a jelenlegi szintet nem haladja meg, 
ezzel elkerüli a túlkompenzálást. A hosszú távú árpolitikát a felmerülő költségek 
ismeretében ki kell dolgozni és jóváhagyás céljából a Közgyűlés elé kell 
terjeszteni. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:  folyamatos 
 
A hosszú távú árpolitika kidolgozásáért és közgyűlési előterjesztéséért. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:  2010. december 31. 
 
8./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a 
pályázat beadásához a Konzorciumi Együttműködési Megállapodás aláírására 
és a pályázat benyújtására. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
    Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Építési Környezetvédelmi és  
    Településfejlesztési Főosztály 
    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:   2008. május 30.  
 
9./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 
eredményes pályázat esetén a „Konzorciumi megállapodás a projekt 
megvalósítására” és a Támogatási Szerződés előkészítésére és a Közgyűlés 
elé terjesztésére. 
  
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
    Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Építési Környezetvédelmi és  
    Településfejlesztési Főosztály 
    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:  2008. szeptember 30. 
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10./  Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése utasítja a Polgármestert, hogy a 
pályázat benyújtásához szükséges nyilatkozatokat a Konzorcium másik (MVK 
Zrt.) tagjától a Miskolc Holding Zrt-n keresztül szerezze be. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:   2008. május 30.  
  
11./  Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy a beruházás megindítása érdekében tegye meg a szükséges 
intézkedéseket a projektszervezet létrehozására.  
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
    Építési Környezetvédelmi és  
    Településfejlesztési Főosztály 
    Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:  azonnal 
 
12./  Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy a beruházás megindítása érdekében tegye meg a szükséges 
intézkedéseket a feltételes közbeszerzési eljárások előkészítésére.  
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 
    Építési Környezetvédelmi és  
    Településfejlesztési Főosztály 
    Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:  azonnal 
 
 
5. napirend tárgya:  Javaslat a miskolci Kós-ház értékesítésére 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz, melyhez 
módosító indítványt az Oktatási és Kulturális Bizottság nyújtott be. Erről kéri, 
szavazzanak.  
 
Az Oktatási és Kulturális Bizottság módosító indítványa:  
 
A határozati javaslatban szereplő: „Vevő vállaljon kötelezettséget” bekezdés 
utolsó mondata az alábbiak szerint egészüljön ki: 
 
- valamint arra, hogy igény szerint helyet ad az egyéb - kiállítási, építési, 
városfejlesztési témájú - városi exkluzív rendezvényeknek térítésmentesen. 
       
Felelős:                Polgármester 
Közreműködik:  MIK Zrt.                                   
Határidő:            azonnal           
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A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
indítványt elfogadta. 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatról kéri a Közgyűlés 
állásfoglalását.  

A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) meghozta a  

V-67/13.449/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolci Kós-ház értékesítése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a miskolci 
Kós-ház értékesítésére” című előterjesztést, s az alábbi határozatot hozza: 
 
Nyílt, kétfordulós eljárás (írásos ajánlattétel + versenytárgyalás) alkalmazásával 
értékesítésre jelöli a Miskolc, Görgey u. 32. szám alatti, 8418 hrsz-ú, „lakóház” 
megnevezésű ingatlant, annak társasházkénti megszüntetését és annak 
ingatlan-nyilvántartási megnevezésének a valós rendeltetést tükröző épület és 
udvarrá történő átminősítését követően, az induló vételárat 25.000.000.- Ft 
összegben meghatározva, az alábbi feltételekkel. 
 
Vevő vállaljon kötelezettséget: 
 
- az ingatlan jelenlegi – egész épületet kitöltő – funkciójának  megtartására, 

és biztosítsa az azt használó civil szervezetek számára az épület 
fennállásáig tartó – jelenlegi módot és arányt tükröző – térítésmentes 
használati jogot 

- az ingatlan két éven belül teljesítendő – a homlokzatot, a kerítést, s a 
belső udvart illető – felújítására 

- arra, hogy térítésmentesen helyet biztosít az önkormányzat építési 
ügyekkel foglalkozó szakbizottságainak tárgyalásaira 

-  valamint arra, hogy igény szerint helyet ad az egyéb - kiállítási, építési, 
városfejlesztési témájú - városi exkluzív rendezvényeknek 
térítésmentesen. 

 
A vevői kötelezettségek teljesítését az adásvételi szerződésben kikötött, s az 
ingatlan-nyilvántartásba az önkormányzat javára bejegyzendő, az eredeti 
eladási árra, s öt év időtartamra szóló visszavásárlási jog, továbbá az elállás 
joga, valamint az épület fennállásának idejéig tartó elidegenítési és terhelési 
tilalom biztosítsa. 
 
Utasítja a MIK Zrt-t az elidegenítés teljes körű – az adásvételi szerződés 
aláírását is magában foglaló – lebonyolítására. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt. 
Határidő:  azonnal  
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6. napirend tárgya:  Javaslat települési önkormányzati szilárd burkolatú 
belterületi közutak burkolat felújítására benyújtandó 
pályázatok önrészének biztosítására 

Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz, melyhez 
módosító indítvány nem érkezett.  
Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 39  igen, 1 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a  

V-68/13.450/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi közutak 

burkolatának felújítására benyújtandó pályázatok önrészének 
biztosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a 2/2008. (III.12) sz. költségvetési 
rendeletében szereplő 2008. évi nagyvolumenű útrekonstrukció soron szereplő 
keretösszeget az alábbiak szerint használja fel. 

S 
sz 

Felújítandó utca 
megnevezése 

Biztosítand
ó önrész   
Ft-ban 

Igényelt 
támogatás 

Ft-ban 

Felújítás 
teljes ktsge 

Ft-ban 
1 Batthány Lajos utca 7 950 120 7 950 120 15 900 240
2 Bocskai István utca és 

Vörösmarty utca 
18 708 120 18 708 120 37 416 240

3 Csengey Gusztáv utca 3 523 800 3 523 800 7 047 600
4 Cserje utca 3 815 160 3 815 160 7 630 320
5 Csokonai utca 21 493 680 21 493 680 42 987 360
6 Damjanich János utca 10 765 020 10 765 020 21 530 040
7 Éder György utca és 

Bolyai János utca 
13 427 400 13 427 400 26 854 800

8 Fazola Henrik utca 8 209 200 8 209 200 16 418 400
9 Fenyő utca 12 240 240 12 240 240 24 480 480

10 Fürdő utca 15 238 440 15 238 440 30 476 880
11 Harmadik utca 7 285 800 7 285 800 14 571 600
12 Horváth Lajos utca 7 308 600 7 308 600 14 617 200
13 Huba utca (Levente 

vezér -26-os út között) 
9 408 960 9 408 960 18 817 920

14 Lévay utca I. 
(Görgey u.- Szilágyi u.) 

16 824 840 16 824 840 33 649 680

15 Lévay utca II. 
(Szilágyi u.–Soltész N.K.) 

9 185 200 9 185 200 18 370 560

16 Madarász Viktor utca 5 093 760 5 093 760 10 187 520
17 Magyar László utca 8 260 920 8 260 920 16 521 840
18 Szebeni utca 8 261 160 8 261 160 16 522 320
19 Szeles utca I (Fazekas 

u. – 26-os út között) 
20 786 400 20 786 400 41 572 800
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20 Szeles utca II 

(Hatvanötösök u.- Állomás 
u.) 

8 106 930 8 106 930 16 213 920

21 Szemere utca 24 059 640 24 059 640 48 119 280
22 Szentpéteri kapu utca 18 683 160 18 683 160 37 366 320
23 Szepessy Pál utca 5 975 544 5 975 544 11 951 088

 Összesen: 264 612 204 264 612 204 529 224 408
Közreműködik:  Városüzemeltetési és Beruházási Osztály 
    Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:    2008. április 23. 

 
7. napirend tárgya:  Javaslat közművelődési megállapodások megújítására 

és új megállapodás kötésére közművelődési 
feladatellátás céljából 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz, melyhez 
módosító indítvány nem érkezett. Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti 
határozati javaslatról. 

A Közgyűlés  40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a  

V-69/13.451/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Közművelődési megállapodások megújítása és új megállapodás 

kötése közművelődési feladatellátás céljából 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
közművelődési megállapodások megújítására és új kötésére közművelődési 
feladatellátás céljából” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közművelődési 

megállapodást köt újabb 5 évre 2008 június 1-től  2013. május 31-ig a 
Fügedi Márta Népművészeti Egyesülettel és a Filharmónia Kelet-
Magyarország Kht.-val közművelődési feladatellátására, a határozat 
mellékletét képező megállapodás szerint.  

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata közművelődési 
megállapodást köt 1 évre 2008. június 1-től 2009. május 31-ig a 
Miskolctapolcáért egyesülettel Tapolca városrész közművelődési 
feladatellátására a határozat mellékletét képező megállapodás szerint.  

 
Felelős:  Káli Sándor  polgármester 
Közreműködik: Fügedi Márta Népművészeti Egyesület  
   Filharmónia Kelet-Magyarország Kht.  
   Miskolctapolcáért Egyesület  
   Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
   MIK Zrt. 
Határidő:  2008. május 22.  

(A közművelődési megállapodások a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 78 



8. napirend tárgya:  Javaslat köztéri képzőművészeti alkotás kihelyezésére 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot, melyhez módosító indítvány nem érkezett. 

 
A Közgyűlés 39 igen, 0 nem és 
1 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

V-70/13.452/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Köztéri képzőművészeti alkotás kihelyezése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Javaslat köztéri képzőművészeti 
alkotás kihelyezésére” című előterjesztést megtárgyalta és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés egyetért azzal, hogy a Bíró Lajos szobrászművész által készített 
Rotary Club Miskolc-Tapolca emlékművet a 45001/1 hrsz-ú közterületen a 
miskolctapolcai Rotary Club elhelyezze. 
 
Felelős:   Orosz Lajos alpolgármester 
Közreműködik: Építési, Környezetvédelmi és  
   Településfejlesztési Főosztály 
Határidő:  2008. május 31. 
 
 
9. napirend tárgya:  Javaslat a Központi Ügyeleti Szolgálat Szabályzatának 

módosítására 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslathoz módosító 
indítványt az Egészségügyi Bizottság nyújtott be, melyet az előterjesztő 
befogadott, így erről szavazni nem kell. 
 
Az Egészségügyi Bizottság módosító indítványa: 
 
Az Egészségügyi Bizottság javasolja a határozati javaslat 2./ pontja az 1.sz 
telephely vonatkozásában a házi gyermekorvosi ügyelet tekintetében az 
alábbiak szerint módosuljon: 
 
„házi gyermekorvosi ügyelet: Miskolc város házi gyermekorvosi szolgálatainak, 
és Kistokaj, Bükkszentkereszt, Répáshuta háziorvosi szolgálatok ellátási 
területe.” 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

. 
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V-71/13.453/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Központi Ügyeleti Szolgálat Szabályzat módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Központi 
Ügyeleti Szolgálat Szabályzatának módosítására” című előterjesztést és az 
alábbi határozatot hozza: 
 
1.) A Közgyűlés hozzájárul ahhoz, hogy a Központi Ügyeleti Szolgálat 
Szabályzat 1. sz. melléklete az alábbiak szerint módosuljon:  
 
„Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése 2008. július 01-től az alábbiak szerint 
állapítja meg az ügyeleti ellátásában közreműködő orvosok díját: 
 

 Munkanap Szombat 
Vasárnap 

Munkaszüneti 
napon 

Ügyeleti óradíj 
(Ft/óra) 

1.500 2.000 2.500 

Készenléti díj 
(Ft/nap) 

2.000 4.000 4.000 

 
Felelős:   polgármester 
Határidő:   azonnal 
Közreműködik:  Egészségügyi, Családvédelmi és  
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály  

 
2.)  A Közgyűlés a Központi Ügyelet Szolgálati Szabályzatának 1. pontját az 
alábbiak szerint módosítja: 
 
 „1.sz. telephely: 
működtető: Miskolci Egészségügyi Központ és Egyetemi Oktató Kórház 
3530 Miskolc, Bottyán J.u.6.  
- háziorvosi ügyelet, 
- fogorvosi ügyelet (Miskolc, Csabai kapu 9-11.) 
 
Az ügyeleti szolgálat ellátási területe:  
háziorvosi ügyelet: Miskolc volt I-II. kerülete, szükség    esetén a  Központi 
Ügyeleti Szolgálat 2. sz. telephelyének ellátási területe és Kistokaj háziorvosi 
szolgálat ellátási területe, 
házi gyermekorvosi ügyelet: Miskolc város házi gyermekorvosi szolgálatainak, 
és Kistokaj, Bükkszentkereszt, Répáshuta háziorvosi szolgálatok ellátási 
területe 
fogorvosi ügyelet: Miskolc város területe és Kistokaj község területe. 
 
2.sz. telephely: 
működtető: Miskolci Egészségügyi Központ és Egyetemi Oktató Kórház 
3533 Miskolc, Kórház u.1. 
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- háziorvosi ügyelet 
 

Ellátási területe: 
háziorvosi ügyelet: Miskolc város volt III. kerület területén működő háziorvosi 
szolgálatok, szükség esetén  a Központi Ügyeleti Szolgálat 1.sz. telephelyének 
ellátási területe, valamint Bükkszentkereszt és Répáshuta háziorvosi szolgálat 
ellátási területe. 
 
3. sz. telephely: 
működtető: Miskolci Egészségügyi Központ és Egyetemi Oktató Kórház  
3526 Miskolc, Szentpéteri kapu 72-76. Gyermek-Egészségügyi Központ” 
 
- házi gyermekorvosi ügyelet 
 
Az ügyeleti szolgálat ellátási területe: 
házi gyermekorvosi ügyelet: Miskolc város házi gyermekorvosi 
szolgálatainak, és Kistokaj, Bükkszentkereszt háziorvosi szolgálatok 
ellátási területe.” 
 
Felelős:   polgármester 
Határidő:   2008. július 1. 
Közreműködik:  Miskolci Egészségügyi Központ 
   Egészségügyi, Családvédelmi és  
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
 
 
 
10. napirend tárgya:  Javaslat Közoktatási Társulás Megállapodás 

megkötésére Kistokaj Önkormányzatával 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot, melyhez módosító indítvány nem érkezett. Az Oktatási és Kulturális 
Bizottság napirend tárgyalásakor ismertetett javaslatát előterjesztőiként kéri 
kezelni, így erről szavazni nem kell.  

 
 
A Közgyűlés 41  igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 
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V-72/13.454/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Közoktatási Társulási Megállapodás megkötése Kistokaj 

Önkormányzatával 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Javaslat Közoktatási Társulás 
Megállapodás megkötésére Kistokaj Önkormányzatával” tárgyú előterjesztést 
megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. Engedélyezi Kistokaj községgel a Közoktatási Társulás létrehozását. 

Egyben felhatalmazza Miskolc Megyei Jogú Város polgármesterét az 
előterjesztés 2. sz. mellékletében szereplő Társulási Megállapodás 
aláírására. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:   2008. július 1. 

 
2. A Közgyűlés a Belvárosi Napközi Otthonos Óvoda (3530 Miskolc, 

Vörösmarty u. 64. sz.) alapító okiratát – telephely, körzet, feladatellátást 
szolgáló ingatlan vagyon, felvehető maximális létszám tekintetében – a 3. 
sz. melléklet szerint módosítja. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   2008. július 1. 

 
3. A közgyűlés felhatalmazza Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesterét, 

hogy a Kistokaji Napsugár Napközi Otthonos tagóvodára jutó normatívát a 
Magyar Államkincstártól igényelje. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:   2008. június 30. 

 
(A társulási megállapodás a jegyzőkönyvhöz mellékelve)  

 
 
11. napirend tárgya:  Önálló képviselői indítvány: 

Előterjesztés a megújuló energiaforrások Miskolc 
városára vonatkozó alkalmazásának lehetőségeiről 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslathoz az előterjesztőin 
kívül módosító indítványt Orosz Lajos alpolgármester úr nyújtott be. Erről kéri, 
szavazzanak.  
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Orosz Lajos alpolgármester  úr módosító indítványa: 
 
A határozati javaslat szövege a következőkre módosuljon: 
 
A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy készüljön egy átfogó helyzetelemzés 
Miskolc energiagazdálkodási helyzetéről, figyelembe véve az eddigi vizsgálatok 
és tanulmányok eredményeit, majd ezek alapján kerüljenek meghatározásra a 
további kutatási irányok és lehetőségek. 
 
 
Határidő:    2008. december 31. 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:   Polgármesteri Kabinet, 
         Építési, Környezetvédelmi és Településfejlesztési Főosztály,      
    Közigazgatási és Jogi Főosztály 
 

A Közgyűlés 26 igen, 5 nem, 10 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elfogadta és 
meghozta a  

V-73/13.455/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Megújuló energiaforrások Miskolc városára vonatkozó 

alkalmazásának lehetőségei 
 
A Közgyűlés megtárgyalta „A megújuló energiaforrások Miskolc városára 
vonatkozó alkalmazásának lehetőségeiről” című előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozta: 
 
A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy készüljön egy átfogó helyzetelemzés 
Miskolc energiagazdálkodási helyzetéről, figyelembe véve az eddigi vizsgálatok 
és tanulmányok eredményeit, majd ezek alapján kerüljenek meghatározásra a 
további kutatási irányok és lehetőségek. 
 
Határidő:   2008. december 31. 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet 
   Építési, Környezetvédelmi és  
   Településfejlesztési Főosztály 
   Közigazgatási és Jogi Főosztály 
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12. napirend tárgya:  Önálló képviselői indítvány: 
  Javaslat a Kisfaludy – Pfaff – Vörösmarty utcák 

alkotta közlekedési csomópont fejlesztésére 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot, melyhez módosító indítvány nem érkezett. 

 
A Közgyűlés 14 igen, 25 nem 
és 1 tartózkodó szavazattal 
(nem szavazott: 5 fő) a 
határozati javaslatot 
elutasította.  

 
 
13. napirend tárgya:  Beszámoló a Városi Rendőrkapitányság munkájáról 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot, melyhez módosító indítvány nem érkezett. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott:  4 fő) meghozta a 

 
V-74/13.457/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Beszámoló a Városi Rendőrkapitányság 2007. évi munkájáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta és elfogadta a 
„Beszámoló a Városi Rendőrkapitányság 2007. évi munkájáról” szóló 
előterjesztést. 
 
14. napirend tárgya:  Beszámoló a helyi önkormányzat gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot, melyhez módosító indítvány nem érkezett. 

 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

V-75/13.458/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Beszámoló a helyi önkormányzat gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta és elfogadta a 
„Beszámoló a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi 
feladatairól” készült előterjesztést. 
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16. napirend tárgya:  Tájékoztató az illegális szemétlerakó helyekről, azok 
megszüntetésének műszaki, adminisztratív és 
financiális lehetőségeiről 

 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti tájékoztató tudomásul vételéről, kéri, 
szavazzon a testület.  

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a 
tájékoztatóban foglaltakat 
tudomásul vette. 

 
 
1. sürgősségi napirend tárgya:   Javaslat közgyűlési feladat- és hatáskör 

átruházására nevelési-oktatási intézmények 
dokumentumainak jóváhagyását illetően 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő ) meghozta a 

V-76/13.469/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Nevelési-oktatási intézmények dokumentumainak jóváhagyását 

illetően közgyűlési feladat- és hatáskör átruházása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat közgyűlési 
feladat- és hatáskör átruházására nevelési-oktatási intézmények 
dokumentumainak jóváhagyását illetően” című előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozza. 
 
1.) A Közgyűlés hozzájárul a közoktatásról szóló többször módosított 1993. 

évi LXXIX. törvény 40. § (2), (9), 10, valamint a 44. § (1) bekezdésében 
foglalt hatáskörök átruházásához. Megbízza a Polgármestert, hogy a 
nevelési-oktatási intézmények Szervezeti és Működési Szabályzatát, 
Házirendjét, Minőségirányítási programját, Nevelési és Pedagógiai 
Programját  hagyja jóvá. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   folyamatos 

 
2.) Hozzájárul a IX-166/23.833/1997. sz. határozatának törléséhez. 
 

Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   azonnal 
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3.) Hozzájárul, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 6/2004. 
(III.10.) sz. rendelete 3. sz. mellékletének 8. pontjába – mint a 
polgármesterre átruházott feladat-és hatáskör - kerüljön be a nevelési-
oktatási intézmények minőségirányítási programjának jóváhagyása is. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
   Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:    2008. december 31. 

 
 

2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat egyes szakképző intézmények 
alapító okiratának módosítására és a 
Térségi Integrált Szakképző Központok 
létrehozására 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
A Közgyűlés  25 igen, 13 nem 
és     2 tartózkodó szavazattal 
(nem szavazott: 5 fő ) 
meghozta a 

V-77/13.476/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Egyes szakképző intézmények alapító okiratának módosítása és 

a Térségi Integrált Szakképző Központok létrehozása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Javaslat egyes szakképző 
intézmények alapító okiratának módosítására” tárgyú előterjesztést 
megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés  
 
1. Hozzájárul a Kós Károly Építőipari Szakközépiskola, Eötvös József 
Építőipari, Művészeti Szakképző Iskola és Kollégium, Gábor Áron „Művészeti 
Iskola” Szakközépiskola, Bartók Béla Zeneművészeti Szakközépiskola, 
Berzeviczy Gergely Kereskedelmi és Vendéglátóipari Szakközépiskola, Fáy 
András Közgazdasági Szakközépiskola, Debreczeni Márton Szakképző Iskolák 
alapító okiratának - alaptevékenység tekintetében - felmenő illetve kifutó 
rendszerben történő módosításához az  1-7. sz. mellékletek szerint. 
  
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:  2008. szeptember 1. 
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2.  Felhatalmazza a polgármestert a TÁMOP 2.2.3/2007/2 pályázatok, 
valamint a TIOP 3.1.1/08/1 pályázat kidolgoztatására és beadására. A TIOP 
3.1.1/08/1 pályázathoz szükséges önrészt biztosítja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   2008. június 10. illetve 2008. június 16.  
 
3. Jóváhagyja az érintett intézmények közötti együttműködési 
megállapodásokat a 8-9. mellékletek szerint. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   2008. július 1.  
 
4. A Közgyűlés a Gálffy Ignác és a Fazola Henrik TISZK-eket az 
intézmények alapító okiratában és az intézmények közötti együttműködési 
megállapodásokban foglaltak szerint működteti. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   2008. szeptember 1. 
 
 
 
5. Engedélyezi, hogy a Kós Károly Építőipari Szakközépiskola (3527 Miskolc, 
Latabár E. u. 1.) nevét Kós Károly Építőipari Szakközépiskola és Szakiskola 
névre változtassa. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   2008. szeptember 1. 
 
6. Engedélyezi, hogy a Berzeviczy Gergely Kereskedelmi és Vendéglátóipari 
Szakközépiskola (3525 Miskolc, Hősök tere 1.) nevét Berzeviczy Gergely 
Szakképző Iskola névre változtassa. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   2008. szeptember 1. 
 
7. Kijelöli a Fazola Henrik TISZK-en belül a Kós Károly Építőipari 
Szakközépiskola és Szakiskola (3527 Miskolc, Latabár E. u. 1.) a szakképzés 
megszervezéséért felelős intézményként. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   2008. szeptember 1. 
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8. Kijelöli a Gálffy Ignác TISZK-en belül a Berzeviczy Gergely Szakképző 
Iskolát a szakképzés megszervezéséért felelős intézményként. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   2008. szeptember 1. 
 
9. Utasítja az érintett intézmények vezetőit a szervezeti keretek kialakítására, 
a szükséges munkaerő-átcsoportosítások végrehajtására. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:  2008. augusztus 1.  
 
10. A Közgyűlés úgy dönt, hogy Miskolc. Megyei Jogú Város Önkormányzata 
csatlakozik a regionális képzési hálózathoz, s elfogadja a Regionális Fejlesztési 
és Képzési Bizottság szakképzési beiskolázási arányokra és irányokra tett 
ajánlásait. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:   2008. július 1.  
 
 
 
11. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy Térségi Integrált 
Szakképző Központok költségvetéséről – a várható tanulólétszám után 
igényelhető normatív hozzájárulás, a saját bevétel és az önkormányzati 
támogatás figyelembe vételével – a mindenkori városi költségvetés 
összeállításának időpontjában gondoskodjon. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:   A mindenkori éves költségvetés tervezése 
 
12. Utasítja az érintett intézmények vezetőit, hogy az Alapító Okiratban 
bekövetkező változásokat a jogszabályban rögzített formában és határidőn 
belül küldjék meg a KIR-nek. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:  2008. augusztus 1.  
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3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Egészségügyi Központ 
vonatkozásában új önkormányzati biztos  
kijelölésére 

 
Polgármester: Módosító indítvány az előterjesztőin kívül – lásd elfogadott 
határozat – nem érkezett. Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti 
határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 28 igen, 0 nem és      
13 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4  fő ) meghozta a 

V-78/13.475/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolci Egészségügyi Központ vonatkozásában új 

önkormányzati biztos kijelölése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Egészségügyi Központ vonatkozásában új önkormányzati biztos kijelölésére” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
1.) A Közgyűlés a Miskolci Egészségügyi Központ tekintetében az 
önkormányzati biztosi feladatok ellátásával 2008. június 1. napjától az Első 
Magyar Önkormányzati Vagyon és Adósságkezelő Kft-t (1055 Budapest, 
Balassi Bálint u. 9-11.) ezen belül egy személyben felelős természetes 
személyként Tasnádi Zoltánt bízza meg. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2008. június 1. 
Közreműködik: Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai  
   Főosztály 
  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály  
 
2.) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az önkormányzati 
biztossal a feladatellátására vonatkozó szerződést megkösse.  
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai  
  Főosztály 
  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály  
 
3.) Az önkormányzati biztos kijelölésével kapcsolatos kiadások - a kórházat 
terhelő, az önkormányzati biztos kezdeményezésére felbontott, megszüntetett, 
módosított szerződésekkel összefüggő kiadások kivételével - az 
önkormányzatot terhelik. A költségeket a 2008. évi költségvetés általános 
tartalék alap terhére biztosítja.   
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
   Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai  
   Főosztály 
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4.) A közgyűlés a jelenlegi önkormányzati biztos 2008. április és május hónapra 
esedékes megbízási díját, ami 4.000.000 Ft + ÁFA a 2008. évi költségvetés 
általános tartalék alap terhére biztosítja. 

 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
   Egészségügyi, Családvédelmi és  
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
5.) Zsipi Róbert megbízott főigazgató magasabb vezetői megbízását 2008. 
május 31. napjával visszavonja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:  azonnal 
 
6.) Felkéri a polgármestert a szükséges munkajogi intézkedések megtételére. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:  azonnal 
 
 
4. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-Magyarországi 

Regionális Fejlesztési Tanács által 
meghirdetett a decentralizált helyi 
önkormányzati fejlesztési feladatok 2008. 
évi támogatására (HÖF-CÉDE) című 
pályázat benyújtásához való 
hozzájárulásra 

 
 

Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
 
 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő ) meghozta a 
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V-79/13.473/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Az Észak-Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács által 

meghirdetett a decentralizált helyi önkormányzati fejlesztési 
feladatok 2008. évi támogatására (HÖF-CÉDE) című pályázat 
benyújtásához hozzájárulás 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az Észak-
Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett a decentralizált 
helyi önkormányzati fejlesztési feladatok 2008. évi támogatására (HÖF-CÉDE) 
című pályázat benyújtásához való hozzájárulásra” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
1.) A Közgyűlés egyetért azzal, hogy az Észak-Magyarországi Regionális 
Fejlesztési Tanács által meghirdetett a decentralizált helyi önkormányzati 
fejlesztési feladatok 2008. évi támogatására (HÖF-CÉDE) című pályázat 
keretén belül az Önkormányzat a „Miskolci Védőnők az egészséges boldog 
családokért” megnevezéssel a védőnői szolgálatok eszközfejlesztése tárgyában 
pályázatot nyújtson be. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat 
  Egészségügyi, Családvédelmi és  
  Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
2.) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a pályázati dokumentáció 
kötelező elemét képező nyilatkozatokat aláírja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat 
  Egészségügyi, Családvédelmi és  
  Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
 
3.) A közgyűlés kötelezettséget vállal arra, hogy a nyertes pályázat esetén 
megvalósítandó projekt elszámolható összköltségének 40 %-át, kitevő önrészt 
12.548.434 forintot a pályázati önrész sor terhére az adott évi költségvetésben 
biztosítja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatos 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
 
4.) A közgyűlés kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázati díj összegét amely 
támogatási igény 1%-a a pályázati önrész sor terhére az adott évi 
költségvetésben biztosítja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatos 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
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5. sürgősségi napirend tárgya:   Javaslat a Szociális és Munkaügyi 
Minisztérium által meghirdetett a 
„Regionális Szociális Módszertani 
Intézmény kijelölésére” című pályázat 
benyújtásához való hozzájárulásra 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot.  

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és     
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő ) meghozta a 

 
V-80/13.472/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Szociális és Munkaügyi Minisztérium által meghirdetett a 

„Regionális Szociális Módszertani Intézmény kijelölésére” című 
pályázat benyújtásához hozzájárulás 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Szociális és 
Munkaügyi Minisztérium által meghirdetett a „Regionális Szociális Módszertani 
Intézmény kijelölésére” című pályázat benyújtásához való hozzájárulásra” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése egyetért azzal és támogatja a Miskolci 
Családsegítő Szolgálat, Regionális Módszertani Központ és Gyermekjóléti 
Szolgálat Megyei Módszertani Központot, hogy pályázatot nyújtson be a 
Szociális és Munkaügyi Minisztérium által meghirdetett „Regionális Szociális 
Módszertani Intézmény kijelölésére” című pályázatra. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Miskolci Családsegítő Szolgálat,  
   Regionális Módszertani Központ és  
   Gyermekjóléti Szolgálat Megyei Módszertani Központ 
   Egészségügyi, Családvédelmi és  
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
Határidő:  azonnal 
 
 
6. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-Magyarországi Operatív 

Program keretében meghirdetett Szociális 
alapszolgáltatások és gyermekjóléti 
alapellátások komplex-, valamint bölcsődék 
önálló fejlesztése tárgyában kiírt pályázat 
benyújtásához való hozzájárulásra 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és     
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő ) meghozta a 
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V-81/13.474/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Az Észak-Magyarországi Operatív Program keretében 

meghirdetett Szociális alapszolgáltatások és gyermekjóléti 
alapellátások komplex-, valamint bölcsődék önálló fejlesztése 
tárgyában kiírt pályázat benyújtásához hozzájárulás 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az Észak-
Magyarországi Operatív Program keretében meghirdetett Szociális 
alapszolgáltatások és gyermekjóléti alapellátások komplex-, valamint bölcsődék 
önálló fejlesztése tárgyában kiírt pályázat benyújtásához való hozzájárulásra” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1.) A Közgyűlés egyetért azzal, hogy az Észak-Magyarországi Operatív 
Program keretében kiírásra került „Szociális alapszolgáltatások és gyermekjóléti 
alapellátások komplex-, valamint bölcsődék önálló fejlesztése” tárgyában kiírt 
pályázati felhívásra (ÉMOP 2008. 4.2.1.B.C.) az Önkormányzat a 19. számú 
bölcsődében (Miskolc, Könyves K. út.31.) 20 férőhely, a 15. számú 
bölcsődében (Miskolc, Bokréta u. 1.) 10 férőhely, a 11. számú bölcsődében 
(Miskolc, Kassai út. 19.) 20 férőhely bővítésre pályázatot nyújtson be. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2008. május 16. 
Közreműködik: Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat 
  Egészségügyi, Családvédelmi és  
  Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
  
2.) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a pályázati dokumentáció 
kötelező elemét képező nyilatkozatokat, valamint a fenntartási nyilatkozatot 
aláírja, amelynek értelmében a fenntartó kijelenti, hogy a fejleszteni kívánt 
intézményt a projekt zárását követő 5 éven belül nem szünteti meg és a 
pályázatban vállalt szakmai tevékenységekkel és azokhoz kapcsolódó 
feladatokkal fenntartja és biztosítja a működését.  
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2008. május 16. 
Közreműködik: Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai  
  Főosztály 
 
3.)  A Közgyűlés kötelezettséget vállal arra, hogy a nyertes pályázat esetén 
megvalósítandó projekt elszámolható összköltségének legalább 10 %-át, kitevő 
önrészt de maximum 8,8 millió forintot a pályázati önrész sor terhére az adott 
évi költségvetésben biztosítja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatos 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
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7. sürgősségi napirend tárgya:   Javaslat a „Regionális hatáskörű 
módszertani bölcsőde” és „Regionális 
hatáskörű módszertani gyermekotthon” cím 
elnyerésére benyújtott pályázatok 
közgyűlési támogatására 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő ) meghozta a 

V-82/13.471/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: „Regionális  hatáskörű módszertani  bölcsőde”  és  „Regionális  

hatáskörű módszertani gyermekotthon” cím  elnyerésére 
benyújtott pályázatok közgyűlési támogatása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a „Regionális 
hatáskörű módszertani bölcsőde” és „Regionális hatáskörű módszertani 
gyermekotthon” cím elnyerésére benyújtott pályázatok közgyűlési 
támogatására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
1.) Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése támogatja az Egyesített Bölcsőde 
és Egészségügyi Szolgálatnak a Szociális és Munkaügyi Minisztérium által 
meghirdetett pályázati felhívására benyújtandó pályázatát, amely a regionális 
hatáskörű módszertani bölcsőde cím elnyerésére irányul. 
 
2.) Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése támogatja, a Miskolci 
Gyermekvédelmi Központ Fruska Gyermekotthona vonatkozásában a Szociális 
és Munkaügyi Minisztérium által meghirdetett pályázati felhívására benyújtandó 
pályázatát, amely a regionális hatáskörű módszertani Gyermekotthon cím 
elnyerésére irányul. 
  
Felelős:   Polgármester 
Határidő:   azonnal 
Közreműködik:  Miskolci Gyermekvédelmi Központ 
   Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat 
   Egészségügyi, Családvédelmi és  
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
 
8. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására a 2008. évi 

HÖF-CEDE támogatás elnyerése céljából 
 
 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés  40 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő ) meghozta a 
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V-83/13.468/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Pályázatok benyújtása 2008. évi HÖF-CÉDE támogatás 

elnyerése céljából  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta az Észak-Magyarországi 
Regionális Fejlesztési Tanács felhívására benyújtott pályázatokkal kapcsolatos 
sürgősségi indítványt, és az alábbi határozatot hozta: 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése ülésén úgy határozott, hogy egyetért a 
következőkben felsorolt pályázatok benyújtásával az Észak-Magyarországi 
Regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett HÖF-CÉDE ac), ad), és b) 
jogcím támogatására. 
A pályázatok tárgya, a tervezett fejlesztések megvalósulási helye(i) továbbá 
forrásösszetétele: 

Adatok Ft-ban 

Jogcí
m 

A pályázat címe 
Elnyerhető 
támogatás 

Biztosítandó 
saját erő 

 
Összesen 

ac) 
Nagyavas Lövei sor 

partfalszakadás megelőzése 18.252.914 7.822.678 26.075.592 

ad) 
Miskolc köztéri játszótereinek 

felújítása (Sályi utcai) 20.000.000 20.072.376 40.072.376 

ad) 
Miskolc köztéri játszótereinek 
felújítása (Stadion utcában és 

a Honfoglalás parkban) 
20.000.000 14.464.138 34.464.138 

 
ad) 

Miskolc köztéri játszótereinek 
felújítása (Szeder és 
Vörösmarty utcai)) 

14.555.359 9.703.572 24.258.931 

ad) 
Miskolc köztéri játszótereinek 
felújítása (Szeretet,- Corvin,- 

és Kőporos utcai) 
19.007.229 12.671.486 31.678.715 

b) 
Belvárosi Óvoda épületének 

korszerűsítése 
Miskolc, Vörösmarty 68. 

20.000.000 17.253.790 37.253.790 

b) 
József úti Óvoda épületének 

korszerűsítése 
Miskolc, József u. 2. 

20.000.000 28.608.801 48.608.801 

b) 
Mész úti Óvoda épületének 

felújítása 
Miskolc, Mész u. 3. 

20.000.000 18.135.571 38.135.571 

 
Mindösszesen: 151.815.502 128.732.412 280.547.914 

 
A fejlesztési feladatok megvalósításához szükséges 2008. évi saját forrás 
összeg a 2008. évi költségvetéséről szóló 2/2008.(III.12.) számú Költségvetési 
Rendeletében a „Pályázati önrész” és a ”Természetes partfal által okozott 
veszély elhárítás önrész” elnevezésű sorról biztosítható.  
Felelős:  Polgármester  
Közreműködik:  Városüzemeltetési és Beruházási Osztály 
   Pénzügyi és Gazdálkodási Osztály 
Határidő:   azonnal 
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9. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására 2008. évi 
KEOP 1.3.0 támogatás elnyerése céljából 
„Miskolc - tapolcai forrás kutakból nyert 
ivóvíz lebegőanyag tartalmának 
csökkentése és mikrobiológiai szennyezés 
eltávolítása” tárgyban 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő ) meghozta a 

V-84/13.470/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: 2008. évi KEOP 1.3.0 támogatás elnyerése céljából  pályázat 

benyújtása „Miskolc-tapolcai forrás kutakból nyert ivóvíz 
lebegőanyag tartalmának csökkentése és mikrobiológiai 
szennyezés eltávolítása” tárgyban 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a KEOP 1.3.0. támogatás 
elnyerése céljából benyújtandó „Miskolc - tapolcai forrás kutakból nyert ivóvíz 
lebegőanyag tartalmának csökkentése és mikrobiológiai szennyezés 
eltávolítása című kétfordulós ” pályázattal kapcsolatos sürgősségi indítványt, és 
az alábbi határozatot hozza: 
 
1. A Közgyűlés támogatja a fenti pályázat KEOP 1.3.0 B jogcímre történő 

benyújtását és a támogatás elnyerése esetén a projekt előkészítésre, 
valamint a már előkészített projekt támogatása esetén a projekt 
megvalósítására kötelezettséget vállal. 

 
 Felelős:   Polgármester  
 Közreműködik:  MIVÍZ Kft. 
 Határidő:  azonnal 
 
 
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának a pályázat 

megvalósításához szükséges saját erő (mint egyéb forrás) összegét a 
MIVÍZ Kft, mint az ivóvíz szolgáltatási rendszer üzemeltetője biztosítja. 
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A fejlesztés forrásösszetétele:    
 

         adatok Ft-ban 

Megnevezés 2008. év 

Saját forrás 0 

 Hitel - 

 Egyéb forrás / MIVÍZ Kft / 306.000.000 

Támogatásból igényelt összeg 2.694.000.000 

Egyéb támogatás (nevesítve) - 

Összesen 3.000.000.000 

 
Felelős:   Polgármester  
Közreműködik:  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
   MIVÍZ Kft. 
Határidő:  azonnal 

 
 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése vállalja, hogy a támogatott 

beruházással létrehozott kapacitásokat, szolgáltatásokat a projekt fizikai 
megvalósulását követő 5. év végéig az adott régióban fenntartja és 
üzemelteti. A fenntartási időszak kezdő napja a beruházás fizikai 
megvalósulását követő naptári év első napja. A projekt fizikai 
megvalósulásának a beruházás utolsó elemének megvalósulása minősül. 

 
Felelős:  Polgármester  
Közreműködik:  Miskolc Holding Zrt. 
   Pénzügyi és Gazdálkodási Osztály 
   Városüzemeltetési és Beruházási Osztály 
Határidő:  azonnal 

 
 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a 

pályázathoz kapcsolódó dokumentumok aláírására. 
 

Felelős:  Polgármester  
Közreműködik:  Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:  azonnal 
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10. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a Miskolci Egészségügyi 
Központban 2008. első félévében 
tervezett struktúra - változtatással és 
rekonstrukcióval kapcsolatos 
átalakítási munkák pénzügyi 
fedezetének biztosítására 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 39 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő ) meghozta a 

 
V-85/13.478/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: A Miskolci Egészségügyi Központban 2008. I. félévében 

tervezett struktúra-változtatással és rekonstrukcióval 
kapcsolatos átalakítási munkák pénzügyi fedezetének 
biztosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a Miskolci Egészségügyi 
Központban 2008. első félévében tervezett struktúra - változtatással és 
rekonstrukcióval kapcsolatos átalakítási munkák pénzügyi fedezetének 
biztosítására szóló előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
 
1. A Közgyűlés egyetért az 1. sz. mellékletben szereplő munkák 

elvégzésével és a megvalósításához szükséges bruttó 30 millió Ft 
pénzügyi fedezetet a 2008. évi költségvetés általános tartaléka terhére 
biztosítja.  

 
Felelős:   Polgármester  
Közreműködik:  Városüzemeltetési és Beruházási Osztály  
   Pénzügyi és Gazdálkodási Osztály  
Határidő:   azonnal 

 
2. A Közgyűlés egyetért azzal, hogy a Szülészeti és Nőgyógyászati Osztály 

épület rekonstrukció építési munkáinak elvégzésével egy időben, a 
központi orvosi gázellátó rendszer kiépüljön, melynek bruttó 24 millió Ft 
pénzügyi fedezetet a 2008. évi költségvetés általános tartaléka terhére 
biztosítja.  

 
Felelős:   Polgármester  
Közreműködik:  Városüzemeltetési és Beruházási Osztály  
   Pénzügyi és Gazdálkodási Osztály  
Határidő:  azonnal 
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11. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Észak-magyarországi 
Regionális Egészségügyi Tanács 
számára a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzat ellátási kötele-
zettségébe tartozó fekvő- és járó-
betegellátás struktúrájának meg-
változtatására 

 
 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 29 igen, 0 nem és      
12 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő ) meghozta a 

 
V-86/13.477/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Az Észak-magyarországi Regionális Egészségügyi Tanács 

számára a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat ellátási 
kötelezettségébe tartozó fekvő- és járóbeteg-ellátás 
struktúrájának megváltoztatása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az Észak-
magyarországi Regionális Egészségügyi Tanács számára a Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzat ellátási kötelezettségébe tartozó fekvő- és 
járóbeteg-ellátás struktúrájának megváltoztatására” vonatkozó előterjesztést és 
a következő határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés jóváhagyja a Miskolci Egészségügyi Központ és Egyetemi Oktató 
Kórház fekvő- és járóbeteg-ellátás struktúrájának megváltoztatására irányuló 
kérelmét, s azt az Észak-magyarországi Regionális Egészségügyi Tanács elé 
terjeszti. 
 
Felelős:   Polgármester 
Határidő:   2008. május 30. 
Közreműködik:  Miskolci Egészségügyi Központ főigazgatója 
   Egészségügyi, Családvédelmi és  
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
 
Polgármester: Ezzel a napirendek szavazásának a végére értek. Megköszöni 
Jegyző úr munkáját és sok sikert kíván a minisztériumi feladataihoz.  
A következő Közgyűlés időpontja: 2008. június 26. Az ülést 21.48-kor 
berekeszti.  

 
k.m.f. 

 
 

    Dr. Mihalecz Péter           Káli  Sándor 
              a l j e g y z ő                                                          p o l g á r m e s t e r 
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